
Pobiranje sadov 
Modrosti o jeseni, najbogatejšem letnem času, zagotovo ni 

potrebno ponovno odkrivati. Tudi tega ne, da je bogastvo pobra-
nih sadov rezultat celoletnega vlaganja, trdega dela in modrih 
odločitev, po znanem pravilu, da kakor boš sejal, tako boš žel. 

Medtem ko si kmetje, nanje jeseni najpogosteje pomislimo, ma-
nejo roke ob obilni letini pšenice, krompirja, koruze, sadja in 
pričakovani dobri vinski letini ter tarnajo nad prenizkimi odkup-
nimi cenami, pravzaprav spoznavamo, da je letošnja jesen prav 
takšna, kot so bile jeseni skozi stoletja in tisočletja. Čeprav kme-
tovanje danes zahteva več vloženega znanja in manj krvavih 
žuljev, sta simbolika in čar jeseni tudi pred koncem drugega 
tisočletja prav takšna kot v davnini. 

Simbolika pobiranja sadov pa je uporabna tudi širše, v gospo-
darstvu in politiki. Gospodarstveniki vedo, da so uspehi podjetja 
odvisni od njihovih modrih potez in pridnih rok. Politiki se zave-
dajo (ali pa se šele bodo), da bodo bogate sadove pobirali le v pri-
meru, če bodo ljudem ponudili kaj dobrega za sedanjost in pri-
hodnost. Mnogo gospodarskih subjektov se je ob pobiranju sadov 
svojega poslovanja v preteklosti sesulo, mnoga podjetja so prišla 
skozi negotovo pomlad v bogato in varno jesen, se prilagodila in 
dobila nove gospodarje. Letošnja jesen bo dala ustrezen sad poli-
tikom, ki se bodo znova potegovali za stolčke v državnem svetu in 
na vrhu države, prihodnja ho nagradila ali kaznovala lokalne 
veljake. V osnovi je torej povsod enako: dobiš, kolikor in kakor 
daješ. Med prvimi, drugimi in slednjimi je le še ena razlika: 
kmetje vedo, da svoje ^ 
napake plačujejo sami, T ——__ _ ^ — . -
napake gospodarstveni- | ® 
kov delavci, napake po- f 
litikov pa narod. 

PTUJ / GLASBENI SEPTEMBER '97 

SepfemArsfre barome poslastke 
Glasbeni september 97 je glas-

bena prireditev, ki je prinesla 
Mariboru, Ptuju, Slovenj Gra-
dcu, Podsredi in Ljubljani niz 
glasbenih poslastic iz sveta ko-
morne baročne in sodobnejše 
glasbe. Na Ptuju smo doživeli tri 
koncerte - dva v cerkvi svetega 
Jurija in enega v viteški dvorani 
gradu. Mnogi Ptujčani so pris-
luhnili delom Respighija, Schu-
berta, Poulenca, Stravinskega, 
Bacha, Purcella in Villa Lobosa. 
Nastopili so priznani solisti, kot 
so hornist Radovan Vlatkovič, 
trobentar Stanko Arnold, po-
zavnist Branimir Slokar, fla-
vtistka Irena Grafenauer, orga-
nist Nicolas Kynaston, harfistka 
Maria Graf, flavtist Aleš Kacjan, 
violončelist Igor Mitrovič, vio-

list Marko Genero, saksofonist 
Oto Vrhovnik in Adriana Mag-
dovski na celesti, zapeli so lon-
donski pevci in komorni zbor 
Carmina Slovenica. 

Jutri bo v mariborskem Na-
rodnem domu - ta je bil nosilec 

organizacije celotne prireditve -
zaključni koncert poslastic in 
presenečenj. Četrti Glasbeni se-
ptember bo tako zaprl svoja vra-
ta za letos, njegov umetniški vo-
dja Janko Šetinc pa se bo pričel 
pripravljati že za naslednjega, ki 

si ga želijo tako poslušalci kot 
uveljavljeni glasbeniki. Slednji 
se menda medsebojnih srečanj, 
na katerih izmenjajo tudi svoje 
glasbene izkušnje in zamuzicira-
jo skupaj, še posebej veselijo. 

Milena Zupanič 

C e r k e v s v e t e g a Jurija je od l ičen akust ičn i prostor, ki g a je pre izkusi lo ž e vel iko 
umetn ikov . Tokrat tudi f lavt istka Irena Gra fenauer , k lar inest ist S r e č k o Kovačič , 
fagot is ta G u s t a v o N u n e z in Z o r a n Mitev, pozavn is ta Branimir S lokar in S t a n k o 
Vavh ter t robentar ja S t a n k o Arnold in R a d o v a n Vlatkovič . Foto Langerholc . 
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letos zaietek inve-
stmiskega obdobja 
10. september je dan Kmetijskega kombinata Ptuj, ki je 
letos slavil 36. obletnico ustanovitve podjetja. Velikega 
praznovanja ni bilo, praznik pa je bil priložnost za oceno 
trenutnega položaja v podjetju in za opozarjanje na novo 
obdobje pomembnih investicij v intenziviranje in iz-
boljšanje kakovosti proizvodnje. 

Za Kmetijskim kombinatom 
Ptuj je obdobje sanacije in pre-
strukturiranja poslovanja, pa 
tudi obdobje lastninskega 
preoblikovanja podjetja v del-
niško družbo. Se v tem letu 
pričakujejo drugo soglasje Agen-
cije, že danes pa je znano, da bo 
imel KK Ptuj okoli 20 tisoč 
manjših delničarjev. 

Glavni direktor Alojz Erlač je 
o dosedanjih prizadevanjih in 
načrtih podjetja povedal: "V 
zadnjih dveh letih smo v večji 
meri sanirali poslovanje tako, da 
smo izločili nekatere programe, 
in opravili fmačno konsolidacijo 
poslovanja. Tudi denacionaliza-
cijski postopki so vplivali na 
poslovanje, vendar ne v pomem-
bnem obsegu. V postopku 
priprave programa lastninjenja 
in v njegovi izvedbi smo morali 
denacionalizacijske postopke se-
veda upoštevati. Tisto, za kar so 
bili vloženi denacionalizacijski 
zahtevki, smo izločili iz lastnin-
jenja. Ne gre sicer za pomembne 
objekte, v večji meri gre za kme-
tijska zemljišča, ta pa tako niso 
vključena v lastninjenje, ker so 
po zakonu prenešena na sklad 
kmetijskih zemljišč. Denaciona-
lizacija kmetijskih zemljišč seve-
da vpliva na obseg površin, ki jih 
bomo v bodoče obdelovali, ocen-
jujemo, da bomo po zaključku 
denacionalizacije ohranili v 
obdelavi približno 3.200 hektar-
jev zemljišč. To pomeni v pri-
merjavi s sedanjimi 4.600 hek-
tarji precej manj, vendar se temu 
ustrezno že pripravljamo na in-
tenziviranje proizvodnje. V ta 
namen posodabljamo strojni 
park in spreminjamo program 
poljščin. To pomeni, da prehaja-
mo iz pridelave merkantilnih žit 
v večji meri v semensko proiz-
vodnjo. Pomembna je predvsem 
proizvodnja semenske pšenice 

in ječmena. Za to, da bi lahko 
opravili tudi dodelavo semena, 
smo v letošnjem letu posodobili 
semenarski center v Staršah." 

Kako spremembe v proiz-
vodnji vplivajo na število de-
lovnih mest? 

"Že nekaj časa stalno 
zmanjšujemo število zaposlenih. 
To počnemo tako, da se sporazu-
mevamo z delavci, ki imajo 
možnost, da se predčasno upo-

kojijo. Vsem izplačujemo ustrez-
ne odpravnine, kot določa za-
kon, in ne predvidevamo, da bi s 
kakšnimi programi ugotavljali 
presežke delavcev ter jih v 
večjem številu odpuščali." 

Investicijska kriza slo-
venskaga gospodarstva je bila 
očitna tudi v KK Ptuj. Letos pa 
se premika tudi na tem 
področju, 

"Res je. Ker v preteklosti ni 
bilo večjih investicij in obnov, 
smo zelo zadovoljni, da smo jih 
letos začeli. Kot smo predvideli 
z letnim planom, smo večino teh 
že uresničili in investirali za 

okoli 3 milijone nemških mark. 
Zelo pomembne so, kot sem že 
omenil, posodobitve v kme-
tijstvu, gre za strojni park in in-
vesticijo v semenarski center. 
Pomembno investicijo smo iz-
vedli tudi v Tovarni močnih 
krmil, kjer te dni končujemo 
avtomatizacijo proizvodnje. 
Proizvodni proces je odslej 
računalniško voden in zago-
tavlja stalno dobro kakovost. Da 
bo kakovost naših krmil res 
dobra, zagotavlja tudi to, da smo 
v avgustu letos pridobili certifi-
kat standard kakovosti ISO 
9001. Odlična kakovost krmil je 
torej obveza do naših kupcev." 

In kakšni so načrti KK Ptuj? 
"Končati moramo lastninsko 

preoblikovanje podjetja in 
računamo, da bo to tudi formal-
no opravljeno še v letošnjem letu 
z vpisom v register pri gospo-
darskem sodišču. Novim lastni-
kom, teh bo čez 20 tisoč, bo 
potrebno predložiti nove progra-
me. V agroživilski dejavnosti 
bomo intenzivirali proizvodnjo, 
v vinarski dejavnosti se bomo 
poleg kakovostnih vin preiz-
kušali tudi v brezalkoholnih 
pijačah. Ledeni čaj SOK je 
začetek te dejavnosti. V večji 
meri se bomo posvetili zlasti raz-
voju turizma, torej ptujskih 
Term. Za to bodo seveda 
potrebne velike investicije. 
Pripravljamo ustrezne razvojne 
programe in v začetku nas-
lednjega leta jih bomo predstavi-
li javnosti." 

Kaj pa lahko od svojih delnic 
v KK pričakujejo lastniki 
podjetja? 

"Zaenkrat ne obljubljamo 
dobičkov, vsaj ne visokih. Trdi-
mo pa, da je naložba v naše 
podjetje varna. Menim, da je to 
ta hip za delničarje najpomem-
bnejše, saj trg vrednostnih pa-
pirjev še ne funkcionira prav in 
to, kar se dogaja, je v večji meri 
stvar špekulacij, ne pa realnih 
vrednosti na dolgi rok. Mi trdi-
mo, da bo naša delnica stabilna." 

J. Bračič 

Glavni direktor Kme-
tijslcega Icombinata Ptuj 
Alojz Erlač 

O obvozni€i razpra^ 
va med prizadetimi 

Na seji sveta mestne četrti Breg, ki je bila 10. septembra, 
so razpravljali o statutu mestne četrti (statut so doslej 
prejele tri od petih mestnih četrti), poteku trase bodoče 
obvoznice skozi četrt, izgradnji kanalizacije v Sagadinovi, 
Golobovi in Spolenakovi ulici, vlogi za dodatne prostore 
društva upokojencev Turnišče, imenovanju odbora za ka-
belsko televizijo Turnišče in o nekaterih drugih aktualnih 
vprašanjih, o katerih se je razprava razvila pod točko raz-
no. Seje so se poleg članov sveta udeležili tudi svetniki 
mestnega sveta iz te četrti in vodja oddelka za okolje, 
prostor in gospodarsko infrastrukturo v mestni občini 
Ptuj Stanislav Napast. 

Najbolj se je razprava razvila 
glede gradnje bodoče obvoznice 
skozi mestno četrt Breg. Ugoto-
vili so, da bo cesta močno in gro-
bo posegla v prostor. Z izgradnjo 
še avtoceste Šentilj- Macelj bo 
prostor te ptujske mestne četrti 
Breg postal prometni otok. 
Vprašljiva so tudi tri nova 
križišča na razdalji priližno dveh 
kilometrov v neposredni bližini 
osnovne šole Breg. V mestni 
četrti Breg zahtevajo, da se razp-
rava o lokacijskem načrtu za ces-

to M/3 izvede tudi v sami četrti, 
torej na terenu s prizadetimi 
ljudmi, dokumenti pa naj se 
javno razgrnejo v prostorih os-
novne šole Breg. Cesta naj se 
predoči s križišči, za katera se 
naj naredi tudi posebna študija. 
Križišča naj bodo varna in 
opremljena z najvišjim 
tovrstnim standardom. 

NUJNA 
LEKARNA NA 

DESNEM 
BREGU DRAVE 

Zanimiva razprava se je na seji 
sveta mestne četrti Breg razvila 
tudi glede lekarniške dejavnosti 
na desnem bregu Drave. Ponov-
no so ugotovili potrebo po lekar-
ni v tem delu Ptuja, zato bodo 
zahtevo ponovili na seji mestne-
ga sveta 22. septembra. Pri tem 
bodo vztrajali, svet četrti je v ta 
namen že navezal stike s farma-
cevtom, ki je pripravljen urediti 
lekarno na tem območju. Četrt 
mu je pripravljena ponuditi tudi 
prostor. 

Breški svetniki so prejšnjo sre-
do obravnavali tudi vlogo Ota 
Krušiča za ureditev potoka v 
parku Turnišče Ptuj, ki je na-
menjen ogledu in sprostitvi in 
kjer bi se opravljala neprofitna 
dejavnost za ogled potoka in rib, 
sprehodi v urejeno okolje, od-
dih, sprostitev in počitek v nara-
vi. Svet Ota Krušiča pri njegovih 
prizadevanjih podpira, Lista KS 
mesta Ptuj pa bo z njegovo vlogo 
seznanila tudi mestni svet, od 
katerega prav tako pričakuje po-
dporo. Sicer pa celotno turniško 
območje kriči po ureditvi. Tur-
niški park bi lahko bil po gradu 
drugi ptujski turistični biser. 

M G 

TEDNI K/e naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki ga 
je ustanovil Okrajni odbor OF Ptuj 
leta 1948. Izdaja RADIO • TEDNIK, 
d.o.o., Ptuj. 
Direktor: Franc Lačen. 
Uredništvo: Jože Šnnigoc 
(odgovorni urednik), Jože Bračič, 
Majda Goznik, Viki Klemenčič -
Ivanuša, Martin Ozmec, (novinarji), 
Slavko Ribarič, (grafično-tehnični 
urednik), Jože Mohorič (tehnični 
urednik). 
Propaganda: Oliver Težak, 
«041-669-509 
Naslov: RADIO - TEDNIK, p.p. 95, 
Raičeva 6, 2250 Ptuj; ® (062) 
771-261, 779-371, 771-226; faks 
(062) 771-223. 
Predstavništvo Ormož; Vrazova 5; 
lel/faks: (062) 702-345. 
E-pošta: tednik® kdm-ptuj.si 
Celoletna naročnina 6.360 
tolarjev, za tujino 12.720 tolarjev. 
Žiro račun: 52400-603-31023 
Tisk: MA-TISK Maribor 
Po mnenju Ministrstva za 
informiranje Republike Slovenije št. 
23158-92 z dne 12. 1992 se šteje 
Tednik za izdelek informativnega 
značaja iz 13. točke tarifne številke 
3, za katerega se plačuje 
petodstotni davek od prometa 
proizvodov. 
Nenaročenih fotografij in rokop.sov 
ne vračamo. 

LENART / KJE BO POTEKALA AVTOCESTA? 

Bo središie Slovenskih 
gorii dobilo (tudi) obvoiniio? 
NA DELOVNEM RAZGOVORU PREDSTAVNIKOV MINISTRSTEV ZA 
OKOLJE IN PROSTOR, PROMET IN ZVEZE^ DARSA, PROJEKTANTOV 
AVOCESTE TER PREDSTAVNIKOV KS IN OBČINE LENART SO PODPRL) 
KOMBINIRANO SEVERNO-JUŽNO RAZLIČICO AVTOCESTE MIMO LE. 
NARTA DO COGETINCEV 
V Dolanah 8, v Hiši usnja, je stekel pogovor z znanim izdelo-
valcem usnjenih izdelkov Hermanom Kokolom. Njegova de-
lavnica, v kateri je trenutno zaposlenih 41 delavk, je registrira-
na kot krojaštvo usnjenih izdelkov. Dejavnost je začel leta 
1974 s šestimi zaposlenimi. Že po prvem letu dela seje odločil 
za sodelovanje na celjskem obrtnem sejmu, ki letos praznuje 
že tridesetletnico. 

Na povabilo lenarškega župa-
na Slavka Krambergerja in ura-
da občinske uprave je bil v Le-
nartu zanimiv delovni pogovor, 
na katerem so načeli žgoča 
vprašanja izgradnje avtoceste po 
Slovenskih goricah. Največ časa 
so namenili razpravi o trasi od 
Črnega lesa mimo Lenarta do 
Cogetincev na meji med občina-
ma Lenart in Sveti Jurij ob Ščav-
nici. Terjali so čimprejšnjo 
odločitev pristojnih ministrstev 
in opozorili na tudi sicer slabe 
razmere na cestah. Ministra za 
promet in zveze mag. Antona 
Bergauerja naj bi kmalu povabili 
v goste in muj)okazali uničeno 
cestišče med Zerjavci in Bene-
diktom. Mimogrede, ta odsek je 
bil pred petimi leti na novo ure-
jen, vendar je zaradi gostega 
tranzitnega prometa hudo načet. 

Sicer pa je podžupan Lenarta 
Ivan Vogrin (namesto odsotnega 
župana Slavka Krambergerja, ki 
je imel težave z zdravjem) pove-
dal, da si želijo, da bi čimprej 
prišli do končne rešitve in da bi 
dobili roke za začetek gradnje. 
Bojijo se, da so predolge razpra-
ve namerne in da bo občina Le-
nart iz avtocestnega programa 
celo izpadla. V občini se zaveda-
jo, da avtocesta ne prinaša samo 

pozitivnih učinkov, ampak tudi 
negativne. Po njegovem je bil to 
zadnji sestanek, na katerem je 
občina povedala svoje mnenje -
že pred letom dni so pisno spo-
ročili, da podpirajo severno 
različico avtoceste od Črnega 
lesa mimo Lenarta, zdaj pa se 
strinjajo tudi s kombinirano, kar 
pomeni, da naj bi avtocesta tekla 
od Črnega lesa mimo Lenarta po 
severni, nato pa s prehodom do-
line Velke in po dolini Brengove 
po južni varianti. S tem se je 
strinjal tudi svet KS Lenart. 
Občino zanimajo gospodarsko-
razvojni interesi lokalnega 
značaja, sicer pa računajo na res-
ne strokovne odločitve. Zanje se 
je zavzel tudi predsednik 
občinskega sveta Milan Gumzar 
in zahteval jasne odgovore na 
vprašanja, kdaj se bodo odseki 
avtoceste po Slovenskih goricah 
začeli graditi. 

V razpravi so sodelovali tudi 
predstavniki ministrstev, DAR-
SA in urada za prostorsko plani-
ranje. Poslanec DZ Janez Kram-
berger je opozoril na strokovne 
rešitve in ni zavrgel možnosti, 
da bi ob primerni in argumenti-
rani odločitvi morda v celoti 
prevladala južna varianta trase 
bodoče ceste. Edo Golob iz KS 

Lenart je opozoril na nujnost 
upoštevanja značilnosti Lenarta, 
obvoznica, ki jo na neki način 
ponuja južna varianta, pa naj se 
začne graditi že zdaj. Ko bo ma-
gistralka skozi Lenart obnovlje-
na, se lahko zgodi, da z obvozni-
co ne bo nič, še bolj pa takrat, ko 
bi Lenart dobil avtocesto. Na ne-
usklajenost stališč okoli izbora 
trase ministrstva še niso usklaje-
na, končna stališča naj bi bila 
znana v dobrih 14 dnevih. Mi-
nistrstvo za promet in zveze se 
zavzema za varianto, ki je iz pro-
metno-tehničnih elementov pri-
mernejša in tudi gradbeno manj 
zahtevna. Ugodnejša je južna va-
rianta, ki je tudi cenejša od se-
verne, ta pa je ugodnejša glede 
na vplive na okolje. 

Dovorili so se, da bo občina 
Lenart izdelala pisna stališča in 
pobude in še enkrat detajlno 
pregledala obe varianti. Naj 
zapišemo, da je bil pogovor izra-
zito delaven, na trenutke celo 
polemičen, vendar konstrukti-
ven. Ob koncu se je zdelo, da 
predstavnici ministrstva za pro-
met in zveze nekatere stvari niso 
najbolj poznane in zato ne prese-
neča, da so udeleženci pogovora 
s strani občine lenart soglasno 
podprli besede podžupana Ivana 
Vogrina, da bodo magistralko 
zaprli, če do novega leta promet 
ne bo tekoč. Drugače očitno ne 
gre, so menili Lenarčani in pri-
bili, da prej pridejo na Dunaj kot 
v Ljubljano. 

M . Toš 

t^m w kanJizodh , 
dvesto imliionov Majev 

Kanalizacija je osrednji problem na področju komunale v 
mestni občini Ptuj. V proračunu mestne občine Ptuj je za 
te namene letos zagotovljenih dvesto milijonov tolarjev. 
Strategija razvoja kanalizacije temelji na osnovnem 
načrtu, ki predvideva najprej ureditev kanalizacijske 
mreže na Dravskem polju, da bi se zaščitili vodni viri proti 
Hajdini in Skorbi ter naprej. V okviru tega je bil v 
prejšnjem letu že položen kolektor ob Rogaški cesti, od 
koder pelje ena veja proti Zgornji Hajdini, druga pa proti 
Spodnji Hajdini oziroma Skorbi. 

Drugi osrednji problem ptujske 
kanalizacije je, kako jo pripeljati 
do Rogoznice oziroma Nove vasi, 
kjer okrog tri tisoč ljudi nima no-
bene kanalizacije. Gre za naselja 
Žabjak, Novo vas ob regionalni 
cesti in območje ob Dornavski ces-
ti. Razreševanju omenjenih prob-
lemov posvečajo v mestni občini v 
zadnjih štirih letih osrednjo po-
zornost. Letos oziroma v začetku 
prihodnjega leta bodo rogaški ka-
nal povezali na čistilno napravo. 
Nanj bodo priključili stranske uli-
ce proti Rogaški cesti. Ob njej je 
namreč ločeno speljana tudi me-
teorna kanalizacija. To naj bi v 
naslednjih letih uredili tudi proti 
Zgornji Hajdini in Skorbi. V dru-
gem kraku proti Rogoznici bodo 
letos zgradili del od industrijske 
cone proti Dornavski cesti do 
železniške proge, v naslednjih le-
tih pa proti Žabjaku oziroma Novi 
vasi. Tretji kanalizacijski krak 
vodi v Budino ob Ormoški cesti in 
drugih manjših ulicah. Projekti za 
ta del ptujske kanalizacijske mreže 
so trenutno v izdelavi. Prejšnjo 
sredo so na terenu samem trasirali 
traso, vendar neuspešno, kar z dru-
gimi besedami pomeni, da če se na 

tem območju ne bodo mogli 
uspešno dogovoriti za traso, bodo 
sredstva, predvidena za to gradnjo, 
preusmerili drugam. 

V okviru razvoja in sanacije ka-
nalizacijskega omrežja v mestni 
občini Ptuj je predvidena tudi 
obnova prečrpalnice z levega na 
desni breg proti čistilni napravi in 
sanacija kanala D od prašičje far-
me proti čistilni napravi. Šele ko 
bodo ta dela končana, bodo na ka-
nalizacijo lahko priključili ulice 
ob Selški cesti, v letošnjem letu 
Golobovo in Sagadino. Glede na 
velike problema pri kanalizaciji 
mestni občini Ptuj bodo na to 
temo oktobra sklicali problemsko 
konferenco in jo povezali z 
vprašanjem zaščite Dravskega pol-
ja oziroma vodnih virov. 

Kar pa zadeva samo mesto Ptuj; 
je to s kanalizacijo bolj ali manj 
dobro pokrito razen nekaterih 
obrobij. Slabše je povsod tam, kjer 
je slabo dimenzionirana oziroma 
ob fekalni kanalizaciji ni urejena 
tudi meteorna. Sicer pa se pri vseh 
novogradnjah fekalna in meteorna 
kanalizacija gradita ločeno. 

NiO 



p o M č M i o t r Komrnmašš 

NEUSPESNA DRAŽBA ZA AGROTRANSPROT 

Tudi 1 3. dražba za Agrotransport Ptuj, podjet je v stečaju, ki je 
bila 12. septembra in na kateri naj bi prodal i proizvodno-

poslovno halo s pr ipadajočim zemljiščem v Rajšpovi ulici v Ptuju, 
ni uspela. Izklicna cena je bila 749 tisoč nemških mark v tolarski 
protivrednosti. 

PTUJSKI DAN NA SEJMU V CEUU 

Na sejmu v Celju je bil v okviru ptujskega razstavnega pavil jo-
na 16. septembra ptujski dan. Nanj so povabil i vseh devet 

županov s Ptujskega, predsednike in tajnike svetov občin ter 
presednike sekcij pri Območn i obrtni zbornici Ptuj in člane up-
ravnega odbora zbornice. O b tej priložnosti so govori l i o razvoju 
obrti na Ptujskem. 

PRED OTROŠKIM FOKLORNIM FESTIVALOM 

Pri Zvezi kulturnih organizacij Ptuj že nekaj časa potekajo 
priprave na tretji menarodni otroški folklorni festival, ki bo 

ena od prireditev tedna otroka na Ptujskem v času od 9. do 1 1. 
oktobra. Na njem bodo nastopile folklorne skupine iz Hrvatske, 
Slovaške, Avstrije in Slovenije, skupaj dvesto mladih folkloristov. 
Osrednji festivalski nastop bo 10. oktobra v dvorani Center v 
Ptuju, mladi folkloristi pa bodo nastopili tudi v Kidričevem in 
Vidmu, enajstega oktobra se bodo Ptujčanom predstavili še v 
povorki po mestnih ulicah in trgih, nato pa v krajšem nastopu. 

DOBRO POSLOVANJE NOVE LB 

Vpn/em polletju letos je Nova Ljubljanska banka ugodno 
poslovala. Doseženi dobiček pred obdavčitvi jo znaša 4,1 mi-

lijarde tolarjev in je na ravni načrtovanega. Z doseženo bi lančno 
vsoto v višini 524 ,2 mil i jarde ohranja 27-odstotni tržni delež v 
slovenskem f inančnem prostoru. Nova Ljubljanska banka je v 
prvem polletju letos dosegla tudi enega največjih donosov na 
kapital, ki je 16-odstoten. Z dobičkom je poslovala kljub 
dvakratnemu znižanju obrestne mere za posoji la. Zadržala pa je 
tudi največji tržni delež na področju plačilnega prometa s tuj ino. 

SEJEM NARAVA ZDRAVJE IN UČILA 

Jesensko-sejemsko sezono bodo na gospodarskem razstavišču 
Ljubljana pričeli s sejmoma Narava - zdravje in Uči la, ki ju 

bodo odprl i 24. septembra. Na sejmu Narava - zdravje bo 
predstavilo proizvode, dejavnosti in ideje za zdravo življenje ok-
rog 130 razstavljavcev, dogajanje pa bodo popestrila številna 
predavanja ter razstave. Na tem sejmu se bodo iz Ptuja samos-
tojno predstavile Terme. Sočasno pa bo na gospodarskem 
razstavišču potekal sejem Učila - sejem igre, vzgoje in 
izobraževanja. 

V SOBOTO NA PTUJSKI TV 

Tokratni ptujski televizijski utrip prinaša osem prispevkov o po-
membnih dogodk ih iz naše okol ice in širše. Perutnina je v 

Ljubljani odprla poslovno-skladiščni center, začelo se je restavri-
ranje Orfejevega spomenika in Povodnovega muzeja, v cerkvi 
sv. Jurija je nastopil festivalski orkester Glasbenega septembra, 
slikarka Rozina Sebetič je odprla razstavo, ptujsko Planinsko 
društvo je bogatejše za plezalno steno, iztekel se je šesti ptujski 
maraton, prav tako kolesarska dirka Grand prix Puch, Barbara 
Cenčič pa je postala lepotna kraljica Slovenije. 

S E . . . 
R^jA^mti na Osojnikovi v 
Wadnih dokumentih še vedno ni 
^obeležena kot cesta, temveč kot 
^is^nik. Tisti, ki so na cesti 
piekali prehitro vožnjo, se 
sprašujejo, kje v zakonu piše, 
kakšna je omejitev hitrosti na 
travnikih. 
— D A je videmska občina nagra-
dila občane z izletom. Vsi občani 
so namreč vabljeni, da se ude-
^žijo brezplačnega izleta - peš po 
Zaloški planinski poti. 

DA ima naš sodelavec atrakti-
motor. Ko se pripelje na 

_^kšno od zanimivosti, ki naj bi 

jo^dstaW javnosti, postane na-
jvečja zanimivost prav njegov 
motor. Tako moramo pisati tudi o 
njem. 
... DA imajo vsake oči svojega 
malarja. Oči letošnje komisije za 
mis Slovenije so imele malarja 
amaterja. 

VIDI SE ... 
... DA je šef centra interesnih de-
javnosti človek na pravem mestu, 
saj zna dobro poskrbeti za intere-
se. Tudi svoje. V njegovem intere-
su je namreč bilo, da je avto pred 
točo urno umaknil v vhodni pros-
tor bbka. Kdor ne more in ne zna 
poskrbeti zase, tudi za druge ne 
more. 

CEUE / ODPRLI 30. MEDNARODNI OBRTNI SEJEM 

Gre država preko trupel 
slovenskih obrtnikov? 
v modri dvorani Celjskega sejma je predsednik Republike 
Slovenije Milan Kučan v petek, 12. septembra, na pri-
ložnostni slovesnosti svečano odprl jubilejni, 30. medna-
rodni obrtni sejem. Do 22. septembra se na 55 tisoč kvad-
ratnih metrih predstavlja 1.765 razstavljavcev iz 29, držav. 
Na letošnjem sejemu in 94 obsejemskih prireditvah - pre-
davanjih, strokovnih srečanjih in seminarjih pričakujejo 
okoli 250.000 obiskovalcev. 

Kot je na slovesnosti poudaril di-
rektor celjskega sejma mag. Franc 
Pangerl, so v zadnjih sedmih letih 
v celjski sejemski hiši za naložbe 
namenili več kot 7 milijonov 
mark, kar je trda osnova za 
bodočnost tega mednarodno uvel-
javljenega sejma. Zavestno 
odločitev Celjanov, da v svojem 
mestu razvijajo sejemsko de-
javnost, je izpostavil tudi celjski 
župan Jože Zimšek in dodal, da se 
v širšem sejemskem območju za-
okrožuje tudi poslovno-trgovski 
center mesta. 

Predsednik Obrtne zbornice Slo-
venije Miha Grah je poudaril, da v 

slovenski vladi in parlamentu ter 
drugih oblastnih institucijah, ki 
sodelujejo v procesu odločanja, 
zbornici največkrat ^ pripišejo 
neodločujočo vlogo. Čimprej bi 
moral napočiti čas, ko bodo odgo-
vorni prisluhnili pravočasnim 
opozorilom na nesmiselne za-
konske in druge rešitve, ter ob 
koncu izrazil skrb, ker nikogar ne 
skrbi, kakšna bo usoda slovenske-
ga malega gospodarstva ob 
približevanju Evropski uniji. 

Najbolj jasen, kritičen in konkre-
ten pa je bil predsednik upravnega 
odbora Obrtne zbornice Slovenije 
Stanislav Kramberger, ki je opo-

zoril na plačilni nered v državi m 
na državno odločitev, da s 100-
odstotnimi blokadami preprosto 
zapira žiro račune podjetnikom, ki 
imajo več kot 200 tisočakov nep-
lačanih obveznosti do nje. Že pred 
dvema letoma so slovensko javnost 
podrobneje seznanili z vprašanji, 
kako odpraviti vse manjšo poslov-
no moralo ter vse večji finančni 
nered in disciplino. Poudaril je, da 
država izvaja tisto zakonodajo, ki 
je njej v prid, in gre pri tem preko 
trupel slovenskih obrtnikov. Zato 
po njegovem mnenju država ne 
sme in ne more uvesti davka na 
dodano vrednost vse dotlej, dokler 
ne bo rešila problema finančne ne-
discipline. 

Tudi zaradi tega je predsednik 
Republike Slovenije Milan Kučan 
v svojem nagovoru slovenskim 
obrtnikom svetoval, da vztrajajo 
pri iskanju sporazuma z državo, 
čeprav je to mukotrpno in dol-
gotrajno delo. Ugotovil je, da je 
kljub temu nesporno, da je v raz-
voju slovenskega podjetništva in 
obrti doseženega veliko, predvsem 
se oblikuje številčno močan sloj 
podjetnikov, ki čedalje pogosteje 
vstopajo tudi v svet trde konku-
rence na svetovnih trgih. Čas, ki ga 
živimo, in nemirno okolje izteka-
jočega se stoletja pa po predsedni-
kovem mnenju postavljala pred 
nosilce razvoja malega gospo-
darstva in obrti nove razvojne po-
misleke in izzive. 

Tudi na letošnjem sejmu v Celju 
se predstavljajo obrtniki in podjet-
niki s ptujskega, omoškega, le-
narškega in bistirškega območja. 
Vsi razstavljajo v hali A: Območna 
obrtna zbornica Ormož je na sto-
jnici 18, OOZ Ptuj na stojnici 20, 
OOZ Lenart pa na stojnici 25. Se-
jem spremljajo najrazličnejše obse-
jemske prireditve, letos jih bo kar 
94. 

Že drugi dan, v soboto, 13. sep-
tembra, si je sejem ogledalo okoli 
2000 obrtnih delavcev iz vse Slove-
nije, z dvema avtobusoma tudi 
okoli 100 obrtnih delavcev s 
ptujskega območja, ki so se ude-
ležili 15. športnih iger slovenskih 
obrtnikov. V nedeljo, 14. septem-
bra, so se sestali urarji, v Celjanki 
pa so sprejeli delegacijo dežele 

Saške. V ponedeljek, 15. septem-
bra, je bil na sejmu Dan malega 
gospodarstva, na katerem so kri-
tično ocenili sedanje stanje obrti 
in podjetništva ter malega gospo-
darstva in si zastavili razvojne cil-
je, potekal pa je tudi posvet o de-
lovni zakonodaji s poudarkom na 
obrti. V torek, 16. septembra, so na 
ptujskem razstavišču organizirali 
ptujski dan, med drugim pa so si 
sejem ogledali tudi župani devetih 
občin s ptujskega območja. 

Pomembna novost letošnjega 
celjskega sejma je pokrit gostinski 
prostor, ki sedaj obsega kar 1.750 
kvadratnih metrov. Nov pa je tudi 
pokrit oder, na katerem vse dni 
potekajo modne revije, nastopi 
različnih pevcev, skupin in druge 
prireditve. Na veselje prirediteljev 
pa je na voljo tudi nova kongresna 
dvorana, velika 400 kvadratnih 
metrov, ki je nad dvorano E. Tiste, 
ki jih zanima gradnja, bo zagotovo 
pritegnila pozornost vzorčna sta-
novanjska hiša na severovzhodu 
sejma, v hali D pa ročno izdelan 
rumeni športni avtomobil z BMW 
motorjem, ki sta ga izdelala slo-
venska podjetnika, oče in sin. Še 
na kratko o vstopnini: za odrasle je 
vstopnica 600, za otroke, vojake in 
študente pa 400 tolarjev. 

Ozmec&Ozmec 

Stojnica Območne obrtne zbornice Ptuj je tudi letos dobro 
pripravljena in obiskana. 

Med največjimi atrakcijami letošnjega sejma v Celju je ročno 
izdelan športni avtomobil, ki spominja na ferrarija. 

Stanislav Kramberger, 
predsednik UO Obrtne zbor-
nice Slovenije. 





T E D N I K O V O N A G R A D N O VPRAŠANJE 

Ali prepoznate Icrci/? 
Iz ptičje perspektive je videti 

vse nekoliko drugače. V prejšnji, 
37. številki Tednika smo objavili 
Hajdino, v 36. številki Tednika 
pa mejni prehod Gruškovje. 
Med pravilnimi odgovori smo 
izžrebali nagrajenko Ingrid 
Svenšek, Žetale 105, Podleh-
nik. 

Dobro si oglejte današnjo foto-
grafijo. Med Vašimi pisnimi od-
govori, ki jih boste poslali do 
četrtka, 18. septembra, na nas-
lov Uredništvo Tednika, 
Raičeva 6, Ptuj, bomo ponovno 
izžrebali nagrajenca. Tokratna 
nagrada je brezplačen mali oglas 
v Tedniku. Potrdilo bo nagraje-
nec lahko dvignil v pisarni 
uredništva. 

MZ 
Morda pa se boste letos 
še okopal i - ali pre-
poznate kopa l išče na fo-
tografiji? 

Foto Mi lena Z u p a n i č 

SISA PANGMA / DNEVNIK SLOVENSKE HIMALAJSKE ODPRAVE 

»Namaste^ Ptuj« 
Namaste je nepalski pozdrav, 

s katerim nas je sprejela ste-
vardesa letalske družbe Royal 
Nepal Airlines. Od takrat nas 
namaste spremlja na vsakem 
koraku. 

Člani odprave smo srečno pris-
peli v nepalsko glavno mesto 
Katmandu. Nastanili smo se v 
hotelu Thashi Dhele, ki se naha-
ja v Thamelu. Thamel je mestna 
četrt, kjer je največ hotelov in 
restavracij, namenjenih turis-
tom. Takoj po nastanitvi smo 
začeli urejati potrebne formal-
nosti in pridobivati raznorazna 
dovoljenja za tukajšnje bivanje 
in izvedbo višinskih priprv. Od 
tukaj bomo leteli s helikopter-
jem do Lukle. Naprej se bomo 
odpravili peš do Nance Bazarja, 
ki je izhodiščno mesto za treking 

pod Mt. Everestom. Poskušali se 
bomo povzpeti tudi na 6189 m 
visoki Imja Tse. 

Vreme tukaj je takšno, kot smo 
pričakovali: oblačno in deževno, 
zrak je napolnjen z vlago. Upa-
mo, da na trekingu ne bo večjih 
težav z vremenom. Upamo tudi, 
da bomo ob vseh napadih razno-
raznih bakterij in bacilov, ki 
imajo tukaj odlične življenjske 
pogoje in prežijo iz vseh strani 
na mehkužne evropejske turiste, 
ostali zdravi. Kajti le zdravi 
bomo lahko premagovali napo-
re, ki nas čakajo v naslednjih 
dnevih. 

Iz Katmanduja za Tednik 
Sandi VAUPOTK 



KMTURJ^ aOMAZEVAMJM 
V O L i e i N A / N O V O POGLAVJE V ŠOLSKI Z G O D O V I N I 

Telovadnica odprlo vrtita na steiaj 
TEA VALENČIČ Z MINISTRSTVA ZA ŠOLSTVO IN ŠPORT SE JE ZAVZELA ZA CELOVITO UREJANJE ŠOLSKIH PROSTOROV • NAJ. 
LEPŠE DARILO ZA PRAZNIK KS VOLIČINA, KI GA BODO SKLENILI V NEDELJO S FARNIM ŽEGNANJEM 
Slovenskogoriška KS Veličina je doživela praznik na najlepši 
način: dobila je prekrasno telovadnico, v kateri je 977 kv. 
metrov uporabnih površin, od tega 648 telovadnih in 
športnih. Naložba je veljala nekaj več kot 126 milijonov tolar-
jev, od tega je občina Lenart zagotovila 62 milijonov, 18 mili-
jonov je primaknila KS Voličina, preostalo pa so bila sredstva 
ministrstva za šolstvo in šport. 

Telovadnico sta prejšnji petek 
ob navzočnosti številnih gostov, 
županov sosednjih občin, pos-
lanca DZ Franca Pukšiča, izva-
jalcev, učencev in delavcev šole 
ter seveda številnih domačinov 
Voličine in okoliških krajev 
svečano odprla lenarški župan 
Slavko Kramberger in državna 
sekretarka v ministrstvu za 
šolstvo in šport Tea Valenčič. 
Župan Kramberger je orisal pri-
zadevanja občine, da bi uredili 
šolske prostore, in se zahvalil za 
delo izvajalcem, GP Radlje ob 
Dravi. Skrb za izenačene pogoje 
izobraževanja je permanentna 

naloga ministrstva za šolstvo in 
šport, je med drugim povedala 
državna sekretarka Tea Valen-
čič. Opozorila je na aktualne na-
loge v vzgoji in izobraževanju in 
povedala, da se zdaj pripravljajo 
spremenjeni učni načrti za celot-
no OS, da bi učence razbremeni-
li in metode prilagodili času. Pri 
tem bo treba upoštevati indivi-
dualnost otrok, je menila Va-
lenčičeva in dodala, da je otvori-
tev telovadnice v Voličini naj-
lepši uvod v mesec športa. Pove-
dala je tudi, da bo zdaj treba 
prisluhniti še drugim šolam, in 
nakazala možnosti ureditve učil-

nic v Cerkvenjaku. Vsem, ki so 
se sodelovali pri gradnji telo-
vadnice v Voličini, se je državna 
sekretarka javno zahvalila. 

Udeležence [e pozdravila tudi 
ravnateljica OS Voličina Alanka 

Knuplež, prijeten kulturni pro-
gram pa so popestrili učenci 
domače šole, godbeniki lenarške 
pihalne godbe MOL, ženski ok-
tet Voličina pod vodstvom Boža 
Gobca in plesalci plesne šole 

Pingi, simbolično š p o ^ o 
življenje v prekrasni telovadnici, 
s katero obračajo nova poglavja v 
šolski in krajevni kroniki 
Voličine, pa so začeli nogome-

taši. Mali nogomet ima namreč 
izjemno veliko privržencev, 
klub iz Voličine pa dolgo in 
uspešno tradicijo. 

Tekst in foto: M . Toš 

Pred telovadnico je zaigrala pihalna godba Mol iz Le-
narta. 

Slovesnega odprtja so se udeležili številni gostje. V os-
predju ravnateljica Alanka Knuplež 

PTUJ / GLEDALIŠČE PRED SEZONE 9 7 / 9 8 

Vse štiri nairtovane pred-
slme pnni na slovenskem 

Prva predstava, ki jo bo v 
pravkar pričeniajoči se sezoni 
uprizorilo Gledališče Ptuj, bo 
otroška. Odločili so se za delo 
nemškega avtorja Paula Maa-
ra Of, čudežni zaba^f k i g a j e 
prevedel S^mo Strelcc, režijo 
pa zaupal študentu 3. }letnika 
^edaiiške režije, KMričanu 
Petru Srpčiču. Poleg te 
predstave, ki jo bodo premier-
no uprizorili 19. septembra, 
načrtujejo v gledališki sezoni 
97/98 še dve svoji in eno 
koprodukcijsko predstavo. 
Poleg lastnih predstav je di-
rektor Gledališča Ptuj Samo 
Strelec na tiskovni konferenci 
napovedal še otroški abonma 
s petimi ali šestimi predstava-
mi, mladinskega s petimi do 
sedmimi predstavami in 
abonma za odrasle s tremi 
domačimi in sedmimi gostu-
jočimi predstavami. 

Program, ki ga je zastavil za 
prihajajočo gledališko sezono 
direktor Samo Strelec, namera-
vajo uresničiti s tolikšnimi 
sredstvi kot lani. Od ustanovi-
teljice, Mestne občine Ptuj, 
pričakujejo namreč tudi v pri-
hodnjem letu približno 30 mili-
jonov tolarjev, od katerih jih bo 
neposredno za predstave na-
menjenih osem, je povedal di-
rektor gledališča Samo Strelec. 
V gledališču jih je sedaj zapos-
lenih poleg njega še pet, v siste-
mizaciji delovnih mest pa naj bi 

se jim priključil še sedmi. 
Gledališče P tu j je v lanski 

sezoni postavilo na oder tri pre-
miere, ki so doživele na Ptuju 
in gostovanjih ikupno 54 pono-
vitev. • '^^dal iščm so - takrat še 
pod®¥i5dstvom vršilca dolžnosti 
direktorja Franca Mlakarja -
izpeljali vsega 125 prireditev, ki 
jih je skupno obiskalo približno 
15.(K)0 obiskovalcev. Prvič so 
organizirali festival monodra-
me, ki namerava biti bienalna 
prireditev Gledališča P tu j ludi 
v prihodnje, poleti pa izvedli 
poletne večere, ki naj bi bili v 
prihodnje organizirani izven 
gledališča, je dejal sedanji di-
rektor Samo Strelec, saj gre za 
turistično-zabavno**" p m ^ t e v , 
ki ni neposredno vezana na gle-
dališče. 

"Gledališče bo v tej in pri-
hodnjih sezonah delovalo glede 
na sredstva, s katerimi razpola-
ga," je dejal Samo Strelec. "No-
bena skrivnost ni, da razpolaga-
mo s sredstvi pod profesional-
nim standardom, saj stane 
predstava v drugem na-
jmanjšem profesinalnem gleda-
lišču, kranjskem, toliko, kot 
bodo stale tri naše predstave. 
Zato v prvi vrsti delam z 
ljudmi, ki si želijo delati ali pa 
so še na začetku svoje ustvarjal-
ne poti. Umetniško vodenje na-
meravam zastaviti tako, da bi v 
petih letih prišli vsaj z eno 
predstavo v proračun repub-

liškega ministrstva." 
Za prvo leto umetniškega in 

direktorskega vodenja gleda-
lišča je Samo Strelec izbral za 
u j^zor i t ev že omenjeno 
i ^ o š k o predstavo Paula Maara 
C ĵ, čudežni zaboj, katere pre-
foiera bo jutri, 19. septembra, 
nato pa bo 6. oktobra premiera 
koprodukcijske predstave, ki jo 
bo postavilo na oder Gledališče 
Ptuj skupaj s skupino So-
dobruk. To bo predstava Stro-
jepiski Murraya Schisgala, ki 
jo bodo izvedli diplomanti rus-
ke ̂ ^^j^ademije. Povsem lastni 
predstavi pa bosta še dve, in si-
cer Sobe Marcusa Kobelija, ki 
jo bo režiral Samo Strelec, pre-
miera pa naj bi bila v februarju, 
in Ovinek Tankrfda Dorsta, 
p . naj bi jo uprizorili na pros-
tem. Zelo zanimivo je dejstvo, 
da bodo vse štiri prihodnje 
predstave ptujskega gledališča 
uprizorjene v Sloveniji pre-
mierno, Samo Strelec, ki jih je 
izbral za uprizoritev, pa napo-
veduje njihovo duhovitost, celo 
zabavnost. 

Milena Zupanli 
Fotografija: Utrinek iz 

otroške predstave Oj, čudežni 
zaboj, ki bo doživela ptujsko in 
slovensko premiero jutri, 19. 
septembra, ob 19. uri. 

Knjigo, ki jo je bilo vredno 
prebrati pri desetih letih, je prav 
tako vredno (ali pa še bolj) 
prebrati pri petdesetih letih ali 
še pozneje. 

S. ieMf/s 
Kolikokrat slišim odrasle tar-

nati, da jim za branje zmanjku-
je časa,^ pa tako hlepijo po 
branju. Že res, da zajeten ro-
man za odrasle, ki obsega odi-
sejado štirih družinskih rodov, 
vzame povprečno hitremu 
bralcu obilico časa, toda 
odlične, dobre knjige ne meri-
mo po debelosti in številu 
oseb. Levvisova misel o branju 
govori v prid odlične literature, 
ki je sicer namenjena mladim 

bralcem, toda koliko bralnega 
užitka lahko ponudi tudi 
odraslemu knjigoljubcu! Zra-
ven umetniško dovršene 
pravljice, ki vzame le malo 
časa za branje, nudi takšna 
knjiga tudi izvrsten likovni 
užitek ob ilustracijah. Poskusi-
te! 

Morda vas bo k branju 
dobrih otroških knjig napeljalo 
tudi nagrajevanje najboljše 
slovenske otroške knjige, ki 
bo razglašena 14. novembra v 
Murski Soboti na srečanju 
mladinskih pesnikov in pisatel-
jev Oko besede. Nagrada je 
vredna 650 tisoč tolarjev in jo 
prispeva ČZP Večer. Komisija 

(Tilka Jamnik, vodja Pionirske 
knjižnice Ljubljana, Darka Tan-
cer-Kajnih, urednica revije Ot-
rok in knjiga, Melita Forstnerič-
Hajnšek, urednica kulture 
Večer, Igor Saksida, urednik, 
Milan Vincetič, pesnik) je že 
razglasila pet finalistov: Veli-
kanovo srce (Leia B. Njatin), 
Leteči mački (Dim Zupan), 
Ure kralja Mina (Bina Štampe 
Žmavc), Majnice - fulaste 
pesmi (Tone Pavček) in 
Kremplin (Desa Muck). Komi-
sija je izbirala med devetnejsti-
mi deli, ki so prispela na 
razpis, in je imela težko delo. 
Med izbrankami so bile v 
ožjem krogu tudi tele knjige, ki 

so vredne vse pozornosti: Mi-
hec, duh in uganka (Anrej 
Rozman-Roza), Otroštvo 
(Franjo Frančič), ^Klepe-
tosnedke (Bina Štampe 
Žmavc) in Zgodbice o kačah 
(Marjan Tomšič). Nagrada je 
poimenovana VEČERNICA in 
bo letos podeljena prvič. 

Tudi v Tednikovi knjigarnici 
smo podeljevali nagrade: -16 
izžrebancev, bralcev in 
reševalcev predpočitniškega 
knjižnega kviza, je svojo 
knjižno polico obogatilo z lepo 
knjižno nagrado, ki jo je pris-
pevala Knjižnica Ivana Potrča 
v sodelovanju z Mladinsko 
knjigo in Novo Kreditno banko 
Maribor - Podružnico Ptuj. Ob-
javljamo seznam izžrebancev 

in vabimo tiste, ki še niste prišli 
po knjige, v mladinski oddelek 
v Mali grad, Prešernova 35. 
izžrebani so bili: Maruša 
Žagar, Ul. Lackove čete 41j 
Rok Zakelšek, učenec OŠ 
Olge Meglič; Niko Šimenc, 
Kraigherjeva 17; Denis Čuček, 
Sp. Voličina 8; Denis FridI, 
Lancova vas 22; Kristjan Kme-
tec, Muzejski trg 1; Jani 
Krajnčič, Vičava 135; Katja 
Doliška, Videm pri Ptuju 2; He-
lena Bobnarič, Dolga lesa 11, 
Ormož; Lidija Bezjak, Nova 
vas 4, Markovci; Gorazd Gai-
ser, Lovrenc na Dravskem pol-
ju 2; Maja Petek, Frasova 2; 
Katja Doliška, Videm pri Ptuju 
2; Albert Bezjak, Spodnja 
Hajdina 99b; Danjela 

Marušek, Draženci 56. Vsem 
nagrajencem in sodelujočim 
čestitamo in se zahvaljujemo 
za sodelovanje (skupaj smo 
dobili 181 rešitev). 

Llllana Klemenili 

JURSINCI / RAZSTAVA SLIK GROHARJEVE KOLONIJE 

Mala slikarska kolonija 
»z veseljem ugotavljam, da so tudi med nami veliki likovni 
talenti - pravi mali mojstri,« je ob odprtju razstave mladih li-
kovnikov v prostorih občine Juršinci na krajši slovesnosti mi-
nuli ponedeljek med drugim dejal župan Alojz Kaučič. Zveza 
kulturnih organizacij - center kulturnih dejavnosti ŠkoQa 
Loka razstavo po petih letih prvič seli v bližino starih slo-
venskih mest, od koder prihajajo sodelujoči likovniki in men-
torji. Mala Groharjeva kolonija bo v juršinski občini na ogled 
do 21. septembra, potem se seli v druge kraje. 

Na letošnji mah Groharjevi 
koloniji v Škofji Loki so ustvar-
jali tudi mladi likovniki iz treh 
osnovnih šol našega območja: 
Juršinci, Destrnik in Markovci 
pri Ptuju, z njimi pa sta bila 
mentorja Janko Marinič in 
Olga Zorko. Otroci so na platna 
naslikali staro slovensko mesto 
Škofjo Loko skozi oči svoje 
domišlije in posebna komisija je 
nagradila najboljša dela. Koloni-
ja je bila obenem priložnosti za 
druženje mladih ustvarjalcev in 
nabiranja novega znanja o likov-
ni umetnosti. Med nagrajence 
Groharjeve kolonije so se letos 
vpisali tudi mladi ustvarjalci iz 
prej omenjenih OŠ: drugo nag-
rado je prejel šestošolec Dejan 
Perkovič iz OS Destrnik, po-
sebni nagradi pa še osmošolka 
Martina Peklar iz OS Markovci 
pri Ptuju in Daniel Toš iz OS 
Juršinci. 

O letošnji mali Groharjevi ko-
loniji je Polona Hafner, članica 
strokovne komisije, zapisala: 
"Otroška ustvarjalna magija je 
ponovno pokazala svoje palete 
na mali Groharjevi koloniji, 
nam Ločanom pa, da si spet og-

ledamo Loko na nov način. Nas-
likana je na različne načine z 
močnim fleksibilnim vizualnim 
jezikom za posnemanje in praz-
novanje zgodb in mitov, ki so 
del tega mesta. Škofja Loka se je 
preoblikovala in si pridobila sta-
tus večne vedute, ki je vedno 
znova uzrta in naslikana. Zani-
mivo je, da so na razstavljenih 
slikah figure odsotne z izjemo 

dveh del. Vsaka slika je posa-
mezna celota v mozaiku projekta 
male slikarske kolonije, ki 
predstavlja most med obvezu-
jočim in domišljijo. Že na zače-
tku se je pri pregledovanju ustvar-
jenih del potrdilo, da otroci 
ustvarjajo zelo sproščeno pod ok-
riljem svojih mentorjev, ki so tudi 
njihovi posredovalci zgodovine li-
kovne umetnosti in estetike." 

V Juršincih je razstavo pripra-
vil Janko Marinič, učitelj likov-
ne vzgoje na tamkajšnji OS, na 
ogled pa bo ostala še do sobote. 
Potem se dela mladih likovni-
kov selijo v sosednjo občini 
Destrnik - Trnovska vas in v ok-
tobru še v Markovce. 

Tekst in fotografija: 
T. Mohorko 

Likovna dela mladih slikarjev so si z vesel jem ogledali 
tudi osnovnošolci. 



ŠMARTNO NA POHORJU / 170 LET FRAJHAJMSKE G O D B E 

Časi je ignrii pn t^ godbi 
/anietki Frajhajmske godbe s 170-letno tradicijo segajo v 
čas pohorskili glažut in ustanovitve Stare Glažute na Pohor-
ju. Lastnik Hieronim Gurtler je pri gradnji glažute najel 
sposobne steklarje z Dunaja in iz današnje Češke. Med nji-
mi je bil tudi Simon Jurič, po rodu Čeh, ki je poleg svojega 
dela vodil godbo na pihala. Imena prvih godbenikov se niso 
ohranila. Simon Jurič, ki je menda bil godbenik, še preden 
je prišel na Pohoije, je medtem kupil Zgornjo Freglovo po-
sestvo v Frajhajmu, kjer Juričev rod živi še danes, in od tod 
tudi ime godbe Frajhajmska. Iz te rodbine izvira pet rodov 
godbenikov, iz zadnjega je tudi sedanji kapelnik Maks 
Jurič, ki godbo vodi zadnjih dvajset let. Danes ima godba 13 
članov, najstarejši, Jakob Ivančič, jih šteje 76, najmlajši, 
Primož Lunežnik, pa 10 let. 

Braz dvoma sodi Frajhajmska 
godba med najzanimivejše skupi-
ne iz vrst tako imenovanih 
ljudskih godcev in je ena najsta-
rejših godb, sestavljenih iz godbe-
nikov samoukov, v Sloveniji, delu-
je pa ob še štirih drugih sekcijah 
(tamburaši, Vaberški fantje, 
ljudske pevke in kot posameznik 
harmonikar Hinko Sernc) v okvi-
ru KUD Šmartno na Pohorju. 
Franček Pliberšek, predsednik 
KUD Šmartno na Pohorju, je na 
novinarski konferenci ob predsta-
vitvi dejavnosti omenil, da je 
Frajhajmska godba bolj znana na 
Štajerskem kot pa v drugih delih 
Slovenije, saj tudi nastopajo največ 
v teh krajih. Šmarčani so ponosni 
na svojo godbo, ki tradicionalno 
igra vsako leto na Šmartnem ob 
veliki noči. Skoraj ni žegnanja, 
proslav, prireditev, da ne bi bilo v 

krajih pod Pohorjem slišati znanih 
koračnic Prajhajmske godbe. Igra-
jo celo na gostijah. Za ohranitev 
tradicije imajo največ zaslug posa-
mezniki, predvsem glasbeno na-
darjeni kapelniki, ki so v pretek-
losti in še danes kljub neurejenim 
prostorskim razmeram in oddalje-
nosti posameznikov pripravljeni 
posredovati svoje znanje drugim. 

V svoji stosedemdesetletni zgo-
dovini je Frajhajmska godba daja-
la ton številnim pomembnim, 
danes že zgodovinskim priredit-
vam. Tako je igrala pred sto petde-
setimi leti ob prihodu "železne ces-
te" v te kraje in pri drugih od-
mevnih dogodkih, med drugim 
pred devetdesetimi leti ob odprtju 
prve Ruške koče na Pohorju. 

Muzikantje so na vaje in z njih 
morali prehoditi dolge poti po-
horskih brezpotij. Veliko zanimi-
vih dogodkov, tudi takšnih z vese-
lo vsebino se še danes plete okoli 
teh muzikantov - samoukov. Pot 
na vaje in z njih je dolga tudi za 
danes, kaj šele za minule čase. Tri 
ure in še več hoda v eno in prav to-
liko v drugo smer, poleti in pozi-
mi, ne glede na vremenske razme-
re, ki so pozimi na Pohorju dokaj 
krute. Vadili so različno, običajno 
enkrat tedensko, pred večjimi nas-
topi tudi večkrat. Vaje so imeli leta 
in leta vsakokrat pri drugem članu 
godbe, šele zadnje leto imajo stal-
no lokacijo pri Preglovih. Njihova 
velika želja je, da bi imeli svoj stal-
ni prostor, kjer bi lahko hranili 
notni material, pokale, pohvale, 
arhiv in drugo, saj se je v dolgem 

času njihovega obstoja nabralo 
marsikaj vrednega, tudi stari, sedaj 
že odsluženi instrumenti, saj so 
nekateri celo starejši od godbe 
same (1803) in imajo tako že pravo 
zgodovinsko in etnološko 
vrednost. 

Po napornih vajah, te ponavadi 
trajajo kakšno poldrugo uro, se je 
tako nekoč kot tudi danes po stari 
pohorski navadi še kaj prigriznilo 
in seveda popilo. Predvsem to 
slednje, in če je bilo pijače nekoli-
ko več, je bilo krivo, da so preneka-
terikrat godbeniki zgrešili smer, 
hodili domov po daljših poteh in 
včasih celo kje pozabili instrumen-
te. Seveda pa sodi to med vesele 
dogodke njihove zgodovine. Sprva 
je bilo "krivcem" sicer nekoliko ne-
rodno, vendar postanejo kasneje 
takšne dogodivščine del njihovega 
življenja in dela. 

Godbeniki igrajo povečini stare 
skladbe - koračnice, polke, valčke 
in druge skladbe, ki jih danes igra-
jo le še redke podobne godbe. Ne-
kaj zaslug za takšen repertoar 
Frajhajmske godbe ima brez dvo-
ma Jožef Jurič, ki je bil v času prve 
svetovne vojne kapelnik poklicne 
vojaške polkovne godbe in se je 
srečno vrnil iz morije soške fronte. 
Domov je prinesel veliko notnega 
materiala, mnogo tega so on in 

kasneje drugi za potrebe domače 
godbe tudi priredili, mnogo pa ga 
je po besedah sedanjega kapelnika 
Maksa Juriča ostalo še nedotaknje-
nega. 

Zgodovinski dogodek ob praz-
novanju visokega jubileja 
Frajhajmske godbe je brez dvoma 
izdaja dokumentarne glasbene ka-
sete in zgoščenke z dvanajstimi 
skladbami. Gre za etnološko in 
zgodovinsko gradivo, za skladbe, s 
katerimi bodo trajno ohranili 
košček ljudske glasbene dediščine 
s tega pohorskega območja. 

Na osrednji prireditvi, ki je pote-
kala zadnjo avgustovsko soboto na 
Šmartnem pod odkriljem Radia 
Maribor, so godbenikom in tudi 
tistim, ki pri godbi ne igrajo več, 
podelili šestnajst Gallusovih priz-
nanj. Zlate so prejeli: Jože Tur-
ner, Oto Turner, Jože Spuraj in 
Jože Lunežnik, srebrne Jože 
Pregi, Franc Jurič, Janez Špuraj, 
Zvonko Fifer, Matjaž Fifer, 
Branko Lunežnik, Zlatko Kres-
nik in Ivan Lunežnik ter bronaste 

Zvonko Špuraj, Stanko Fifer, 
Martin Lunežnik in Anton Fifer. 

Vida Topolovet 

Frajhajmski godci so zaigrali pred številnim občinstvom na 
osrednji prireditvi v počastitev svojega jubileja, ki je poteka-
la v Šmartnem na Pohorju zadnjo avgustovsko soboto. 

Foto: VT 

V času med 1827 in 1997 so 
Frajhajmsko godbo vodili: Si-
mon Jurič, Franc Jurič, Jože 
Jurič, Anton Turner in Maks 
Jurič. Sedanji člani godbe so: 
Maks Jurič, kapelnik (od 
1953), Hinko Sernc (od 1956), 
Jože Pregl (od 1980), Franc 
Jurič (od 1980), Alojz Turner 
(od 1953), Stanko Fifer (od 
1987), Zvonko Fifer (od 1982), 
Matjaž Fifer (od 1982), Jože 
Lunežnik (od 1958), Branko 
Lunežnik (od 1978), Jakob 
Ivančič (od 1938), Martin 
Lunežnik (od 1992) in Primož 
Lunežnik (od 1997). 

MARIBOR / PEDAGOŠKA FAKULTETA 

En izpit manj 
s Pedagoške fakultete v Mariboru so nam sporočili, da štu-
dentom, ki so se v prvi letnik vpisali po letu 1991, ni potrebno 
več opravljati izpita iz izobraževalne tehnologijo. Ta predmet 
velja kot vaje iz didatktike, za katerega je potrebno pridobiti 
le inskripcijo in frekvenco (podpisa, ki dokazujeta udeležbo). 
Res, da so to sporočili šest let prepozno, vendar si bodo se-
daj prenekateri oddahnili. 

MIlan ICra/fic 

P T U J / G L A S B E N A ŠOLA 

Uienke flavle^ 
teden dni v Piranu 

Učenke flavte s ptujske glasbene šole na enem od 
skupnih nastopov 

Učenke ptujske glasbene šole so pod vodstvom profesorice fla-
vte Natalije Frajnkovič zadnji teden avgusta preživele v Piranu, 
kjer so sodelovale v tamkajšnjih poletnih večerih. Maja Purg, 
Klavdija Štuhec in Anja Pintarič so vsak večer igrale na prome-
nadnih mestih Pirana skladbe, ki so jih pripravile v petih oziroma 
šestih letih glasbenega šolanja v ptujski šoli. Gostila jih je občina 
Piran in kulturno-umetniško društvo, ki sta prireditve organizirala. 
Poleg Ptujčank so v Piranu poleti igrali le še mladi iz glasbenih šol 
v Sevnici, Mariboru in Ljubljani. 

MZ 

PISE: BRANKO VNUK / KRATEK PREGLED Z G O D O V I N E NEKDANJEGA PTUJSKEGA DOMINIKANSKEGA SAMOSTANA - 4 0 

Dominikanski 
samostan 

Popravek: Pomotoma je bil v 
prejšnjem nadaljevanju names-
to zgodnjegotskega okna ob-
javljen zgodnjegotski portal, 
dominikanska cerkev, prostor 
pod zvonikom, sr. 13. stol.; 
foto: P. Vernik. Za napako se 
opravičuemo. 

Sama oblika trilistov zelo spo-
minja na triliste, ki krase okno 
minoritskega prezbiterija in bi 
tako, po oblikah sodeč, moglo 
nastati še v 13. stoletju. Za kro-
govičje okna minoritskega 
prezbiterija M. Schvvarz meni, 
da zahodno okno domini-
kanske cerkve v Kremsu, ki so 
jo dokončali leta 1265, 
predstavlja predhodno 
preprostejšo stopnjo ptujskih 
krogovičnih oken. Podoben 
motiv dvodelnega krogo-
vičnega okna s trilistnimi zakl-
jučki v oknih in tremi drug na 
drugega položenimi trilisti v 
vrhnjem delu okna srečamo v 
francoski arhitekturi iz časa ok-
rog druge četrtine 13. stoletja. 
Motiv drug na drugega 
položenih trilistov v vrhnjem 
delu okna srečamo v Parizu 
(Saint-Chapelle, Gornja kapela, 
1241-1245/48) in Amiensu 
(Notre-Dame, korni obhod, ok. 
1236 - 1250), čeprav imajo ta-
mkaj dvodelna okna še lance-
taste zaključke. Zasnovi okna v 

severni steni dominikanske cer-
kve pa je zelo podobna krogo-
vična zasnova bifor štiridelnih 
oken, ki osvetljujejo sinodno 
dvorano škofovske palače v 
Sensu iz okrog 1235/40. Motiv 
drug na drugega položenega 
trilista v vrhnjem delu dvodelne-
ga okna, srečamo tudi v 
Nemčiji. Npr. v kornih kapelah 
stolnice v Kolnu (ok. 1250/60), 
ki kažejo podobne poteze kot v 
Franciji (Amiens, Le Mans, 
Sainte-Chapelle). G. Binding 
meni, da so tem oknom bila za 
vzor okna kornega zaključka pri 
Sainte-Chapelle. Oblika 
koinskih oken vpliva dalje na 
okna prečne ladje in korne 
stranske ladje v cistercijanski 
cerkvi Altenberg pri Kolnu 
(začeta 1259) in korna okna cis-
tercijanske cerkve Chorin v 
Brandenburgu (po 1273). Po-
dobno so oblikovana okna pe-
tih vzhodnih obočnih pol 
vzdolžne ladje cistercijanske 
cerkve Haina (po 1265), pri 
čemer ostaja odprto vprašanje, 
ali je to neposreden vpliv Ami-
ensa ali pa sta vplive posredo-
vala koinska in altenberška ar-
hitektura. Tukaj bi spomnili, da 
spodnja okna v Haini kažejo 
podobno oblikovno rešitev, ki 
jo smemo domnevati pri oknu 
severne stene ptujske domini-

kanske cerkve. Obliko oken iz 
Haine prevzame samostanska 
cerkev St. Maria zu Wetter (ok. 
1270), stara Nikolajeva cerkev v 
Frankfurtu na Maini (od 1270) in 
uničena župna cerkev Grun-
berg na Hesenskem (3. tretjina 
13. stol.). Tudi na Madžarskem 
srečamo podoben motiv kot pri 
minoritski cerkvi na Ruju, in si-
cer v nekdanji frančiškanski 
cerkvi v Sopronu, tudi tukaj v 

kornem zaključku, ki je datiran 
v čas ok. 1280. 

S povedanim smemo naše 
okno datirati v čas gradnje no-
vega dolgega kora, se pravi v 
sredino 13. stoletja oz. na 
splošno v tretjo četrtino 13. sto-
letja, s tem pa odpade datacija 
v prvo polovico 14. stoletja. 
Tako lahko tudi s pomočjo tega 
okna določamo vzhodni konec 
severne ladjine stene, ki se ja 
nahajal v osi "druge" slavoločne 
stene. 

Lit.: J. CURK 1974. p. 239s, 
G. ENTZ 1976, si. 13, G. BIN-
DING, pp. 55ss, 59, 202 si. 230, 
213SS, B. VNUK 1996, p.65s, 
kat. št. 19 

Amiens, katedrala, korna 
obhodna kapela, 1236-50 

Haina/Hessen, cistercijanske cerkev, pogled s severa, prečna 
ladja, okrog 1250/60, vzhodni del glavne ladje, po 1265 

Sens/Yonne, škofovska palača, sinodna dvorana, okrog 
1235/40 (restavriral Viollet-le-Duc) 

Zgodnjegotsko okno, sever-
na fasada dominikanske 
cerkve, sr. 13. stol. oz. 3. 
četrtina 13. stol.; 

foto: P. Vernik 
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Trinaisfi /e bil 
sreien z « iMcv/o 
v Linhartovi dvorani Cankarjevega doma v Ljubljani je bil v soboto, 13. septembra, spektakel 
leta, na katerem smo ob prisotnosti najlepše na svetu Irene Skliva dočakali proglasitev naj-
lepše Slovenke, miss Slovenije leta 1997. Lanskoletna uradno najlepša Slovenka, Ptujčanka 
Alenka Vindiš, je naslov predala 18-letni Maji Šimec iz Črnomlja. Prva spremljevalka in miss 
fotogeničnosti je Tina Orač, 19-letna študentka iz Novega mesta, druga spremljevalka pa 22-
letna študentka Tjaša Vidic iz Zgornjih Gorij pri Bledu. Med 12 finalistkami sta bili tudi 
Ptujčanki Suzana Toplak in Darja Koren; slednja se je uvrstila med šest superfmaiistk. 

Edino uradno, najstarejše in na-
jbolj ugledno lepotno tekmovanje, 
izbor za miss sveta, že 47. leto or-
ganizira Miss World Corporation 

iz Londona. Lastnik licence tega 
tekmovanja za Slovenijo pa je tudi 
letos agencija Geržina Videoton, 
ki je skupaj s POP TV in Slovens-

kimi novicami organizirala finalni 
izbor miss Slovenije. 

Tudi v letošnjem uradnem tek-
movanju za miss Slovenije so se 
ptujska dekleta odlično odrezala, 
saj sta se v polfinalnem tekmovan-
ju, ki je potekalo 16. avgusta v 
Atomskih toplicah v finalni del, 
torej med dvanajst najlepših, 
uvrstili 19-letna Suzana Toplak in 
18-letna Darja Koren. 

Devetčlanska komisija, ki ji je 
tudi letos predsedoval direktor 
produkcije POP TV Janez Ujčič, 
v njej pa so bili še miss sveta 1996 
Grkinja Irene Skliva, lanska miss 
Slovenije Ptujčanka Alenka Vin-
diš, stilistka Judita Trepko, di-
rektor Steklarne Rogaška Davo-
rin Škrinjarič, urednica priloge 
Ona Sabina Obolnar, kipar 

Andrej Gaberi, predstavnica 
Henkla Breda Pintarič, direktor 
Tobačne Peter Tršar ter častni 
konzul republike Sejšeli Marko 
Smole, resnično ni imela lahkega 
dela, saj je med dvanajstimi lepo-
ticami morala izbrati le eno naj-
lepšo. Njihova odločitev je bila še 
težja, saj je bila, da bi se izognili 
govoricam o zakulisni kuhinji, 
posebnost letošnjega tekmovanja 
javno ocenjevanje kandidatk s 
točkami od 1 do 5. 

Ob seštevanju točk je bila 
odločitev jasna že nekaj pred kon-
cem javnega ocenjevanja članov 
komisije, čeprav so mnogi menili, 
da bi se lahko odločili bolje. A tre-
ba se je zavedati, da imajo vsake 
oči svojega malarja, kot pravijo. 

Na splošno pa je bilo na 
poznejšem banketu ob jagodah in 
šampanjcu večkrat slišati, da smo 
na minulih izborih videli lepšo 
bero brhkih Slovenk in da imamo 
letos lepšo kraljico kot mišico. 

Lepotno kristalno krono, kris-
talno žezlo in lento miss Slovenije 
1997 sta ob bučnem odzivu publi-
ke v dvorani najlepša Zemljanka 
Irene Skliva in do tedaj najlepša 
Slovenka Alenka Vindiš nadeli vi-
soki rdečelasi Črnomeljčanki Maji 
Šimenc. Njena prva spremljevalka 
je simpatična temnolaska Tina 
Orač iz Novega mesta, ki so jo fo-
toreporterji proglasili tudi za miss 
fotogeničnosti, lento druge 
spremljevalke pa nosi nežna svet-
lolasa Gorenjka Tjaša Vidic iz 

Zgornjih Gorij pri Bledu. 
Maji Šimenc je med prvimi čes-

titala tudi misss sveta Irene Skli-
va, pred mamo in očetom, ki sta 
bila med gledalci v dvorani, pa 
smo ji v imenu bralcev Tednika in 
poslušalcev radia Ptuj čestitali 
tudi mi in jo na kratko nagovorili: 

Maja, kaj vam pomeni laskavi 
naziv miss Slovenije 1997? 

"Zelo sem precenečena, ker tega 
res nisem pričakovala, hkrati pa 
sem zelo vesela. Potrudila se bom, 
da bi Slovenijo v svetu čim bolje 
zastopala." 

Se lahko na kratko predstavi-
te? 

"Sem Maja Šimec, stara sem 18 
let, obiskujem gimnazijo v 
Črnomlju, kjer tudi živim. Rada 
se ukvarjam s športom, rada 
plešem, se ukvarjam z mane-
kenstvom..." 

S čim pa se boste ukvarjali se-
daj, ko boste leto dni nosili las-
kavi naziv miss Slovenije? 

"Najprej se bom skušala čim 
bolje pripraviti na potovanje na 
Sejšele in na tekmovanju za miss 
sveta čimbolj dostojno zastopati 
Slovenijo. Potem pa se bom 
najbrž še naprej ukvarjala z mane-
kenstvom." 

Kakšna je bila vaša pot do le-
potnih stopničk? 

"Najprej sem tekmovala za kral-
jico Slovenije, nato sem prišla v 
agencijo Helene Moders iz Nove-
ga mesta in se tam pričela ukvar-
jati z manekenstvom. Od takrat 
sem se udeležila nekaterih drugih 
lepotnih tekmovanj, modnih revij 
in modnih prireditev." 

Vsekakor je bila posebnost 
letošnje prireditve prisotnost 
častne gostje, umirjene in simpa-
tične 19-letne Grkinje, miss sveta 
'96 Irene Skliva. Visoka je 175 
cm, njene oči pa so rjave kot 
lešniki. Na tiskovni konferenci, ki 
je bila uro pred prireditvijo, je 
zgovorno povedala, da študira no-
vinarstvo in da kot uspešen foto-
model v Grčiji nastopa že od svo-
jega 12 leta. V prostem času rada 
prebira poezijo in romane, od 
športov pa ima najraje smučanje. 
Po njenem mnenju je največje zlo 
mladih uživanje mamil. 

OzmecAOzmef 

Cvet s lovenske lepote - nekdanje s lovenske miš ice 
(od leve): M e t k a Albreht, Tea Boškin, N a t a š a A b r a m , 
A lenka Vindiš, V e s n a Muš ič in Janja Z u p a n . 

M iss sveta '96 Irene Skli-
va je s svojo nevsi l jeno 
lepoto zab les te la že na 
t iskovni konferenci pred 
prireditvijo. 

Na j lepše tri: ok ronana miss Sloveni je 1997 M a j a Š i m e c , levo prva spreml jevalka 
Tina Orač in desno druga spreml jeva lka T jaša Vidic. 

V o d i t e l j i c a S a š a je p o v a b i l a v o s p r e d j e š e s t su-
p e r f i n a l i s t k . 
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PTUJ / SE O GRAJSKI KAVARNI 

Miškovi so želeli 
le naiboliše 
Na naše pisanje o zaprtju grajske kavarne se je oglasila 
Ljudmila Miško in želela podrobneje pojasniti razloge za 
zaprtje grajske kavarne. 

Miškovi so grajsko kavarno 
odprli 23. aprila 1993, ker so 
želeli obiskovalcem gradu, mu-
zejskih zbirk in vsem obiskoval-
cem ptujskega hriba ponuditi 
vse tisto, kar naj bi nudila prava 
kavarna: dobro kavo, pecivo, 
narezke, sendviče, sladoled, ma-
lice in podobno. Pogodbo o na-
jemu so sklenili za dvajset let. 
Prvi dve leti, poudarja Ljudmila 
Miško, je še nekako šlo, z vodni-
ki in upravo muzeja so se dobro 
razumeli. Pripravljali so tudi 
večje sprejeme v zadovoljstvo 
vseh. Zapletati pa se je po nje-
nem pripovedovanju pričelo z 
osamosvojitvijo vodnikov, ko so 
ustanovih svoje podjetje in ko 
so začeli goste voziti drugam. 
Prav tako jim je del dohodka 
odnesel Čebela bar na parki-
rišču pod gradom, čeprav so bili 
tudi sami zelo zainteresirani, da 
bi uredili takšen objekt na tem 
mestu. Večkrat pa so se zanima-
li tudi za ureditev opuščene 
zgradbe ob poti na grad, za kate-
ro so pred leti govorili, da jo 
bodo uredili kot slikarski atelje 
oziroma kot prodajalno spomin-
kov, pa je po toliko letih še ved-
no prazna. V takih razmerah, ko 
so dnevno pokasirali le nekaj 
tisočakov in ko so vsi v mestni 
občini ostali gluhi na njihove 
pripombe in želje (ena je bila 
tudi ureditev zgledne grajske te-
rase oziroma poletne terase, pri 
kateri je ostalo le pri poskusu), 
je bila odločitev za zaprtje oziro-
ma prenehanje dejavnosti edina 
pametna. Vložek (v ureditev ka-
varne so vložili 135 tisoč 
nemških mark) se ni začel 
vračati, zaslužka ni bilo niti za 
plačilo stroškov, obveznosti do 
davkarije in muzeja, zato so 28. 
februarja letos dali odpoved, ki 

je glede na pogodbo vstopila v 
veljavo 28. avgusta leta, torej po 
šestih mesecih. Medtem je začel 
veljati tudi zakon o omejevanju 
uporabe tobačnih izdelkov, ki 
jih je'še dodatno prizadel, ker so 
morali opustiti prodajo peciva. 
Župan mestne občine Ptuj Mi-
roslav Luci in predsednik TD 
Ptuj Albin Pišek sta jih sicer 
prosila, da pohištva oziroma 
opreme ne bi odpeljali, in da bi 
imeli odprto še ves september, 
ko jim po sklepu Pokrajinskega 
muzeja tudi ne bi bilo potrebno 
plačati najemnine. Za to se niso 
odločili, ker so obrt medtem že 
odjavili. Izteka pa se rok, ko naj 
bi odpeljali pohištvo, čeprav naj 
bi se župan zavzel, da bo našel 
novega najemnika. Če se bo le 
dalo, bodo inventar prodali, da 
bi vsaj delno povrnili vložena 
sredstva, pravi Miškova. Zaprtje 
kavarne je bilo edini izhod v teh 
razmerah, zato, kot pravi, se ne 
čutijo krive za zdajšnje nezado-
voljstvo gostov. Pravočasno so 
opozorili muzejsko upravo in 
mestno občino, da bodo prene-
hali dejavnos. Nihče jim ni od-
govoril, kot niti ne na nešteto 
njihovih drugih pisem, 
predvsem vlog za lokal v mest-
nem jedru, ki so jih pisali vsako 
leto na novo. Veliko od teh sta 
jih prejela župan in vodja oddel-
ka za okolje, prostor in gospo-
darsko infrastrukturo v mestni 
občini Ptuj. Muzej je z razpisom 
pričel iskati novega najemnika 
šele četrti mesec po njihovi od-
povedi, v juniju. S takim rav-
nanjem, ki zavestno izključuje 
sodelovanje, izgubljamo vsi, 
poudarja Ljudmila Miško. Naj-
bolj pa trpi turistični ugled Ptu-
ja. 

MG 

Ptujski grajski hrib je že zaradi gradu območje, ob katerem 
se ravznemajo takšni in drugačni pogovori. V zadnjem času 
jih je bilo precej tudi zaradi grožnje o denacionalizaciji, a 
te sedaj po izdaji negativne odločbe Upravne enote Ptuj za-
gotovo ne bo. Ker pa so se potencialni denacionalizacij ski 
upravičenci nanjo znova pritožili, se navidezna negotovost 
nadaljuje, čeprav bo, kot je slišati, zadeva rešena najpozne-
je do konca leta, potem pa naj ne bi bilo več formalnih ovir 
za vlaganja na grajskem hribu, ki so osnovni pogoj za ure-
janje grajske restavracije. 

Že sedaj pa ni ovir, da ne bi 
investicij mogli vnesti v novi 
proračun za leto '98. Zanimanje 
za celotni grajski hrib se je letos 
povečalo tudi zaradi zaprtja 
grajske kavarne, kar povzroča 
med obiskovalci gradu v 
zadnjem času največ negodo-
vanja. 

Podžupan Ervin Hojker, ki so 
mu mestni svetniki in svetnice 
naložili nalogo koordinacije za-
dev s področja družbenih dejav-
nosti, je za Tednik povedal, da 
se bodo problematike grajskega 
hriba lotili usklajeno in dolgo-
ročno. V okviru tega se bodo do-

govorili tudi o tistem, kar se 
mora čimprej narediti oziroma 
kar ne zahteva večjih vlaganj. 
To pa so predvsem redne košnje 
trave, obrezovanje dreves in po-
dobno. V etapi širših konsulta-
cij bodo pregledali tudi načrte iz 
prejšnjih obdobij. Kot je znano, 
ureditveni načrt za grajski hrib 
obstaja, prav tako tudi idejni 
projekt za ureditev grajske res-
tavracije. Zatem bodo o vseh 
ugotovitvah obvestili javnost ter 
z njo vodili razpravo, ker želijo 
pridobiti mnenja Ptujčank in 
Ptujčanov o ureditvi tega za tu-
rizem najprivlačnejšega 
območja Ptuja. Sledila bo raz-

prava na mestnem svetu, v okvi-
ru katere naj sprejeli dogovorje-
no politiko ureditve tega 
območja. Med kratkoročne 
ukrepe sodijo tisti, s pomočjo 
katerih bo to območje dostopno 
vsem Ptujčanom in obiskoval-
cem Ptuja. Urediti bo potrebno 
varne pristope, zelenice in potke 
ter za obiskovalce odpreti vse 
tiste površine, ki jih naši občani 
še ne poznajo. V tem ni zajet 
grad in grajski kompleks, tem-
več gre prvenstveno za grajski 
hrib. Mišljena pa je spodnja 
grajska ploščad, ki mora biti 
odprta za javnost. 

Največjo vrednost pa bo to 
območje pridobilo z ureditvijo 
kvalitetne restavracije, ki bo na 
ptujski grad prinesla pravo živl-
jenje, ne samo razgledno točko. 

»Bivšo grajsko žitnico bi bilo po-
trebno čimprej obnoviti, najti 
bo potrebno tudi pravo vsebino 
za prostor pred žitnico, ki se se-
daj najposteje uporablja za par-
kiranje. Ervin Hojker posebej 
opozarja na ureditev sprehajal-
ne poti, ki naj bi povezala domi-

nikanski samostan z gradom, 
vendar ne po tradicionalni poti, 
temveč po hribu skozi zelenje, 
ki bi ga bilo potrebno parkovno 
urediti. Zaživel naj bi turnirski 
prostor, prva prireditev naj bi 
bila že letos. Urediti bo potreb-
no tudi vodni stolp, kjer je 
prišlo do nenamenske uporabe. 

Kakorkoli že, grajski hrib je 
"popisan". Ogledali so si ga oba 
podžupana Ervin Hojker in 
Ivan Jurkovič, direktorica Po-
krajinskega muzeja Marjeta 
Ciglenečki s sodelavci in Stanis-
lav Napast, vodja oddelka za ok-
olje, prostor in gospodarsko in-
frastrukturo v mestni občini 
Ptuj. Zapisnik bo neke vrste 
kažipot ukrepanja, da bo grajski 
hrib dobil svojo funkcijo, da bo 
postal hrib Ptujčanov in 
Ptujčank ter vseh obiskovalcev 
Ptuja. Pri tem pa se politika v 
stroko na tem območju v nobe-
nem primeru ne bo vmešavala, 
poudarja Ervin Hojker. 

MG 

Sprejeli vrsto pomembnih odloiitev 
Zaradi pomembnosti dnevnega reda so se slovenjebistriški 
občinski svetniki kljub še nekoliko popočitniškem mrtvilu 
v dokaj visokem številu udeležili izredne seje občinskega 
sveta, ki je bila sklicana v prvi vrsti zaradi potrditve priori-
tet projektov za naložbe na demografsko ogroženih 
območjih v občini ter tudi zaradi predloga uvedbe stačaja 
Finalca, d.o.o.. Slovenska Bistrica. 

Kljub številnim dodatnim pred-
logom občinskih svetnikov, ki so 
želeli med prioritetne projekte 
uvrstiti še nekatere prav tako po-
pravila in urejanja potrebne ceste 
na območju občine, nekatere med 
njimi so tudi na demografsko 
ogroženem območju, so se 
odločili za predlagane objekte in 
glasovali za obnove in ureditve 
štirih cestnih odsekov ter obnove 
vodovoda. Pri cestah gre za obno-
vo odsekov lokalne ceste Makole -
Šega - Hotanje in lokalno cesto 
Šega - Babina Loka v dolžini 3000 
metrov. Druga cesta je na pohor-
skem območju in povezuje Pod-
grad - Kebelj in Gladomes v 
dolžini 1000 metrov, tretja jr med 
Studenicami in Krasno v dolžini 
1700 metrov, četrta pa med Stražo 
in Zlogono vasjo v dolžini 4000 
metrov. V proiriteti naložb na 

natečaju za demografsko ogrožena 
območja je tudi obnova vodovoda 
med Kalšami in Pokošami v 
dolžini 3.800 metjov. 

Že nekoliko razgibano ozračje 
na občinskem svetu pa je postalo 
še bolj razgreto ob naslednji točki 
dnevnega reda, ko je občina poda-
la predlog za uvedbo stečaja Fi-
nalca, d.o.o., v Slovenski Bistrici. 
Občinska uprava že od decembra 
lanskega leta vodi aktivnosti za 
prekinitev pogodbe o najemu pos-
lovnih prostorov starega Montala 
s podjetjem Finalco zaradi neiz-
polnjevanja njegove obveznosti 
po pogodbi iz leta 1994. Tako so 
znašale neporavnane obveznosti 
Finalca do občine konec avgusta 
6.380.160,00 tolarjev ter še dodat-
nih 1.500.000 tolarjev obresti, 
vsak mesec pa se dolg povečuje še 
za dodatnih 2.557,93 DEM in za 

okoli 100.000 tolarjev obresti. Iz 
naslova neporavnanih obveznosti 
Finalca ima tudi občine v enaki 
višini neporavnan dolg do mi-
nistrstva za obrabmo, ki je lastnik 
že omenjenih prostorov starega 
Montala. 

Dokaj dramatično je Vlado Mar-
kež svetnikom predstavil stanje 
svojega podjetja, vendar mnogi za 
te njegove "težave" niso imeli kaj 
prida posluha, saj so menili, da 

pač mora vsak v tej državi porav-
navati svoje obveznosti. Velik del 
razprave se je vrtel tudi okoli lju-
di, ki bi naj bili zaposleni v Final-
cu, vendar kot so ugotovili, so vsi 
zaposleni v novi firmi Alusistemi, 
ki jo je, da bi rešil 160 delovnih 
mest, Markež pred dobrim mese-
cem ustanovil v Poljčanah na novi 
lokaciji. Če so bili nekateri svetni-
ki še nekoliko v dilemi, ali naj re-
snično glasujejo za stečaj Finalca 
ali ne, so potem, ko so slišali prav-
no podlago, saj bi sodišče zaradi 
dolžine blokiranega žiro račima 
moralo samo pričeti postopek 
stečaja, sprejeli sklep o uvedbi 
stečaja, vendar bi ga uporabili šele 
čez mesec dni, če do plačila dolga 
ne bi prišlo. Proti takšnemu skle-
pu so bili štirje svetniki, eden pa 
se je glasovanja vzdržal. 

Ker do telovadnice pri osnovni 
šoli Poljčane ministrstvo za šolst-
vo in šport ni poravnalo obvez-
nosti, so svetniki sprejeli še sklep, 
da najame občina kredit in s tem 
poravna obveznosti do izvajalca 
del, bistriškega Granita. 

Vida Topolovec 

Markež poravnal 
dolg občini 

Komaj slab teden po izredni 
seji občinskega sveta je Vlado . 
Markež, lastnik in direktor ; 
Finalca, d.o.o., ki je pred tre- ^ 
mi leti zašel v resne finančne 
težave, do konca letošnjega 
avgusta s kratkoročnim poso-
jilom v višini 6.969,681,91 to-
larjev, ki ga je dobil pri SKB 
banki, poravnal občini dolg za 
najemnino prostorov nekdan-
jega Montjda. Tako je sedaj 
sldep občinskega sveta o 
stečaju Finalca, odložen za 
mesec dni, postal brezpred-
meten. 

PTUJ / PETA DRŽAVNA RAZSTAVA KOZ 

Nalboljše koie na ptujskem sejmišiu 
Organizirana slovenska kozjereja ima korenine prav v Ptu-
ju. Tuje pred leti nastalo prvo kozjerejsko društvo, po nje-
govem vzoru pa so po vsej Sloveniji nastala še druga kozje-
rejska društva in se konec leta 1995 povezala v Zvezo koz-
jerejskih društev Slovenije. Sedež zveze je na Biotehniški 
fakulteti v Ljubljani, njen predsednik pa je diplomirani 
inženir Igor Tumpej iz ptujske kmetijske svetovalne 
službe. 

Kozjerejsko društvo Ptuj si je že 
pred leti zadalo cilj, organizirati 
državno kozjerejsko razstavo. 
Kljub temu da je kozjereja na 
ptujskem območju v precejšnji 
krizi, bo peta državna razstava koz 
v soboto in nedeljo na ptujskem 
sejmišču. Na njej bodo predstavl-
jene najboljše koze, izbrane na 
predhodnih društvenih razstavah. 
Organizatorji pričakujejo okoli 40 
koz srnaste in sanske pasme, prvič 
bo predstavljena tudi btirska koza, 
ki je t)olj kot za prirejo mleka pri-
merna za prirejo mesa. Razstavlje-
ne živali bodo strokovno ocenje-
ne, lastniki najboljših živali pa 
nagrajeni. Razstavo si lahko ogle-
date v soboto od 11. do 19. ure in 

v nedeljo od 8. do 13. ure. Poleg 
ogleda živali bodo lahko obisko-
valci pokusili kozji sir in <lruge 
kozjerejske proizvode. 

Na območju Kozjerejskega 
društva Ptuj se je v zadnjem letu 
število koz zelo zmanjšalo, pred-
sednik Ludvik Smrekar ocenjuje, 
da je le še 40 odstotkov nekdanje 
črede. Vzroki so v težavah pri pro-
daji mleka, saj je Mlekarna Ptuj 
začela odkup omejevati, postopo-
ma pa ga bo povsem ukinila. Reja 
drobnice pa se je začela razvijati v 
okolici Ljubljane in na Primor-
skem. Tudi ptujsko kozjerejsko 
društvo ima ponudbo za odkup 
1.500 litrov kozjega mleka vsak 
drugi dan, vendar te količine za-

enkrat ne morejo zagotoviti. Po 
besedah Ludvika Smrekarja pa 
upajo, da jim bo uspelo v pri-
hodnje stalež živali ponovno ne-
koliko povečati in nadaljevati or-
ganiziran odkup mleka. Na osno-
vi evropskih izkušenj je znano, da 
ima kozjereja perspektivo, vendar 
predelava kozjega mleka ne sodi v 
velike mlekarne, temveč v manjše 
zadružne in zasebne obrate, kjer je 
večja možnost uspešnega trženja z 

manjšimi količinami izdelkov. 
Ptujsko društvo o ustanovitvi ta-
kega obrata ne razmišlja, čeprav 
so pred leti gojili tudi take načrte. 
Izhod iz trenutne krize vidijo v 
zagotavljanju omenjene količine 
mleka kupcu v osrednji Sloveniji. 
Morda bo pri odločitvi za rejo koz 
komu pomagala tudi sobotna in 
nedeljska razstava v Ptuju. 

JB 
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PTUJ / O GRADNJI PTUJSKE GIMNAZIJE 

Izoblikovana programska študiia 
V ponede l j ek se j e na peti seji ses ta l gradbeni odbor za 
gradnjo nove ptujske g imnaz i je , v katerem interese 
države predstavljata Vojteh Rajher i n Ksenja Mihovar 
Globokar, in terese š o l e d irektor Š o l s k e g a centra Ptuj 
Branko Kumer, ravnatel j ica Gimnaz i je Meta Puklavec 
in predstavnik staršev mag. D a n i l o Toplek , l o k a l n e ii«-
terese pa župan m e s t n e o b č i n e Ptuj Miros lav Luci , Mi-
lan Č u č e k in Stanis lav Napas t . 

Na podlagi javne razprave, ki 
je bila iz\'edena 19. maja letos, 
in strokovnih pripomb učitel-
jev je bila izoblikovana pro-
gramska študija, ki jo je grad-
beni odbor potrdil, tako da se-
daj vemo, kakšna bo nova 
ptujska gimnazija. Skladno z 
rokovnikom, ki je bil potrjen-v 
ministrovi prisotnosti, bo štu-
dija jutri predstavljena na mi-
nistrstvu za šolstvo in šport. 

Naslednji korak je pridobi-
vanje projektne dokumentaci-
je, za inženiring je bil razpis že 
objavljen. 

Kot je po seji odbora povedal 
župan mestne občine Ptuj Mi-
roslav Luci, bo mestna občina 
Ptuj , če bo treba, pomagala pri 
pridobivanju projektne doku-
mentacije s premostitvenimi 
sredstvi. Tudi sredstva za ar-
heološka izkopavanja so že 

pripravljena. Izkopavanja naj 
bi začeli, ko bo na ministrstvu 
za šolstvu potrjena program-
ska študija. Neuradno pa smo 
izvedeli, da naj bi se priprave 
na arheološka izkopavanja 
pričele v ponedeljek, 22. sep-
tembra. Tega dne bo v Ptuju 
tudi posvet z državnima sekre-
tarjema iz ministrstva za šolst-
vo in šport, ki ga pripravljata 
Šolski center in mestna občina 
Ptuj z namenom, da bi poiska-
li poti in spodbude za na-
daljnji razvoj izobraževanja na 
Ptujskem, ki bodo vodile v iz-
boljšanje kadrovske strukture 
tega območja, saj je po podat-
kih Zavoda za zaposlovanje 
Republike Slovenije trenutno 
skrb vz;bujajoča. 

A f 6 

PTUJ / O USKLAJEVANJU DRUŠTVENIH PRAVIL 

Jiolr se prnasi imtmkm 
č e t r t e g a novembra poteče dveletni rok, v katerem morajo 
društva p o z a k o n u o društvih svoja pravila oz iroma akte 
usk lad i t i z do loč i l i novega zakona . V Upravni enot i Ptuj 
so v z a č e t k u tega tedna povedal i , da bodo t is te , ki tega ne 
b o d o stori l i v roku, iz registra društev izbrisal i po uradni 
do lžnos t i . P o s tarem z a k o n u se j i h iz registra ni da lo iz-
brisat i , če tudi so preneha la delovati . 
Sicer pa tudi če bodo izbrisana, ni 
nobenih ovir, da se ne bi na novo 
registrirala. Zaplete se lahko mor-
da le glede premoženja prejšnjega 
društva. Da bi jih bilo čim manj, 
jih bodo mesec dni pred iztekom 
roka na to pisno opozorili. Doslej 
se je po novem zakonu o društvu 
registriralo že 217 društev. Glede 
na prejšnji register o društvih naj 
bi bilo na Ptujskem okrog 450 
društev, od tega naj bi jih po oceni 
okrog 100 prenehalo delovati. Na-
tančen podatek bo znan po 4. no-
vembru, ko poteče rok za uskladi-
tev društvenih aktov z novim za-
konom o društvih. Kot poudarja 
načelnik Upravne enote Ptuj Me-

tod Grah, je morebitne zaplete 
pričakovati zlasti pri tistih 
društvih, ki niso dejavna. Dejstvo 
pa je, da bodo iz registra po uradni 
dolžnosti izbrisali vsa društva, ki 
svojih pravil pravočasno ne bodo 
uskladila. 
Po novem zakonu o društvu velja-
jo strožji pogoji glede premoženja 
društva. Ta naj bi se v glavnem 
ukvarjala z nepridobitno dejav-
nostjo, premoženje pa, ki ga ust-
varijo s svojim delom, se lahko 
uporabi le za dejavnost društva, 
ob prenehanju delovanja pa se 
lahko prenese le na druga društva. 
Premoženje društva se tudi ne 
more deliti med fizične osebe. Za-

kon tudi prepoveduje, da bi se 
društva ukvarjala s pridobitno 
dejavnostjo oziroma je to dovolje-
no pod nekaterimi pogoji. V tem 
primeru se dobiček lahko uporabi 
le za namene, zaradi katerih je 
bilo društvo ustanovljeno, v nobe-
nem primeru pa se ne more razde-
liti med člane. Največ pripomb je 
zaradi tega s strani gasilcev, ki po 
novem zakonu o društvih ne mo-
rejo več organizirati prireditev. 
Društvo pa, ki ima do 15 članov, 
kar pomeni, da naj bi vsi člani 
opravljali funkcijo organov 
društva, naj bi imelo po novem 
svojega zastopnika, ki se vpiše v 
register društev, čeprav običajno 
to fiinkcijo predstavljajo predsed-
niki. Ob vsaki menjavi zastopnika 
društva je o tem potrebno obvez-
no obvestiti upravni organ, kjer se 
vodi register društev. Te spre-
membe pa je potrebno izvesti tudi 
v primerih, če se predsednik poj-
avlja kot zastopnik. 

iMG 

PTUJ / PREDSTAVITEV KNJIŽICE 

IŠmi ^rk tm Lmmmm vmsi 
Slavko Brglez , do lgo le tn i č l a n kolekt iva Perutn ine Ptuj, v 
zadnjem obdobju pa p n i odgovorni m-ednik Ptujčana, j e 
k o n e c prejšnjega t edna o ž j e m u krogu povabljenih pred-
stavil svoj knj ižni prvenec. Gre za zgodovinsko, b iografsko 
in d e l n o avtobiografsko de lo , ki bo zanimivo branje 
predvsem l judem n a območju sedanje ( i n tudi takratne) 
obč ine Videm. Opisuje predvojni, vojni i n povojni čas , te-
gobe in lepote takratnega življenja, pa tudi krivice, ki so 
se v t e m obdobju godi le š tev i ln im l j u d e m in konkre tn im 
p o s a m e z n i k o m . 
V knjižici z naslovom Naš stric iz 
Lancove vasi avtor poudarja po-
membno vlogo, ki jo je v njego-
vem in življenju družine Brglezo-
vih odigral Maks Vaupotič, avtor-
jev stric, medvojni aktivist, povoj-
ni politični zapornik v kidričev-
skem taborišču in dolgoletni po-

vojni kulturni delavec v Vidmu in 
širše, ki letos slavi osemdesetlet-
nico. Avtor navaja številna imena 
še živečih in nekaj že pokojnih ak-
terjev takratnega življenja, opisuje 
svoje brate in sestre ter starše s 
poudarkom na očetu Ivanu Brgle-

zu, ki je bil kar šest desetletij or-
ganist in pevovodja pri Sv. Vidu. 
Knjižica začenja zgodbo v Lov-
rencu nad Šmarjem, kjer je očeto-
va rojstna hiša, konča pa z mislimi 
avtorja, kjer razkriva, da je 
odločitev za knjigo padla takrat, 
ko je umrl njegov brat Marjan, ko 

I se je začenjala slovenska samostoj-
nost in ko je sam doživel krivice v 
svojem bivšem podjetju. "Zlasti 
sem želel," poudarja avtor, "da 
naši otroci, vnukinje in vnuki ne 
pozabijo naših razočaranj, uspe-
hov in svojega izvora. Življenj-
ske težave smo reševali samo s 
trdim in poštenim delom. To je 
pa tudi za njih moje sporočilo." 

i. Braiii 

PTUJ / 70 LET ALBINA LUGARICA 

Na sMine^ cfci bi os« 
tcilci vsmj mnm ali dhfe 
T a k o rekoč ne i zmeren j e opus del ptujskega s l i k a i j a Albi-
na Lugariča, saj števi lo ustvarjenih s l ik ni n a t a n č n o poz-
nano , ocenjujejo pa, da j i h je že bl izu t i soč . "Kaj bo osta-
lo? Ena s l ika , morda dve, al i pa sp loh nobena . T a k o j e to!" 
je že večkrat povedal Albin Lugarič. 

Nekaj umetnikovih najboljših 
slik bo do konca leta razstavlje-
nih v grajskem razstavišču. Raz-

stavo je postavil Pokrajinski 
muzej Ptuj ob Lugaričevi 70-
letnici. Le-to je Albin Lugarič 

slavil poleti, v ponedeljek pa so 
se je skupaj z njim veselili šte-
vilni prijatelji in znanci na pri-
ložnostni slovesnosti ob odprtju 
razstave. 

Ob retrospektivni razstavi Lu-
garičevih del pred desetimi leti 
je kustodinja in sedanja direkto-
rica muzeja Marjeta Ciglenečki 
razdelila ustvarjalčevo delo na 
več ciklusov, in sicer istrskega, 
ciklus figur v prostoru, interie-
rov, pesnike, haloški ciklus in 
abstraktne kompozicije. Tudi 
ob tokratni razstavi je posebej 
opozorila na Haloški motiv, sli-
ko iz leta 1969, ki jo je izbrala za 
"svojo". "Prepuščeno nam je, da 
med številnimi Lugaričevimi 
deli vsak sam izbere tisto, za ka-
tero meni, da pomeni sežetek 
vsega, kar slikar zmore," je zapi-
sala med drugim v besedilu za 
katalog. Za tokratno razstavo so 
46 slik iz umetnikovega opusa 
izbrali ustvarjalec sam, Marjeta 
Ciglenečki in slikar mlajšega 
rodu Ignac Meden. V razsta-
višču na ptujskem gradu bodo 
prepuščene v oceno vsem obi-
skovalcem - ljubiteljem slik do 
konca leta. 

Milena Zupanli 
Številni prijatelji in znanci so Albinu Lugariču ob 70-letnici in 
razstavi na gradu čestitali. 

ZDAJ v KULTURI 
# # # Literarni 
natečaj 
Zveza kulturnih organizacij Slovenije 
razpisuje literarni natečaj za 19. 
srečanje avtorjev drugih narodov in 
narodnosti, ki stalno ali začasno bi-
vajo v Sloveniji in pišejo v svojem 
maternem jeziku. Avtorji lahko 
pošljejo poezijo (do deset pesmi), 
prozo ali dramatiko (do 10 strani) do 
1. oktobra v treh izvodih na ZKOS, 
Štefanova 5, Ljubljana. Prispevki 
morajo biti označeni s šifro, v poseb-
ni kuverti pa podatki o avtorju. 
Srečanje avtorjev bo novembra v 
Mariboru. . 

# # # Šebetičeva 
pri Lužniku in \ 
Kančevcih 
Rozina Šebetič, članica likovne sek-
cije DPD Svoboda Ruj, razstavlja v 
domu duhovnosti v Kančevcih pri 
Murski Soboti. Razstava bo na ogled 
do 5. oktobra. Z njenimi oljnimi slika-
mi pa so od prejšnjega tedna po-

lepšani prostori obnovljene gostilne 
Lužnik na Ruju. Šebetičeva se je 
odločila razstaviti pokrajinske moti-
ve, tihožitja in tudi slike, povezane 
neposredno s Ptujem (Nekoč v Budi-
ni. Ozka ulica v Ruju, Neptunova fon-
tana). Slike bodo na ogled do 5. no-
vembra. 

Mostovi v 
kratkem filmu 
Tjaše Mrgole Jukič 
v ptujski Mestni hiši je bila prejšnji 
teden predstavitev filma Mostovi av-
torice Tjaše Mrgole Jukič iz Zgodo-
vinskega arhiva Ruj. 25-minutni fi lm 
prikazuje dokazno gradivo o nastan-
ku, trajanju, pomenu in izginotju ptuj-
skih mostov skozi zgodovino ter 
gradnjo novega pešmostu. Gre prav-
zaprav za prenos razstave o ptujskih 
mostovih, ki jo je Tjaša Mrgole Jukič 
postavila v Miheličevi galeriji, v drug, 
torej elektronski avdiovizualni medij. 
Razstava bo namreč na ogled samo 
še ta mesec, elektronski zapis pa bo 
trajno pričal o današnjih ugotovitvah, 
ki bodo tako na nazoren način dos-

topne vsakomur v prihodnosti. Film 
je posnel Milan Potočnik, za ton in 
glasbeno opremo je poskrbel Davo-
rin Jukič, brala sta Tjaša Mrgole 
Jukič in Vlado Kajzovar. Ogledali so 
si ga predstavniki mesta in Izvajalci 
del, ki so film in razstavo tudi sofi-
nancirali, ter snovalci ptujskega 
mostu. 

Talumova 
slikarska kolonija 
Na gradu Štatenberg so se že šestič 
zbrali slikarji v okviru Talumove likov-
ne kolonije. Od torka do sobote bodo 
slikali v grajskih prostorih ali okolici 
gradu Dušan Fišer, Huigin Wang, 
Manica Juvan, Vesna Obid, Apolonija 
Simon, Vojko Pogačar, Stojan Ker-
bler, Gregor Kokalj, Rudi Benetik, To-
dorče Atanasov, Erik Lovka, Karel 
Pečko, Franci Košec-Karas, Jože 
Foltin in Andrej Božič. Nastala dela 
bodo razstavili. Odprtje razstave bo v 
soboto ob 18. uri na gradu Štaten-
berg, nato pa bo koncert Petra 
Lovšina. 

Zbrala Milena Zupanli 

POPRAVEK 
v zadnji , 37. številki 

Tednika smo na prvi stra-
ni pri č lanku Haloze na 
platnih slikarjev napačno 
zapisali ime firme, ki pris-
peva tret jo nagrado. Pra-
vilno je Šiviljstva D e m o l 
in ne Medol. Za napako se 
opravičujemo! 

PODLiHNIK/ SREČANJE STAREJSIH IN 
OSTARELIH 

Veselje in dobra volja 
člani župnijske Karitas sv. Trojice v Podlehniku in mladi iz žup-
nije so ob pomoči tamkajšnje KS minulo nedeljo pripravili 
prisrčno srečanje z bogatim kulturnim programom za vse starejše 
in ostarele krajane. Najstarejša udeleženca srečanja sta bila 85-
letna Roza Krušič iz Zakla in 87-Ietni Franc Feguš iz Podlehnika. 
Že dopoldan so se starejši krajani zbrali pri Novi Cerkvi in se v mo-
litvi spomnili vseh pokojnih iz župnije, družabni del letošnjega 
srečanja pa nadaljevali v krajevni dvorani. Tam jih je pozdravil tudi 
predsednik sveta KS Alojz Novak, za kulturni program pa so 
poskrbeli instrumentalni trio Črički, otroški zborček župnije sv. 
Trojice, pevski kvintet Feguš in instrumentalni k\'intet iz Podlehni-
ka. Vsi zbrani so se nasmejali ob nastopu starejših humoristov Roze 
Sakelšek, Cilike Lozinšek in Izidorja Cafute. Srečanje je bilo tradi-
cionalno dobro obiskano, organizatorji pa so starejšim pripravili še 
en prijeten dan za obujanja spominov. 

TM 
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Odkup mleka 
veiji od lanskega 
Mlekarna Ptuj je že vpisana v sodni register kot delniška 
družba, registrirana za proizvodnjo, predelavo in prodajo 
mleka in mlečnih izdelkov. Prva skupščina delničarjev bo 6. 
oktobra, na njej pa bodo med drugim imenovali člane 
nadzornega sveta. Po dosedanjem predlogu bodo imeli za-
posleni v Mlekarni v nadzornem svetu dva predstavnika, 
Mlekarska zadruga Ptuj prav tako dva in Zadruga Ormož 
enega. Večina glasov bo torej na strani pridelovalcev mleka 
ki pa poudarjajo, da je njihov interes razvoj Mlekarne, prav 
takšen pa je zagotovo interes delavcev. Novi lastniki imajo 
torej precej skupnega in zagotovo lahko uresničijo pravilo, 
da je v slogi moč. 

Poslovanje Mlekarne je v 
letošnjem letu dokaj ugodno, 
kljub temu da se položaj slo-
venskega mlekarstva slabša. Po 
precejšnjih težavah pri plačevan-
ju odkupljenega mleka v 
prejšnjih letih so letos uspeli za-
gotoviti plačilo vsakega 25. v 
mesecu. Odkup mleka je v 
letošnjih sedmih mesecih znašal 
13 milijonov 233 tisoč litrov 
mleka in je za nekaj deset tisoč 
litrov presegel odkup v lanskem 
enakem obdobju. Kot poudarja 
direktorica začasne uprave Olga 
Meško, je pozitiven izid poslo-
vanja rezultat doslednega in tra-
jnega zmanjševanje stroškov na 
vseh področjih, poleg tega pa je 
tudi realizacija v sedmih mese-
cih za 12 odstotkov večja kot 
lani. Seveda so tudi težave, na-
jveč jih povzročajo višje cene 
energije in višja odkupha cena 

mleka.. Tako je bila v lanskih 
sedmih mesecih povprečna od-
kupna cena 44,25 tolarja, 
letošnja pa 51,45 tolarja za liter 
odkupljenega mleka. Problem 
Mlekarne je tudi, kljub več pos-
kusom, še vedno neprodano 
pred leti kupljeno poslopje trsni-
ce, ki poslovanje Mlekarne bre-
meni z 800 tisoč tolarji mesečno. 

Mlekarna se pospešeno 
pripravlja na gradnjo hladilnice, 
ki bo omogočila pridobitev iz-
vozne registracije. Ko bo loka-
cijsko-tehnična dokumentacija 
dobila dovoljenja inšpekcijskih 
služb, bodo z mestno občino 
Ptuj podpisali pogodbo za 
zemljišče v neposredni bližini 
sedanjih objektov Mlekarne. 
Dograditev nove hladilnice si 
želijo čim prej, začetek gradnje 
pa je realno pričakovati v nas-
lednjem letu. 

Mlekarna Ptuj se mora po 
neprijetnih dogodkih v bližnji 
preteklosti sedaj toliko bolj do-
kazovati in se boriti za svoj tržni 
delež. Na sejmu v Gornji Radgo-
ni so predstavili tri nove izdelke: 
poltrdi sir Gaj je že v prodaji, 
konec tega meseca bo prišel v 
prodajalne Babičin sir, izdelan 
po starem receptu in predstavlja 
novost v slovenski ponudbi si-
rov. Tretji nov izdelek so sireki, 
primerni za gostinsko ponudbo. 
V ta namen bo Mlekarna prido-
bila gostince, ki bodo poleg dru-
ge ponudbe želeli postreči tudi s 
to specialiteto, ki je sicer ni 
mogoče embajlirati in ponuditi 
v redni prodaji. Vsi trije novi iz-
delki zapolnjujejo zaradi 
opuščanja kozjega prograrna 
proste proizvodne kapacitete. Če 
bo odziv tržišča ugoden, bodo 
povečevali predvsem proiz-
vodnjo babičinega sira, ki je edi-
ni surovi sir na slovenskem 
tržišču. Sicer pa bo osnovni 
proizvodni program Mlekarne 
sir Livada, maslo, krem maslo in 
omenjeni dopolnilni proizvodi. 
S tem si bo Mlekarna zagotovila 
mesto na slovenskem trgu in ne 
bo konkurirala drugim proizva-
jalcem, temveč se z njimi do-
polnjevala. 

J.Bračič Mlekarna se je predstavi la v Gornji Radgoni 

Olga Meško, dipl. ing. 
živilske tehnologije, di-
rektorica z a č a s n e uprave 
Mlekarne Ptuj 

S €ertifikatom do 
nove kvalitete 
Agisove Zavore so prvo večje ptujsko podjetje, ki si je prido-
bilo certifikat kakovosti ISO 9001 in eno redkih podjetij 
Slovenske razvojne družbe (prej Sklada Republike Slovenije 
za razvoj), ki se ponaša s tem certifikatom. Potrdilo o prido-
bitvi so prejeli konec avgusta letos in v bistvu predstavlja 
zaključek skoraj dveletnih prizadevanj na tem področju. Kot 
poudarja direktor Emerik Weigl, je pridobitev certifikata 
krona njihovega letošnjega dela. Pri pridobivanju certifikata 
jih je podprla tudi Nova Kreditna banka Maribor - Poslovna 
enota Ptuj. Brez te podpore bi težko zmogli vlaganja, poveza-
na s pridobivanjem certifikata ISO 9001. 

Dosedaijja vlaganja so znašala že 
28 milijonov tolarjev, od tega na-
jveč v kontrolno tehniko, v letu 
1998 pa jih bo za sedem milijonov. 
Že prihodnje leto naj bi pridobili 
tudi ekološki certifikat ISO 
14001. Zanj so že izbrali slogan: 
"Za nas in generacijo, ki prihaja." 
Certifikat ISO 9001 bo Zavoram 
6. novembra svečano izročil Jožko 
Čuk, predsednik Gospodarske 
zbornice Slovenije. 
"Glavni strošek je statistično-
procesna kontrola. S to metodo 
zagotavljamo kvalifikacije in 
nadzor procesa. V proizvodnem 
procesu smo organizirali štiri me-
rilna (kontrolna) mesta, opremlje-
na s sodobnimi digitalnimi meril-

nimi in preizkusnimi sredstvi, s 
pomočjo katerih direktno zajema-
mo podatke v računalniški sistem. 
Na osnovi tako zbranih podatkov 
obvladujemo proces v okviru 
kontrolnih mej." 
Certifikat ISO 9001 ni samo pri-
dobivanje nekega papirja. Gre za 
zasuk v načinu razmišljanja in 
dela. Zelo pomembno je tudi, da 
pri uvajanju sodelujejo vsi, vsak s 
svojim deležem. Rezultati so jasni 
in vidni že sedaj, predvsem pa se 
kažejo v bolj organiziranem in 
kvalitetnejšem delu. Zelo se je 
tudi skrajšal uvajalni ciklus pri 
uvajanju novih proizvodov, kvali-
tetnejše je obvladovanje proiz-
vodnje, povečuje se zanesljivost 

proizvodov. Cilj pa je, kot poudar-
ja direktor Emerik Weigl, samo 
eden - kvalitetno zadovoljiti 
kupca. 
V Agisovih Zavorah, kjer za 
domači in tuji trg proizvajajo 
pnevmatske in hidravlične zavore 
za prikolice, tovornjake, avtobuse 
in traktorje, je trenutno 210 za-
poslenih. Čeprav so število dela-
vcev zmanjšali, povečujejo proiz-
vodnjo, razširili pa so tudi krog 
kupcev. Ob standardnih kupcih v 
Nemčiji in v bivših državah Jugo-
slavije se jim vedno bolj odpira 
Češka (Zetor), Madžarska (Ika-
rus), povečujejo pa se tudi posli z 
Iranom. Letos bodo za investicije 
namenili 500 tisoč mark ali polo-
vico dosedanjih povprečnih letnih 
vlaganj. Namenili so jih za nakup 
novega CNC stroja. 
Čeprav se Agisove Zavore počasi, 
vendar vztrajno izvijajo iz objema 
negativnega imidža starega Agisa, 
je poznavalcem razmer vedno bolj 
jasno, da gre za eno od kvalitetne-
je organiziranih in tudi uspešnih 
ptujskih firm, ki se vse bolj tudi 
po videzu zgleduje po zahodnih 
firmah. 

M G 

V torek, 23. septembra, bo na obisku v Ptuju varuh 
človekovih pravic g. Ivan Bizjak. 

Obisk je namenjen predvsem 
pogovoru z vsemi, ki se želite z 
njim pogovoriti o problemih, ki 
spadajo v pristojnost varuha člo-
vekovih pravic. To so primeri 

kršenja človekovih pravic in 
nepravilnosti državnih organov 
ter občinskih organov v odnosu 
do posameznika. 

Pogovori bodo potekali v pros-
torih mestne občine Ptuj. Kdor 
želi priti na razgovor, naj se za 
čas razgovora prehodno dogovo-
ri po brezplačnem telefonu št. 
080 15 30 najkasneje do petka, 
19. septembra. 
V a r u h č lovekov ih pravic 

OD TOD iN TAM 
MAJŠPERK • Prvi občinski 
praznik 
v občini Majšperk bodo v nedeljo, 21. septembra, 
praznovali prvi občinski praznik. Program priredit-
ve so pričeli že konec minulega tedna, ko so v pe-
tek, 12. septembra, izvedli tekmovanje v malem 
nogometu, v soboto ob petnajstih se je v Majšper-
ku pričelo regijsko srečanje gasilk, zvečer je bil 
turnir mladih v malem nogometu, članice pa so se 
srečale minulo nedeljo dopoldne. Drugi del prire-
ditev bo konec tega tedna. Danes ob 11. uri bo v 
velikem šotoru srečanje otrok z glasbenikom Vili-
jem Resnikom, zvečer ob 21. uri pa bodo člani ra-
dio kluba Rujska Gora vzpostavili radioamatersko 
zvezo na kanalu S-16. Jutri ob 16. uri bodo sloves-
no pričeli dela pri gradnji vodovodnega omrežja 
Majšperk - Stogovci-Slape Naraplje ter Podlože-
Sestrže. Ob 18. uri bo finale občinskega tekmo-
vanja v malem nogometu, ob 20. uri pa se^̂ bodo 
sestali na slavnostni seji občinskega sveta. Živah-
no bo tudi v soboto, ko se bodo ob 10. uri na 
srečanju zbrali starejši občani, ob 11. uri bodo 
odprli razsatvo "Tudi mi smo občina", popoldne 
ob 17. uri pa bo v velikem šotoru v Majšperku po-
tekala radijska Delavnica znancev radia Maribor. 
Osrednja in obenem zaključna slovesnost pa bo v 
nedeljo, 21. septembra, ob 14. uri v šotoru, kjer bo 
slavnostni govornik majšperški župan Franc 
Bezjak, predstavili pa bodo tudi nov grb in zastavo 
občine. 

O M 

GORIŠNICA • Danes seja 
občinskega sveta 
Po nekaj tednih premora se bodo danes ob 17. uri 
sestali člani gorišniškega občinskega sveta ter 
pregledali bilanco prihodkov in dohodkov za prvih 
šest mesecev letošnjega leta. Posebna poročila 
pripravljajo nadzorni odbor, komisija za prireditve 
na gradu Borlu in odbor za premoženje. Svetniki 
bodo imeli v obravnavi še premoženjsko bilanco, 
ponovno bodo razpravljali o delitveni bilanci, čaka 
pa jih še razprava o financiranju športne dejavnos-
ti. 

T M 

CIRKULANE • Haloze na 
letošnjem Gost turu 
v Lokalni razvojni agenciji Halo v Cikulanah se že 
pospešeno pripravljajo na letošnje sodelovanje na 
sejmu Gost tur v Mariboru (od 7. do 12. oktobra). 
S celovito turistično ponudbo se bosta prestavili 
občini Gorišnica in Videm, z gostinsko ponudbo 
ob haloški vinski turistični cesti pa gostinci iz vseh 
štirih haloških občin. Gorišniška in videmska 
občina sta sta se aktivno vključili tudi v organizaci-
jo okrogle mize na temo Strategija razvoja turiz-
ma, ki jo pripravlja firma Halo in na katero so po-
vabljene vse lokalne skuposti v Sloveniji. Na se-
jmu bodo Haloze predstavili tudi z vinogradniško 
razstavo, ponudbo turističnih informacij in z boga-
tim spremljajočim kulturnim programom. 

T M 

PTUJ • SKD odslej na 
Minoritskem trgu 
Slovenski krščanski demokrati na Ruju, ki so imeli 
doslej pisarno v Trstenjakovi ulici, so se preselili v 
minoritski samostan na Minoritskem trgu. Uradno 
so nove prostore odprli v ponedeljek, ob tej pri-
ložnosti pa so predstavili svoje delo. 

M Z 

UNZ MARIBOR • Izbirajmo 
najboljšega policista 
v območnem policijskem sindikatu Uprave za 
notranje zadeve Maribor so v začetku septembra 
pričeli akcijo Izbirajmo najboljšega policista, ki 
sodi v akcijo za večjo varnost otrok v cestnem pro-
metu. V njej so ocenjevali lik uniformiranega poli-
cista ali policistke po kriteriju urejenosti, komuni-
kativnosti, vljudnosti in prijaznosti, dostopnosti, 
zadovoljnosti z delom in delovne uspešnosti. 
Predloge občanov za najboljšega policista so 
sprejemali do ponedeljka, 15. septembra, z rezul-
tati pa bodo seznanili javnost do konca meseca. 

PTUJ • Regijsko preverjanje 
ekip prve pomoči 
Uprava za Obrambo Ruj in območna organizacija 
Rdečega križa Slovenije Ruj pripravljata II. re-
gijsko preverjanje ekip prve pomoči civilne 
zaščite, ki bo v Ruju to soboto, 20. septembra, ob 
8. uri na dvorišču Rujske tiskarne PP na Zag-
rebški cesti 46/a. Ekipe bodo svojo usposoblje-
nost in znanje prikazale v nudenju prve pomoči 
poškodovanim. 

O M 

PTUJ • Državno prvenstvo 
policijskih psov 
Uprava za notranje zadeve Maribor je organizator 
9. državnega prvenstva policijskih službenih psov 
Slovenije, ki poteka na stadionu NK Drava, na leta-
lišču Mojškajnci, na vadbišču Kinološkega društva 
Ruj in pri OS Breg. Pričelo se je včeraj, poteka pa 
še danes. Na prvenstvu sodeluje 24 psov za 
splošno uporabo, 5 psov za odkrivanje narkotikov 
in 3 psi za odkrivanje eksplozivnih sredstev. Po 
končanem tekmovanju so včeraj popoldne na 
stadionu Drava izvedli demonstracijski nastop z 
vodniki službenih psov. 

O M 

UNZ MARIBOR • Vozila 
niso brezhibna 
v okviru akcije za večjo varnost otrok in šolarjev 
ob pričetku šolskega leta so prejšnjo sredo, 10. 
septembra, na območju Uprave za notranje zade-
ve Maribor izvedli poseben nadzor nad vozniki 
avtobusov in kombiniranih vozil, s katerimi orga-
nizirano prevažajo otroke v šolo. Pri kontroli so us-
tavili in pregledali 60 vozil in ugotovili vrsto 
prekrškov in napak, 2 avtobusa pa so zaradi večjih 
tehničnih hib izločili iz prometa. Sicer pa so od 
pričetka šolskega leta do danes na mariborskem 
obravnavali že 6 prometnih nesreč, v katerih so bili 
udeleženi otroci; trije so utrpeli hujše, štirje pa 
lažje telesne poškodbe. 

- O M 

PREJELI S M O 

Uveljavitev občinskega 
deleža v Termah Ptuj 
o uveljavljanju deleža Občine Ptuj oz. sedaj njenih 
pravnih naslednic v Termah, d.o.o., Ptuj, dajemo 
naslednjo informacijo. 
Občina Ptuj oz. kasneje Mestna občina Ptuj si je v 
postopku lastninskega preoblikovanja Kmetijskega 
kombinata Ptuj prizadevala za uveljavitev 28 % 
deleža Občine Ptuj iz naslova vlaganj sredstev v iz-
gradnjo rekreacijskega in turističnega centra Toplice 
Ptuj oz. Terme, d.o.o., Ptuj. 
Občina Ptuj oz. Mestna občina Ptuj kot ena izmed 
pravnih naslednic Občine Ptuj je svoj delež v Ter-
mah uveljavljala na podlagi: 
- pogodbe, podpisane med Občino Ptuj in Kme-
tijskim kombinatom Ptuj v letu 1974, s katero je 
Občina Ptuj prenesla na Kmetijski kombinat Ptuj 
pravice, obveznosti in naloge v zvezi z izgradnjo 
rekreacijskega in turističnega centra v Ptuju brez ob-
veznosti vračila kot svoj delež pri izgradnji tega 
centra; 
- dodatno vloženih sredstev iz samoprispevka za na-
bavo opreme v fizioterapiji ter 

- pogodbe o ustanovitvi Term, d.o.o., katero sta dne 
15.7.1992 sklenila KK Ptuj in Občina Ptuj in s kate-
ro sta družbenika na podlagi zagotavljanja sredstev 
za izgradnjo teh objektov v preteklosti sporazumno 
določila delež KK 72 % in Občina Ptuj 28 %. 
Kljub podpisani pogodbi o skupni ustanovitvi Term, 
d.o.o., je Kmetijski kombinat Ptuj že dne 27.9.1992 
sprejel enostranski akt o ustanovitvi podjetja v 
družbeni lastnini Terme Ptuj, d.o.o., in to družbo 
kot edini družbenik in 100 % lastnik premoženja te 
družbe registriral pri Okrožnem sodišču na Ptuju, ne 
da bi Občino Ptuj o tem seznanil oz. se z njo dogovo-
ril o spremembi ali razveljavitvi pogodbe. 
Ker vsi kasnejši dogovori o prenosu ustanoviteljske 
glavnice in odstopu poslovnega deleža v družbi Ter-
me, d.o.o., Ptuj na Občino Ptuj oz. njene pravne nas-
lednice niso bili uspešni, je Mestna občina Ptuj, ki po 
posebnem pooblastilu zastopa tudi Občine Destrnik 
-Trnovska vas, Dornava, Gorišnica, Juršinci, 
Kidričevo, Majšperk, Videm in Zavrč, vložila tožbo 
za uveljavitev svojega zahtevka. Odločitev o vložitvi 
tožbe je bila sprejeta na seji Mestnega sveta dne 21. 
julija 1997. 

Urad župana Mestne občine Ptuj: 
M i r o s l a v Luci , d r . m e d . 

y 1wek na obisku 
varuh Novakovih orai/ic 
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STOPERCE / NA OBISKU SLOVENCI IZ 
AUGSBURGA 

Nadaljevanje spomladi 
zaietega prijateljstva 

Letošnjo pomlad so ljudske 
pevke in pevci Kuitumo-pro-
svetnega društva Stoperce po-
nesli ljudsko pesem Sloven-
cem v Augsburgu. Slednji de-
lujejo v tem nemškem mestu v 
Kulturnem in športnem 
društvu Drava in srečanje čla-
nov obeh društev je takrat 
obrodilo obojestransko željo 
po nadaljnjem sodelovanju in 
ohranitvi stikov. 

Tako so prvi konec ledna v 
septembru, 6. in 7., člani Kul-
turnega in športnega društva 
Drava iz Augsbturga pod vodst-
vom predsednice Cvetke Javer-
nik vrnili obisk in v petek 
ponoči prispeli v Stoperce. 
Kljub utrujenosti ni manjkalo 
iskrenega veselja ob snidenju. 
Člani CTD Stoperce so goste 
popeljali na svoje domove, kjer 
so lahko legli k počitku. Lep in 
sončen sobotni dan so gostje 
preživeli na ogledu steklarne v 
Rogaški Slatini in obisku Mari-
jine romarske cerkve na Ptujski 
Gori, nakar so se udeležili 
občinskega praznika v Rogatcu. 
Večer je pripadal Stoperčanom, 
ki so se ponovno izkazali kot 
ljudje, ki živijo s kulturo in za 
kulturo, saj so v zadovoljstvo 

gostov napolnili dvorano. Fol-
klorna skupina Kulturnega in 
športnega dništva Drava se je na 
odru vrtela v primorskih, belo-
kranjskih, gorenjskih, prekmur-
skih in štajerskih narodnih 
nošah in tako poskrbela za zani-
miv in kultiu-no bogat večer, ki 
nam je dal vedeti, da naši prija-
telji iz Augsburga v svojih srcih 
nosijo veliko ljubezni do domo-
vine Slovenije. Goste iz Augs-
burga je pozdravil ludi župan 
občine MajŠperk Franc Bezjak, 
ki je tudi sicer reden obiskova-
lec raznih prireditev v Stoper-
cah. Po končanem kulturnem 
programu se je razvil prijeten 
družabni večer. 

Slovenci iz Augsburga so se 
naslednji dan udeležili nadel j-
ske maše v slovenskih narodnih 
nošah in tako praznik stoperške 
župnije, ki je ta dan slavila an-
gelsko nedeljo (praznik cerkva 
brez znanca datimia posvetit-
ve) napravili še slovesnejŠi. Po 
maši je vendarle prišel čas slove-
sa, ki so ga sprernljale tudi solze 
v očeh. Kdo ve, morda se še le-
tos objamemo v daljnem Augs-
burgu? 
A l e k s a n d r a J e r n e j š e k 

SLOVENSKA BISTRICA / LETOŠNJE POSLOVANJE V TOVARNI O U A GEA 

Predstitvili nove proizvode 
Poleg ugodnih rezultatov poslovanja v letu 1997 so v To-
varni olja GEA na novinarski konferenci minuli teden 
predstavili nekatere nove proizvode. Vrsti hladno stiska-
nih olj blagovne znamke GEA, ki so v skladu z gibanji za 
zdrav način prehranjevanja, sta se pridružila sezamovo 
olje ter margarina GEA z manjšo vsebnostjo maščobe. 
Oblikovali so tudi novo blagovno znamko KARAKTER za 
serijo začimb, ki jo bodo dopolnili še z drugimi - sorodni-
mi izdelki. V hčerinskem podjetju Party's so dopolnili 
proizvodni program z novo tatarsko omako PARTY. 

Slovenjebistriška Tovarna olja 
GEA, delniška družba, eno naju-
spešnejših podjetij ne samo v oz-
kem občinskem merilu, temveč 
tudi v slovenskem, ki zaposluje 
120 ljudi (v zadnjem času zaposlu-
jejo izključno strokovnjake), je v 
prvi polovici letošnjega leta ustva-
rila 1.215 milijonov tolarjev pri-
hodka, od tega večino na domačem 
trgu ter 3,2 odstotka na tujih trgih. 
Prihodki od prodaje so v primerja-
vi z enakim obdobjem lanskega 
leta večji za 11,1 odstotka. 
Količninsko je skupna prodaja le-
tos večja za 18 odstotkov, od tega 
prodaja olj GEA in ZVEZDA 
večja za pet odstotkov. Dosežen 
bruto dobiček znaša 74,4 milijo-
nov tolarjev in je predvsem zaradi 
porasta tečaja dolarja nekoliko pod 
predvidenim, kar pa ima glede na 
to, da surovino za proizvodnjo olja 

plačujejo v dolarski valuti, močan 
vpliv na stroške poslovanje. Dono-
snost kapitala je bila ob prvem pol-
letju triodstotna in zaradi navede-
nih gibanj nekoliko zaostaja za 
planom. Kljub vsemu pa predvide-
vajo, da bo na letnem nivoju dono-
snost kapitala v skladu z zastavlje-
no poslovno politiko. 

Trenutno končujejo osnovno in-
vesticijo v rafinerijo rastlinskih 
olj. V letošnjem letu so že končali 
prvo fazo rekonstrukcije v vred-
nosti 284 milijonov tolarjev. Ta 
proizvodnja že obratuje, z rezultati 
pri prihranku surovin pa bodo sez-
nanjeni šele proti koncu letošnjega 
leta. 150 milijonov tolarjev so 
vložili v novo proizvodnjo začimb, 
že dve leti pa si prizadevajo za ce-
lotno posodobitev informacijskega 
sistema. 

Hčerinska družba Partj^s je 
manjše lanskoletne poslovne 
težave že prebrodila, na trg pa so 
pred nedavnim plasirali nov proiz-
vod - tatarsko omako party, ki jo 
odlikuje manjša vsebnost olja. 

Pri blagovni znamki začimb so 
trenutno poslali na trg zelene, kla-
sične in pekarske začimbe. V pro-
gramu imajo še širitev suhega pro-
grama, kjer bodo v manjših 
količinah pakirali seme bučnic go-
lic, maka, sezama in še česa. Zani-
miva je tudi margarina GEA, ki bo 
prav tako kot vsi proizvodi te bi-
striške tovarne sledila zdravemu 
načinu prehranjevanja in bo vse-
bovala manj maščob. Predvsem pri 
tem njihovem zadnjem novem 
proizvodu se v GEI zavedajo, da 
stopajo na zasičen in konkurenčno 
izredno močan domači trg. Preden 
so se odločili za nove proizvode, so 
temeljito raziskali slovenski trg. 
Prepričani so, bodo da z znanjem, 
ki ga premorejo, in z obdelavo 
tržišča vsi ti novi Geini proizvodi 
našli prostor na trgu. "Jasno je, da 
bo konkurenca zelo močna, tega se 
dobro zavedamo. Poskušali pa 
bomo po svojih sposobnostih pri-
dobiti tisti tržni delež, ki smo si ga 
v poslovni politiki začrtali," je o 
tem problemu med drugim pove-
dal direktor uprave, dipl. ing. agr. 
Leopold Tumšek, ki že vrsto let 

nadvse uspešno vodi krmilo To-
varne olja GEA. 

Tovarna olja GEA je delniška 
družba. Ob njenem preoblikovan-
ju je bilo 1021 delničarjev in konec 
aprila so bile v borzno kotacijo C 
zraven delnic iz javne prodaje, ki 
kotirajo na borzi že dobro leto, 
vključene še delnice iz interne raz-
delitve. Struktura lastništva se ni 
bistveno spremenila, tako da je 
bilo vseh delničarjev julija 951, kar 
je v okviru predvidenih gibanj. V 
avgustu pa se je število malih del-
ničarejev že povečalo, kar pomeni, 
da postajajo GEINE delnice zani-
mive tudi zanje. Med večje lastni-
ke Geinih delnic sodijo Krekova 
investicijska družba z 28 odstotki, 
KB - Infond z 10 ter odškodninski 
sklad s prav tako 10 odstotki, osta-
lih 52 odstotkov pa odpade na 
male delničarje. V avgustu je bila 
delničarjem izplačana dividenda 
od dobička za leto 19% v bruto 
znesku 59,48 tolarja za delnico. 

Navada je že, da se Tovarna olja 
GEA iz Slovenske Bistrice vsako 
leto predstavi mednarodnem sej-
mu Monde selection v Bruslju. 
Tudi letos so za hladno stiskano 
sončnično olje GEA prejeli že tret-
jič veliko zlato medaljo in posebno 
priznanje za kakovost. 

V i d a Topo lovec 

PTUJ / ŠPORTNO SREČANJE DELAVCEV SINDIKATA ZDRAVST-
VA IN SOCIALE 

že četrtič zapored so se srečali člani sindikata zdravstva 
in socialnega skrbstva Slovenije in se na Ptuju minuli ko-
nec tedna pomerili še v sindikalnih igrah. Letošnji gosti-
telji so bili člani sindikata Zavoda dr. Maijana Boštnaija 
iz Dornave, devet ekip iz različnih slovenskih krajev in 
blizu 250 udeležnecev pa je merilo moči v tekmovalnih in 
družabnih igrah. 

Zbirno mesto letošnjih ude-
ležencev sincUkalnih iger je bilo 
pri ptujskem Šolskem centru že v 
soboto dopoldan, ko so se ekipe 
razvrstile po različnih terenih, 
dobrodošlico pa jim je zaželel 
domavski župan mag. Tone Veli-
konja. Med drugim je povedal, da 
so takšna druženja in tekmovanja 
izrednega pomena mdi za delavce 
v zdravstvu in socialnem skrbstvu 
Slovenije. Sindikalnih iger so se 
letos udeležile ekipe Splošne bol-
nišnice Maribor in Murska Sobo-
ta, Zdravstvenega doma Maribor 
in Lenart, Doma starejših občanov 
Črnomelj in Metlika, novogo-

riških Lekarn, SVZ Dutovlje in 
domačini iz Zavoda Dornava. 

Vodja organizatorjev Lojze Hor-
vat iz Zavoda Dornava je povedal, 
da je bil letošnji program sindikal-

nih iger sestavljen iz športnih iger, 
ribolova in družabnih iger. Tek-
movale so moške in ženske ekipe. 
Znova je bila najuspešnejša ekipa 
ZD Maribor, ki je po treh zapored-
nih prvih mestih dobila pokal v 
trajno last, druga je bila ekipa 
Splošne bolnišnice Maribor in 
tretja domača ekipa Zavoda Dor-
nava. Letošnje sindikalne igre so 
veselo zaključili v ribiškem domu 
v Rogoznid. 

T. M o h o r k o 

PODLEHNIK / DRUGO SREČANJE OB MEJI 

&mniki m Miše satl0lovanie 
Minuli konec tedna so delavci mejnega prehoda Gruškov-
je drugič pripravili družabno srečanje pri lovskem domu 
v Podlehniku. Znova so se ga udeležili uslužbenci carine, 
špedicijskih služb, obeh brezcarinskih prodajaln Regal 
in Emona obala Koper, predstavniki videmske občine in 
nekaterih sponzorjev. Zagotovili so, da bodo srečanja ob 
meji na tem koncu Slovenije z leti zagotovo postala tradi-
cionalna. 

Tovrsjpa srečanja so ena od pri-
ložnosti za boljše sodelovanje vseh 
služb na mejnem prehodu, tudi le-
tos pa so se ga v manjšem številu 
udeležili predstavniki s hrvaške 
strani meje. Začetek je bil tako kot 
ponavadi športno obarvan, saj so 
se v igri z žogo pomerile nogomet-
ne ekipe carinikov in špediterjev, 
moški in ženske so merili moči z 
vldfo vrvi, najspretnejšim pa je 
uspel tudi štafetni tek z vrečo. 
Športno obarvano tekmovanje ni 
štelo za posebne uvrstitve, čeprav 
so zmagovalce ob koncu vendarle 
razglasili, zaključek, ki so s e ^ 
udeležili vsi udeleženci srečanja 
(bilo jih je blizu 60), pa je minil v 
družabnem vzdušju. Odmevno 
srečanjeki bo morda koristilo 
vsem udeležencem in kot je ob 
koncu dejal glavni organizator Pe-
ter Klemen, lahko pričakujemo še 
boljše sodelovanje med vsemi za-
poslenimi na mejnem prehodu 
Gruškovje. 

T. M o h o r k o 

SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI 

Prepir na prepir 
Konec tedna je predsednik držav-
nega zbora in član najožjega 
vodstva Slovenske ljudske stranke 
(SLS) Janez Podobnik sporočil, da 
ne bo kandidiral na letošnjih pred-
sedniških volitvah, in v zvezi s tem 
omenil "nerazumljive, grobe in neu-
temeljene napade, predvsem na 
strani predsednika socialdemo-
kratske stranke (SDS) Janeza 
Janše", ki so leteli tako nanj oseb-
no kot tudi na Slovensko ljudsko 
stranko. 

JANŠA NAPADA 
PODOBNIKA 
Janez Podobnik je v sporočilu za 
javnost zapisal: "V zadnjih mesecih 
in tednih se je med možnimi kandi-
dati za predsednika države omen-
jale tudi moje ime. Sam sem o 
možnosti, da bi kandidaturo spre-
jel, zelo resno razmišljal; še poseb-
no, če bi dobil podporo tudi strank 
slovenske pomladi. S presenečen-
jem in prizadetostjo pa sem v 
zadnjih tednih doživljal nerazumlji-
ve, grobe in neutemeljene napade, 
predvsem s strani predsednika So-
cialdemokratske stranke Janeza 
Janše, ki so leteli tako name oseb-

no kot tudi na Slovensko ljudsko 
stranko. V ozračju, ko sem kot ose-
ba zaradi potencialne pozitivne 
odločitve deležen neutemeljenih 
napadov in žalitev, ne vidim nobe-
nega smisla svoje kandidature. 
Zato sporočam slovenski javnosti, 
da ne bom kandidiral na letošnjih 
predsedniških volitvah. To je moja 
osebna odločitev, ki v ničemer ne 
preprečuje kakršne koli odločitve 
organov Slovenske ljudske stranke 
za skupno ali samostojno kandida-
turo drugega kandidata s podporo 
Slovenske ljudske stranke. Sam si 
bom tudi v prihodnje s svojim de-
lom prizadeval za povezovalnost 
ne le med sorodnimi skupinami, 
ampak v slovenski politiki in družbi 
nasploh. Zahvaljujem se vsem, ki 
ste mi v zadnjih tednih ob napadih, 
ki sem jih bil deležen, izrazili pod-
poro." 
"Odstopna" izjava Janeza Podobni-
ka samo na videz končuje obdobje 
neprestanih sporov med pomladni-
mi strankami, ki so v zadnjih dneh 
prerasli že v pravi spopad. Nova 
etapa prepirov se je začela po volit-
vah, ko je po različnih kombinaci-
jah propadla ideja o vladajoči koa-

liciji "pomladnikov". Tedaj je najprej 
lider SLS Marjan Podobnik javno 
zelo razočarane spregovoril o čud-
nih igrah in nerazumljivih potezah, 
do katerih naj bi prihajalo znotraj 
bloka pomladnih strank. Že zdav-
naj pred tem pa je bila Slovenska 
ljudska stranka deležna številnih 
kritičnih pripomb predsednika Slo-
venske krščanske demokracije Pe-
terleta zaradi vztrajnega odbijanja 
njegovega predloga o združitvi 
obeh strank. 
Ko se je Podobnik povezal v vlada-
jočo koalicijo z LDS in dr. Janezom 
Drnovškom, pa sta ga Janša in Pe-
terle proglasila za "izdajalca" skup-
nih interesov. Nov val "nesporazu-
mov" se je začel ob pripravah pom-
ladnikov na predsedniške volitve in 
ob načelnem dogovoru, da naj bi 
tri pomladne stranke na njih nasto-
pile s skupnim kandidatom. Pri rea-
lizaciji tega projekta se je že takoj 
zataknilo. Najprej okoli tega, kdo 
naj bi bil skupni kandidat. Tako Pe-
terle kot Janša sta zelo jasno spo-
ročila, da Janeza Podobnika ne vi-
dita v tej vlogi, Peterle je celo dejal, 
da bi pomenila Podobnikova kan-
didatura preveliko kopičenje naj-

pomembnejših državnih funkcij 
znotraj ene stranke in ene družine, 
čeprav ga to očitno ni motilo, ko je 
v času "medsebojnega razume-
vanja" njegova stranka podprla 
kandidaturo Janeza Podobnika za 
predsednika državnega zbora. 
SDS in SKD sta navijali za skupne-
ga kandidata, ki ne bi bil ozko 
strankarsko vezan in "obremenjen 
s preteklostjo". Največkrat so v zve-
zi s tem omenjali dr. Andrej Bajuka, 
Slovenca iz Argentine, ki se je kot 
strokovnjak uveljavil v mednarod-
nih finančnih ustanovah, nekaj 
časa pa je bil tudi kandidat Sloven-
ske ljudske stranke za finančnega 
ministra v koalicijski vladi LDS -
SLS. Slovenska ljudska stranka je 
imela pomisleke proti Bajukovi 
predsedniški kandidaturi, ker je po 
njenem mnenju premalo znan v 
slovenski javnosti in zato že vna-
prej obsojen na volilni neuspeh. Do 
največjega konflikta med SDS in 
SKD na eni in SLS na drugi strani 
pa je prišlo zaradi neudeležbe SLS 
na sestanku v Dragi, na katerem 
naj bi vse tri stranke konkretno 
sklepale o skupnem predsed-
niškem kandidatu. Marjan Podob-
nik trdi, da na sestanek ni bil po-
vabljen, Janša in Peterle pa pou-
darjata, da je za sestanek vedel Ja-
nez Podobnik in da ni njun prob-
lem, če "komunikacije" med brato-
ma ne delujejo. Marjan Podobnik 
je "zgrožen" nad "neutemeljenimi" 
in "netočnimi" očitki in podtikanji iz 
sestrskih strank, hkrati pa izjavlja, 

da se sam ne bo spuščal v prepire 
na takšni ravni. 

TRDNA POZICIJA 
SLS 
v ozadju sedanjega spora glede 
predsedniškega kandidata je 
očitno nezadovoljstvo SDS in SKD 
zaradi trdne pozicije, ki jo ima SLS 
v vladajoči koaliciji. Medtem ko 
nevtralni opazovalci opozarjajo, da 
je Podobnik v marsičem "stisnil" dr. 
Drnovška in LDS, mu iz kroga SDS 
sporočajo, da si samo domišlja, da 
vlada, in da ga čaka tako klavrna 
usoda, kot je doletela SKD na 
zadnjih parlamentarnih volitvah za-
radi neuspešnega sodelovanja v 
Drnovškovi koaliciji. CIan 
najožjega vodstva SDS dr. Jože 
Zagožen je te dni zapisal, da so v 
SLS "žal iskreno prepričani, da so 
resnično na oblasti in da je to, kar 
delajo, dobro za slovenski narod. 
Tragično pri tem je, da niti ne vedo, 
kje so resnični vzvodi dnevne 
oblasti. Denimo v gospodarstvu, v 
bančništvu, v raznih zavodih, skla-
dih in agencijah. Ne pa morda v 
slovenski vojski. In to na srednjih in 
nižjih ravneh, kamor njihova roka 
ne seže in še dolgo ne bo segla. 
/.../ Človek iz njihovega najožjega 
vodstva, ki je še do včeraj veljal za 
načelnega, razumnega in trezne-
ga, zdaj na primer pravi, da sta 
SDS in SKD nemogoči, da z njima 
ni mogoče sodelovati in da je LDS 
dolgoročna perspektiva za SLS! 

Kot da se ne bi zavedali, da na 
takšen način še nekaj rodov ne bo 
doživelo resničnih demokratičnih 
sprememb. Pri takšnem raz-
mišljanju je tudi mnogo naivnosti, 
saj LDS kljub celonočnim skupin^ 
skim piknikom še zdaleč ne vrača 
SLS tiste ljubezni, ki jo ona poklan-
ja njej. Ljudje iz vodstva LDS neka-
tere socialdemokratske poslance 
na skupščinskih hodnikih cukajo 
za rokave in jih nagovarjajo k sode-
lovanju, češ z onimi trnioglavci se 
ne da resno delati. .../ Žalostno je 
tudi to, da se v SLS sploh ne zave-
dajo, da za resnično vladanje ni-
majo na voljo dovolj znanih in 
zmožnih ljudi. Na gospodarskem 
področju se na primer opirajo na 
človeka, ki nima niti teoretičnih niti 
praktičnih izkušenj v gospodarst-
vu. /.../" Demokracija, ki "Je najbolj 
neposredno povezana z vodstvom 
SDS, pa ugotavlja, da sta "brata 
Podobnika čedalje bolj na strani 
kontinuitete", in dodaja, da sta "v 
neizmerni želji po oblasti očitno pri-
pravljena poteptati vse svoje dose-
danje obljube in tudi dejanja, ki so 
jih kakorkoli približevala politični 
usmeritvi strank slovenske pomla-
di". 
Delo piše, da je Janša Podobnika 
obtožil, da "dela za Kučanov volilni 
štab in da je njegov idealen na-
sprotnik, saj ga ne more premaga-
ti, lahko pa prispeva h kredibilnosti 
volitev". 

J a k Kopr ive 
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PTUJ / 5. MEDNARODNO PRVENSTVO V ŠPORTNEM RIBOLOVU 

Na/frol/il f fall/aitl 
V brezhibni organizaciji Ribiške družine Ptuj ter pod ge-
neralnim pokroviteljstvom mestne občine je konec minu-
lega tedna ob Dravi potekalo peto mednarodno tekmovan-
je v lovu rib s plovcem. Kljub slabemu vremenu se ga je 
udeležilo 56 tekmovalcev in tekmovalka iz Avstrije, 
IVladžarske, Italije, Češke, Hrvaške in Slovenije. 

Po uradnem treningu na trasi 
ob reki Dravi pri Hajdošah je 
bila v petek ob 19. uri v prosto-
rih term otvoritvena svečanost, 
na kateri je zbrane pozdravil 

Zvone Furman, podpredsednik 
Ribiške zveze Slovenije, v ime-
nu domačinov je udeležencem 
zaželel čimveč ribiške sreče 
podžupan mestne občine Ervin 
Hojker, zapeli pa so člani 
moškega komornega zbora Ptuj. 

Ribiči so svoje spretnosti v 
lovu rib s plovcem merili dva 

tekmovalna dneva, v soboto in 
nedeljo, ko je bil pozno popold-
ne uradni zaključek prvenstva z 
razglasitvijo rezultatov ter po-
delitvijo pokalov in priznanj. 

V soboto je med posamezniki 
imel največ ribiške sreče Stojan 
Žolnir iz ekipe Mike Slovenije, 
ki je ujel 8.800 gramov rib, pred 
Christianom Mecyrrjem iz av-
strijske ekipe Colmic in Viki-
jem Košar jem iz Novega mesta. 
Od domačinov je bil najboljši 
Zvone Petek iz ZRD Ptuj na 13. 

mestu. V ekipni uvrstitvi so v 
soboto slavili člani ekipe Col-
mic iz Slovenske Bistrice pred 
ekipo SAM Italija in Mike Slo-
venija. ZRD Ptuj je dosegla peto 
mesto, RD Ptuj pa enajsto. 

Drugi tekmovalni dan, v ne-
deljo, pa je v mokrem vremenu 
največ rib ulovil Zvonko Novak 
iz RD Maribor, kar 11.220 gra-
mov, pred Stojanom Žolnirjem 
iz ekipe Mike Slovenija in Nut-
zem Kurtom iz ekipe Monse 
Avstrija. Od domačih sta bila 
najboljša Milan Horvat na 9. in 
Franc Trbuc na 14. mestu. V 
ekipni razvrstitvi so drugi dan 
slavili člani ekipe Maribora 
pred SAM Italija in ekipo Pre-
vex šport Slovenija; RD Ptuj je 
bila peta, ZRD Ptuj pa 12. 

Najbolje uvrščenim je čestital 
ptujski župan Miroslav Luci. V 
končni razvrstitvi, kjer je veljal 
seštevek točk iz tekmovanj obeh 
dnevov, pa je med posamezniki 
imel največ ribiške sreče Stojan 
Žolnir iz ekipe Mike Slovenija, 
ki je ulovil 17.500 gramov rib, 
drugi je bil Dino Basi iz italijan-
ske ekipe Sam, tretji pa Franc 
Kepel iz avstrijske ekipe Monse 
Graz. Najboljši Ptujčan je bil 
Milan Horvat na trinajstem 
mestu. Med ekipami je ob zakl-
jučku prvenstva slavila ekipa 
SAM iz Italije pred ekipo Col-
mic iz Slovenske Bistrice in eki-
po iz Maribora. Domačini iz 
RD Ptuj so bili deveti, ekipa 
ZRD Ptuj pa si je prilovila 10. 
mesto. 

- O M 

Najboljša je bila ekipa Sam iz italijanskega Pordenona. 
Foto: M. Ozmec 

SVETA TROJICA / ŠPORTNI RIBOLOV 

Ptujian Miha Petek prvak Alpe-Jadran 
ŠESTO MEDNARODNO TEKMOVANJE OB TROJIŠKO JEZERO PRI-
VABILO KAR 15 EKIP 

Lenarška ribiška družina Pe-
snica je bila minulo soboto or-
ganizator 6. tekmovanja mladih 
ribičev za pokal Alpe-Jadran in 
revije Ribič. Udeležilo se ga je 
15 ekip iz Slovenije in Hrvaške, 
ki so v tri ure trajajočem boju z 

živci in ribami dosegle solidne 
rezultate. Tekmovanje je bilo 
dobro pripravljeno, podprla ga 
je tudi občina Lenart. Njen 
podžupan Ivan Vogrin je na 
sklepni slovesnosti poudaril, da 
so . ribiči izjemno aktivni pri 

varstvu okolja in voda in da bo 
občina pri organizaciji tovrst-
nih tekmovanj in srečanj mla-
dih ribičev tudi v bodoče poma-
gala. 

Mlade ribiče iz Slovenije in 
Hrvaške sta pri Sveti Trojici 
pozdravila predsednik RD Pe-
snica Srečko Lipovnik in pred-
stavnik RZ Slovenije Jože Hart-
man. Ta je Jožetu Polnerju za 
dolgoletno požrtvovalno delo v 
ribištvu izročil najvišje odliko-
vanje ribiške organizacije, 
Franketovo plaketo. 

Med ekipami so pri Sveti 
Trojici slavili mladi ribiči iz 
Maribora pred Slovensko Bi-
strico in Ptujem. Absolutni 
zmagovalec med posamezniki 
pa je postal mladi Ptujčan Miha 
Petek, ki je nalovil 3600 gramov 
rib in osvojil pokal Alpe-Jadran. 

Besedilo in posnetek: 
M . Toš 

Nagradno turistiino vprašanje 
Iztekajo se še zadnji poletni dnevi. Turis-

tični delavci bodo v teh dneh sešteli pluse in 
minuse letošnje poletne sezone. 

Muhasto vreme je najbolj nagajalo letnim ko-
pališčem. Ptujskli turistični delavci se bodo od 
poletne sezone poslovili bolj ali manj neopazno, 
le v restavraciji Ribič bodo na terasi od 23. do 
28. septembra obiskovalce razveseljevali z živo 
glasbo. Z večeri žive glasbe se vključujejo tudi v 
praznovanje 27. septembra, svetovnega dneva 
turizma. Igrala bo zadarska klapa Lanterna, ki 
jo Ptujčani že dobro poznajo. 

V mestni občini Ptuj pa, kar zadeva turizem, 
pripravljajo poročilo o dosedanjem ure-
sničevanju strategije razvoja turizma v Ptuju. 
Od sprejema je namreč minilo že pet let. 

Na zadnje nagradno turistično vprašanje smo 
prejeli veliko pravilnih odgovorov. Turistična 
kmetija Jakoličevih v Krčevini 58 pri Vurbergu 

se imenuje Damjak. Nagrado prejme Ana Ka-
plar, Ravenska c. 3,9231 Beltinci. Čestitamo! 

Danes vprašujemo, kateri turistični simbol 
Ptuja so pričeli obnavljati. Nagrada za pravilen 
odgovor so muzejske vstopnice in katalog Albi-
na Lugariča, čigar jubilejno razstavo so odprli 
15. septembra. Odgovore pričakujemo do 26. 
septembra. 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE 

Kateri turistični simbol Ruja so pričeli ob-
navljati? 

Ime in priimek: 

Naslov: 

BRALCI SPRASUJUO... 
... TEDNIK IŠČE ODGOVOR 

Vse več mladih družin išče streho nad glavo. 
Nekateri se odločajo za stanovanja, drugi pa 
za gradnjo svoje hiše. Preden začnemo graditi 
stanovanjsko hiŠo, potrebujemo kar nekaf 
dovoljenj. In kje jih poiskati, se je glasilo vaše 
vprašanje, spoštovani bralci. 

Najprej smo se oglasili na Upravni enoti Ptuj , 
Oddelek za okolje in prostor v Prešernovi 29 
(tel. 771-349). Tam oddamo vlogo za pridobitev 
potrdila o opredelitvi zemljišča za gradnjo. S 
tem potrdilom se odpravimo na Projektivni biro 
ali T M D Invest (edina sta poobleščena s strani 
občine za izdelavo lurbanistične dokumentaci-
je), kjer nam izdelajo urbanistično dokumenta-
cijo. Pridobiti moramo soglasja Elektra, Komu-
nale, Pošte, Telekoma, spomeniškega varstva ... 
Na oddelku za okolje in prostor moramo oddati 
tudi vlogo za lokacijsko dovoljenje, ki mora vse-
bovati: vso urbanistično dokumentacijo, vsa so-
glasja in dokaz o lastništvu. 

V samem postopku na Upravni enoti pridobijo 
tudi soglasje zdravstvenega inšpektorata ter fi-

nančno ovrednotijo spremembo namembnosti 
zemljišča. Spremembo namembnosti lahko od-
plačamo obročno. Namembnost zemljišča velja 
eno leto, kar pomeni, da moramo v tem času pri-
dobiti gradbeno dovoljenje. 

Ob pridobitvi vseh potrdil lahko damo vlogo 
za gradbeno dovoljenje. Ta mora vsebovati: pro-
jet objekta (načrt hiše), oddločbo o spremembi 
namebnosti, izračun degradacije in uzurpacije 
prostora in vsa potrdila o plačilu. 

Po zakonu so na oddelku za okolje in prostor 
dolžni to dovoljenje izdati v dveh mesecih, če 
ima seveda stranka vsa ustrezna potrdila. 
Možnost pa je tudi pridobitev enotnega gradbe-
nega dovoljenja; zanj prav tako potrebujemo vsa 
potrdila in soglasja, le da lahko imamo gradbe-
no dovoljenje že v petnajstih dneh. Kakšen pa je 
finančni zalogaj, pa žal ne moremo natančno 
opisati, saj je odvisno od tega, kje želimo stano-
vanjsko hišo postavili. 

Vse natančne podatke lahko dobite na prej na-
vedenem naslovu, vloge pa oddate na Upravni 
enoti Ptuj , Slomškova ulica 10, soba 9. 

M i l a n ICra|iic 

PTUJ / ZLATOPOROCENCA JURKOVIC 

13. septembra sta natanko po pet-
desetih letih od prve poroke matični 
urad v Ptuju ponovno obiskala zla-
toporočenca Matevž in Angela Jur-
kovič iz Ptuja, Zagrebška cesta 23. 
Matevž je upokojeni vzdrževalec. 
Angela pa gospodinja. V zakonu sta 
se jima rodila dva otroka, danes ju 
razveseljujejo štirje vnuki. 

Zlati ženin se je rodil v Stanetin-
cih v 15-članski družini, ki danes 
šteje 102 člana.'Zlata nevesta pa se je 
rodila v Lovrencu na Dravskem pol-
ju. Še drobna zanimivost: datum 
obeh porok je tudi rojstni datum 
zlatega ženina. Na jesen življenja si 
Jurkovičeva želita le zdravje. 

Ob zlatem jubileju tudi naše iskre-
ne čestitke! 

M G Zlatoporočenca Angela in Matevž Jurkovič. Foto: Langerholc 

RADIOAMATERSTVO 

v pričetku septembra se je slovenska radioamaterska re-
prezentanca udeležila svetovnega prvenstva v amaterski 
radiogoniometriji v Sankt Engelmaiju v Nemčiji. Ekipa je 
štela dvanajst reprezentantov, od tega kar pet Ormožanov, 
ki so dosegli odlične uvrstitve. 

Tekmovanje je bilo zelo dobro 
pripravljeno in tekmovalci so 
prvič potrjevali odkrite oddajni-
ke in cilj s pomočjo elektron-
skih kartic. Prvenstvo je poteka-
lo na UKV frekvenci in na krat-
kem valu, udeležilo pa se ga je 
248 tekmovalcev iz 29 držav. V 
tekmi na UKV frekvenci so 
Ormožani dokazali, da sodijo v 
sam vrh svetovne radiogonio-
metrije. V tem tekmovanju je iz-
jemno pomembna tehnika in 
orientacija, nekoliko manj pa 
kondicija. Tekma je bila 
tehnično zelo zahtevna in veliko 
tekmovalcev je imelo težave pri-
ti do cilja v predpisanem času 
140 minut. Največji uspeh je do-
segel Jože Kosi, ki je v konku-
renci 68 veteranov dosegel 5. 
mesto in za zmagovalcem zaos-
tal le 10 minut. Medalja se mu je 
izmuznila le za dobro minuto, 
in če ne bi bilo nepredvidljivih 
pripetljajev na progi, bi slavil še 
bolj. Ivan Lazar je v isti katego-
riji dosegel 16. mesto, skupaj pa 
sta Ormožana ekipno osvojila 4. 
mesto. Med juniorji je Andrej 
Rakuša v konkurenci 42 tekmo-
valcev osvojil 14. mesto, ekipno 
pa 9. 

Druga tekma je potekala na 
kratkem valu in v slabih vre-
menskih okoliščinah, saj je 
močno deževalo in grmelo. V tej 
tekmi je prišla do izraza kondi-
cijska pripavljenost tekmoval-
cev. V slovenskem taboru je naj-
boljše mesto spet zasedel Jože 
Kosi s 16. mestom med vetera-
ni, Ivan Lazar je bil ,44., junior 
Andrej Rakuša pa je zasedel 25. 
mesto. V ženski konkurenci je 

Tanja Kosi osvojila 31. in Su-
zana Korotaj 43. mesto med 
skupno 46 tekmovalkami. Na 
kratkem valu so juniorji ekipno 

dosegli 11. mesto, ženske 12., 
veterani in seniorji pa 14. mes-
to. 

Tretjino sredstev za udeležbo 
na svetovnem prvenstvu je za-
gotovila Zveza radioamaterjev 
Slovenije, preostali denar pa so 
tekmovalci morali zagotoviti 
sami s pomočjo sponzorjev. 

v k i 

PTUJ / SREČANJE OBOLELIH ZA 
MULTIPLO SKLEROZO 

Prejšnji mesec so člani ptujske 
podružnice društva obolelih za 
multiplo sklerozo pripravili pri 
ribniku v Podlehniku srečanje. 
Udeležila se ga je večina članov, 
tudi tisti, ki potrebujejo 
spremljevalca. Ob tem so se še 
bolje spoznali, saj so komaj de-
vet mesecev ustanovljena po-
družnica, v zadnjem času pa sta 
v ptujsko podružnico prišla tudi 

dva nova člana iz mariborske 
podružnice. Namen pa je tudi 
bil izmenjati si bolezenske 
izkušnje, izpovedati težave in 
probleme, ki jih bolnim 
povzroča ta zaenkrat neozdravl-
jiva in zahrbtna bolezen. 

Srečanje je bilo za člane zelo 
pozitivno, saj so si z raznimi na-
sveti nabrali novih moči. 

F.V. 

Na srečanju v Podlehniku 
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DESTRNIK / ZAKAJ ČISTILNA NAPRAVA SE NE OBRATUJE? 

Šola v poletju cisfil-
f ie ni potrebovala 
Potem ko so predstavniki izvajalca gradbenih m elektro de' 
minuli petek opravili kvalitetni pregled čistilne naprave pod 
destrniško šolo, lahko že čez dober mesec pričakujemo njen 
normalni zagon samo s polovično močjo. Čistilna naprava je 
bila zgrajena aprila letos (ob zaključku vseh gradbenih del je 
bila krajša slovesnost), a med poletnimi počitnicami čistilne 
šola še ni potrebovala. Občina Destrnik - Trnovska vas mora 
v nekaj tednih pridobiti še vsa uporabna dovoljenja, pri-
hodnje leto pa lahko pričakujemo priključitev vsaj 110 go-
spodinjstev na novo čistilno napravo. 

Prva čistilna naprava v Slo-
venskih goricah je po zadnjih 
podatkih stala 20 milijonov to-
larjev, občini Destrnik - Trnov-
ska vas pa je uspelo pridobiti 
skoraj polovico sredstev od mi-

nistrstva za okolje in prostor, 
manjši delež pa še iz ekološkega 
tolarja. Kot nam je pred dnevi 
zagotovil župan Franc Pukšič, 
dela tečejo po planu. Gradnja je 
na neki način del gradnje pri-

zidka k OŠ. Do nje so že spelja-
ni vsi štirje dovodni kanali, še 
pred pričetkom nemotene upo-
rabe pa bodo objekt morali 
tehnično prevzeti. Do konca 
leta bo občina pripravila po-
trebno projektno dokumentaci-
jo za širitev čistilne naprave 
tudi na okoliška gospodinjstva, 
občina pa pri naložbi že računa 

' na 50 odstotkov sredstev iz mi-
nistrstva za okolje in prostor. 

"Za nas je to vsekakor pionir-
ski projekt, vesel pa sem, da 
tudi v naši občini razmišljajo 
drugače, ko govorimo o varo-
vanju okolja. V občinskem sve-
tu in po krajevnih skupnostih 
se zavedamo, da je potrebno od-
padno vodo očistiti in jo potem 
vrniti v naravo, seveda pa se že 
pogovarjamo o novih čistilnih 
napravah, ki bi jih lahko znova 
gradili skupaj z gradnjo šolskih 
prizidkov v Trnovski vasi in Vi-
tomarcih. V ta sklop bomo naj-
prej zajeli večja urbana naselja, 
pričakujemo pa, da bo bodoča 
tehnologija čistilnih naprav 
omogočala, da bomo lahko tudi 
manjše zaselke spravili na eno 
samo manjšo čistilno napravo," 
je povedal župan Pukšič. 

Tekst in fotografija: 
Tatjana Mohorko Destrniška čistilna naprava je sedaj že prevzeta 

LJUBLJANA / DESETO DRŽAVNO LOVSKO K I N O L O Š K O 
PRVENSTVO 

Najboliša ptujska 
ekipa lovtev 
v zadnjih nekaj letih je lov na race tudi med slovenskimi lovci 
postal priljubljen šport na področju lovskega turizma, številne 
lovske družine pa so pod svoje okrilje prevzele tudi lovsko ki-
nologijo. V marsikateri lovski družini se lahko pohvalijo z uspe-
hi na tovrstnih tekmovanjih, ptujski lovci pa so bili uspešni 
pred nekaj tedni - na 10. državnem prvenstvu v vodnem delu za 
vse pasme lovskih psov za pokal mesta Ljubljane na Igu so ekip-
no slavili prvo mesto. 

Prvouvrščena ekipa ptujskih lovskih kinologov (od leve): 
Janez Horvat, Vilko Turk in Rudi Rakuša. Foto: Studio 2M 

V ekipi lovskega kinološkega 
društva Ptuj so bili vodniki lov-
skih psov Janez Horvat (LD 
Jože Lacko, Ptuj) s Fani 
Obreško, Vilko Turk (LD Boris 
Kidrič, Kidričevo) s Feni 
Obreško in Rudi Rakuša (LD 
Ptuj) z Eni Obreško. Na letošnje 

jubilejno tekmovanje jih je prija-
vilo L K D Ptuj. Ptujčani so bili 
pred leti že zmagovalci petih te-
kem in letošnji odličen rezultat 
pomeni samo še uspeh več. Na 
tekmovanju so jih čakale tri 
preizkušnje: šarjenje v ločju brez 
race in šarjenje v ločju za raco. 

prinašanje "izgubljenega" iz glo-
boke vode z ločjem in zadnja vaja 
še ubogljivost pri vodnem delu. 
Vsak vodnik se je s svojim psom 
trudil za najboljšo posamezno 
uvrstitev, seštevek vseh točk pa je 
pozneje prinesel ekipno uvrsti-
tev. 

Letošnja zmagovalna lovska 
ekipa s Ptuja je veliko vadila ob 
ribniku v Velovlekdf kar jim je 
omogočila LD Jože Lacko in kjer 
so našli najugodnejše pogoje za 
hojo s psi, pa tudi ribnik je še po-
sebej dobro zaraščen z ločjem. 

Lovci uspešne ekipe vodnikov 
lovskih psov so si s 1. mestom za-
gotovili nastop na svetovnem 
prvenstvu, ki bo v prvi polovici 
oktobra v Umagu, še prej pa sode-
lovanja na drugih pomembnih 
tekmovanjih. Že ta konec tedna 
se Horvat, Turk in Rakuša od-
pravljajo v sosednjo Madžarsko, 
pred svetovnim prvenstvom pa 
jih čaka še državna tekma za me-
morial Bogdana Sežuna. Član 
ekipe Vilko Turk o pomenu lov-
skih kinoloških tekmovanj pravi: 
"Resnično dober rezultat je lahko 
zahvala za dolgoletno delo z lov-
skim psom in potem ti ni žal no-
bene dolge ure vaje. Šele čez leta 
se lovci - vodniki zavemo, da je za 
dober rezultat potrebno trdo 
delo, in če imaš še dobro izurje-
nega psa, potem si dosegel veli-
ko." 

Tatjana Mohorko 
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Športne noviie 
ODBOJKA • 
Zmaga Ptujčank 

ŽOK Marsel Ru j )e organizi-
ral zelo zanimivi ženski odboj-
karski turnir za prehodni pokal 
občine Ptuj in Marsela, d.o.o.. 
Na njem so sodelovale štiri eki-
pe, ki so igrale vsaka z vsako 
ekipo. Po pričakovanju so prvo 
mesto osvojile ptujske odbojka-
rice, ki so vsa srečanja dobile 
brez večjih tečav. Turnir je bil 
za domače strokovno vodstvo 
nekakšna preglednica forme 
pred pričetkom v 1. B DOL, 
kjer ptujske odbojkarice veljajo 
za prvega favorita. 

Rezultati: Marsel - ES ART 
Maribor 2:0, ES ART - Rogoza, 
0:2, Marsel - Benedikt 2:0, ES 
ART Maribor - Benedikt 0:2, 
Marsel - Rogoza 2:0, Benedikt -
Rogoza 0:2. Vrstni red: Marsel 
Ptuj 6, Rogoza 4, Benedikt 2 in 
ES ART Maribor O točk. Za 
Marsel so nastopile: Janja Vin-
^š , Tamara Zentmovič, Ana 
Seronc, Nuša Mohorko, Vesna 
Masten, Tina Lipovec, Brigita 
Godec, Regina Terbuc, Marjana 
Go j košek, Nataša Prauhart, Ne-
venka Merhar, Sabina Intihar. 

Danilo Klajnšek 

LOKOSTRELSTVO • 
Odlično na DP 

Lokostrelci so se konec tedna 
pomerili na državnem prvenst-
vu v Škofji Loki. Tekmovanja 
so se udeležili tudi trije člani 
Lokostrelskega kluba Videm in 
en član LK Ptuj. V kategoriji 
dečkov je Jernej Hrga (LK Vi-

dem) v disciplini compound do-
segel 1. mesto, Jani Kajzovar 
(LK Videm) je bil v isti katego-
riji peti. Brane Kolednik (LK 
Videm) je osvojil med člani v 
disciplini compoimd odlično, a 
nehvaležno 4. mesto. Vsekakor 
so to veliki dosežki za mladi lo-
kostrelski klub, ki prisega na 
kvalitetno delo in zagnanost ter 
računa na lepo prihodnost. 

VK 

RAZPIS TEČAJA ZA 
VADITELJE PLAVANJA 

v ponedeljek, 22. septembra, 
ob 17. turi se prične v Termah 
Ptuj tečaj za vaditelje plavanja. 
Organizira GA plavalna šola 
Olimpic v sodelovanju s fakulte-
to in inštitutom za šport v 
Ljubljani. Tečajniki, ki bodo 
uspešno končali šolanje, prido-
bijo verificirani naziv vaditelj 
plavanja in možnost poučevanja 
plavanja v začetnih in nadalje-
valnih tečajih. Prijave in infor-
macije sprejemajo vsak dan po 
16. uri na tel. 773-064 ali v 
Olimpicu, Jadranska 7, Ptuj. 

MALI NOGOMET • 
Prvenstvo srednjih 
šol 

športni zavod Ptuj in Aktiv 
športnih pedagogov Šolskega 
centra Ptuj organizirata 
prvenstvo srednjih šol v malem 
nogometu za dijake, ki bo v to-
rek, 30. septembra, ob 12. uri v 
športni dvorani Center v Ptuju. 
Prijave sprejemajo do petka, 26. 
septembra, v Športnem zavodu 
Ptuj.* 

KIKBOKS / IZREDEN USPEH NA 
MADŽARSKEM 

Gabravet in Vindiš -
inHi^mttlm f&knrn 
la svetovni i^al 

v Debrecenu na Madžarskem 
je bilo od četrtka do nedelje (od 
28. do 31. avgusta) mednarodno 
tekmovanje v kikboksu za mlajše 
kategorije - mladinski svetovni 
pokal, na katerem je sodelovalo 
550 tekmovalcev iz 17, predvsem 
vzhodnoevropskih držav. Med 
njimi so bili tudi štirje klubi iz 
Slovenije, ki so člani Kickboxing 
zveze Slovenije. To so bili KBV 
Ptuj z 12 tekmovalci, Izlake s 7, 
KBV Zagorje s 6 in Izola z 1 tek-
movalcem. Največ uspeha so 
imeli tekmovalci iz Ptuja, ki so 
osvojili dve prvi, eno drugo in 
štiri tretja mesta. Njihov uspeh 
so dopolnili tekmovalci iz Izlak z 
enim drugim in dvema tretjima 
mestoma. 

Največji uspeh sta dosegla Davo-
rin Gabrovec, ki je v kategoriji do 
63 kg po štirih zmagah osvojil 
odlično prvo mesto, in Matjaž 
Vindiš, ki je v kategoriji do 79 kg 
po treh zmagah prav tako osvojil 
prvo mesto. D^ugo mesto je osvoji-
la Maja Ozmec v kategoriji do 55 
kg, ki je po dveh zmagah v finalu 
izgubila z domačinko v podaljšku 
borbe z eno točko. Tretja mesta so 
z odličnimi borbami osvojili: Ru-
pert Fišer do 59 kg, Renata Pola-

nec do 50 kg, Mateja Erlač do 56 
kg in Nadja Sibila nad 60 kg. 

To je doslej največji klubski 
uspeh KBV Ptuj v mladinskih ka-
tegorijah in je dokaz, da se v klubu 
dela strokovno in kvalitetno. Pri-
prave za to tekmovanje so se začele 
že 21. julija s kondicijskimi trenin-
gi, ki jih je vodil kondicijski trener 
Drago Ačimovič, nadaljevale pa s 
treningi v klubu vsak dan pod 
nadzorom Vladimirja Sitarja. 

Na svetovnem pokalu na 
Madžarskem je sodil tudi sodnik 
iz Ptuja Marjan Šibila, vodja ekipe 
pa je zaradi službene odsotnosti 
Vladimirja Sitarja bil Franc Oz-
mec in je to nalogo odlično opra-
vil. 

Tekmovalce, ki tekmujejo v 
Kickboxing zvezi Slovenije, ta te-
den čaka finalno tekmovanje za 
državno prvenstvo 97 v light kon-
taktu, ki bo v soboto, 6. septembra, 
v Ormožu. 

Reprezentanca Slovenije pa po-
tuje na svetovno prvenstvo, ki bo v 
Birminghamu v Angliji od 17. do 
21. septembra. V reprezentanci je 
pet ptujčanov: Maja Ozmec, Davo-
rin Gabrovec, Branko Fidler, 
Alojz Vidovič in Dejan Zavec. 

Franc Blodnjak 

Ptujski tekmovalci z odličji 

ROKOMET 

ŽRK Ptvl - Brid SIgma 27:19/15:8/ 
športna dvorana Center, gle-

dalcev 50, sodnika Nojič (Ptuj) in 
Glažar (Maribor). 

ŽRK PTUJ: Vidovičeva, Roje-
va 1, Pučkova, N. Potočnik 3, 
Makarjeva 1, Podhostnikova, 
Zampova, Petkova 2, Maračičeva 
3, A- Potočnik, Majeričeva 2, Pe-
teršičeva, Šijančeva 1, Mundova 
4, Srebmjakova 3, Strmškova 6. 

Rokometašice ŽRK Ptuj so pri-
prave na prvenstvo v drugi sloven-
ski ženski ligi - vzhod pričele 4. av-
gusta. V okviru priprav na tekmo-
vanje so odigrale prijateljsko 
srečanje s hrvaško ekipo Brid Sig-
ma iz hrvaške Stubice in zmagale. 
V ekipo se je vrnila Lidija Srebrn-
jak, ki je bila odsotna zaradi neu-
godne poškodbe, kar je vsekakor 
dobro pred startom prvenstva. 

SKUPŠČINA ŽRK PTUJ 
Na izredni skupščini so se zbrali 

člani ženskega rokometnega kluba 
Ptuj. O dobrem delu vodstva in re-
zultatih ni potrebno veliko govori-
ti. Cilj te izredne skupščine je bil 
preimenovanje ŽRK Ptuj v ŽRK 
Elektro Senčar. To je lep primer 
povezave dejavnosti podjetja in 
športa. Žal pa zaradi nujnih delov-
nih obveznosti ni bilo prisotnega 
sponzorj^ ki naj bi v bodoče imel 
predsedniško mesto. Tudi to se bo 
v kratkem uredilo, tako da bo žen-
ski rokomet imel boljše pogoje za 
delo. Pri tem je veliko dela opravil 
dosedanji predsednik kluba Peter 
Petek, ki bo še ostal v klubu, in 
trenerski kader. 

VELIKA NEDELJA -
SEVNICA 26:22 (12:8) 

športna dvorana v Veliki Ne-
delji, gledalcev 50, sodnik Stanko 
Mesarec. 

VELIKA NEDELJA 
Kovačec, Belec, P. Kumer, 2. 
Trofenik, Gregorič 4, Potočnjak 
1, J. Kumer 1, Bezjak 6, Šoštarič 
1, Planine 8, Kokol, Cvetko, Pi-
sar 2. 

V okviru priprav na pričetek 
prvenstva so rokometaši Velike 
Nedelje uspeli premagati prvoli-
gaško ekipo Sevnice. Že na 
začetku so domači rokometaši po-
vedli in si ob koncu prvega dela 
igre priigrali štiri zadetke pred-
nosti. V nadaljevanju je bila igra 
enakovredna. Rokometaši Velike 
Nedelje so znali ohraniti prednost 
iz prvega polčasa in so zasluženo 
premagali prvoligaša. 

ZANIMIVI SREČANJI V 
VELIKI NEDELJI 
• Velika Nedelja -
Industrogradnja 
31:25(15:14) 

VEUKA NEDELJA: Kovačec, 
Belec, P. Kumer, Mesarec 2, 
Trofenik 1, Gregorič 3, 
Potočnjak 2, J. Kumer 2, Bezjak 
7, Šoštarič, Planine 9, Kokol 2, 
Cvetko, Pisar 3. 

Velika Nedelja je v petek, 5. sep-
tembra, pripravila dve zanimivi 
srečanji. V prvem-^ so gostili 
hrvaškega l.B ligaša Industro-
gradnjo. Prvi polčas je minil v do-
kaj izenačeni igri, ki so ga domači 
dobili z zadetkom razlike. V na-
daljevanju srečanja je prišla do iz-
raza boljša pripravljenost in kvali-
teta rokometašev Velike Nedelje, 
ki so na koncu premagali goste s 
šestimi zadetki prednosti. 

# Industrogradnja -
Drava 35:25(16:11) 

DRAVA: Beriič, Bračič, Mešl 
2, Tahirovič 1, Zajšek 2, Pučko 4, 
Simonič, Kac 1, Mikolič 2, Pe-
tek, Djekič 3, Kozel 5,̂ Zadravec, 
Tumšek, Cerček, Seruga 3, 
Šegula, Bračič 2. 

V drugem srečanju so rokome-
taši Industrogradnje igrali z mlado 
ekipo ptujske Drave in jih na kon-
cu ugnali z desetimi zadetki razli-
ke. V prvem polčasu so se mladi 
Ptujčani še dobro upirali, v dru-
gem pa so naredili preveč napak, 
W so izkušeni gostje izkoristili. 

POKALNI ROKOMET • 
Pyramidia - Škofljica 
15:21 (7:8) 

Pjrranudia: T. Valenko, Žuran 
1, M. Šandor 2, Kelenc, Afer-
gušič 5, Roškar, I. Ivančič 1, Žni-
darič 1, F. Šandor 4, Ranfl, D. 
Ivančič 1, Tement. Trener: M. 
Valenko. 

Sedemmetrovke: Pyramidia 6 
/7/, Škofljica O/3/. 

Izključitve: Pyramidia 8, Škoflji-
ca 14 minut. 

Rokometaši Pyramidie iz 
Moškajncev so nudili dokaj dober 
odpor novemu prvoligašu. Gostje 
so prvi povedli in prišli do pred-
nosti štirih zadetkov (1:5). V tem 

delu so dobro zaigrali tudi domači 
rokometaši, vend^ so bili sila ne-
spretni. Do konca polčasa so gostje 
še enkrat povedli za štiri zadetke, 
vendar so se jim domači uspeli pri-
bližati na samo zadetek razlike. 
Začetek drugega polčasa je bil ize-
načen, nato pa je domačim popus-
tila koncentracija v napadu in 
gostje so dosegli pet zadetkov iz 
nasprotnih protinapadov. Do kon-
ca srečanja so rokometaši Pyrami-
die zaigrali nekoliko bolje, vendar 
je bilo prepozno. Škod^ saj so to-
krat vsekakor imeli priložnost za 
ugodnejši izid. 

DRAVA - BAKOVCI 
27:30(13:13) 

Drava: Beriič, Bračič, Mešl 7, 
Potočnjak 1, E)jekič 4, Čerček, 
Zajšek 3, Mikolič 2, Kac 5, Kozel 
5. 

V prijateljskem rokometnem 
srečanju se je ptujska Drava pome-
rila z ekipo drugoligaša Bakovci. V 
prvem polčasu je bila igra dokaj 
enakovredna. Skoraj ves prvi del 
pa so vodili mladi Ptujčani, gos-
tom pa je ob koncu prvega polčasa 
le uspelo izenačiti. Nadaljevanje 
srečanja je prineslo enakovredno 
igro. Gostje so z pridom izkoristili 
napake mladih domačih rokome-
tašev in na koncu prišli do mini-
malne zmage. Škoda je le, da 
domači nikakor ne morejo nasto-
piti v kompletni sestavi. 

ORMOŽ - DRAVA 
33:25 (17:7) 

Ormož: Šipek, Hanželič 4, An-
tolič 2, Hmjadovič 2, Žunec 3, 
Džarmati 2, Praprotnik 3, Jova-
novič 1, Mesarec 6, Kirič 5, Mez-
gec 2, Sulek, Miličič 3. 

Drava: Beriič, Bračič, Korez, 
Zadravec, Kozel 2, Mikolič 3, M. 
Bračič, Simonič, Kac 2, Mešl 6, 
Potočnjak 5, Tahirovič, Petek, 

Zajšek 5, Djekič 2. 
Domači drugoligaš je uspel ug-

nati ekipo ptujske Drave, ki nasto-
pa v 1. B SRL, predvsem z boljšo 
igro v prvem polčasu. Domači ro-
kometaši so na začetku visoko po-
vedli in njihova prednost je do 
konca prvega polčasa narastla na 
10 zadetkov. V nadaljevanju 
srečanja so domači držali visoko 
prednost skorajda do konca 
srečanja. Mladi ptujski rokometaši 
pa so le uspeli nekoliko znižati vi-
soko razliko. Domači, okrepljeni s 
Farukom Hrnjadovičem in Rober-
tom Mesarcem, bodo vsekakor so-
dili med glavne favorite za uvrsti-
tev v višji rang tekmovanja. 

MOBIX ČRENŠOVCI -
ELEKTRO SENČAR PTUJ 
19:22(11:11) 

ELEKTRO SENČAR PTUJ: 
Vidovič, Majerič 3, Petek 2, 
Strmšek 3, Šijanec 6, Srebmjak 
2, N. Potočnik 1, Maračič 3, 
F^čko, Mlakar, Boj, A. Potočnik. 

Rokometašice Elektra Senčar 
Ptuj so v prvem krogu druge slo-
venske enotne ženske rokometne 
lige gostovale v Črenšovcih in ug-
nale domačo ekipo. Pmjčanke so 
imele ves čas pobudo in tudi 
vodstvo, vendar so se le s težavo 
mašle na odprtem i ^ š č u v 
Črenšovcih, pa tudi sodnika nista 
bila na ustreznem nivoju. Prvi 
polčas se je tako končal z neod-
ločenim izidom. Takoj na začetku 
drugega polčasa so rekometašice 
Elektra Senčar povedle za tri za-
detke, kar je na koncu bilo dovolj 
za minimalno, vendar zelo težko 
zmago. 

Naslednje srečanje bodo roko-
metašice Ptuja igrale čez štirinajst 
dni v Škocjanu. 

Danilo Klajnšek 

SAHOVSKE 
NOVICE 
B. ŽLENDER - PRVAK 
ZA SEPTEMBER 

Na rednem mesečnem hitro-
poteznem turnirju za prvenstvo 
Šahovskega društva Ptuj za sep-
tember je presenetljivo z i r a ^ 
predsednik društva Boris Žlen-
der, ki je dosegel 7 točk. Sledili 
so: Janko Bohak in Jurica Škar-
ja s po 6 točkami^ ter Robert 
Roškar in Jože Čič s po 5 
točkami itd. V skupni razvrstit-
vi za društveno hitropotezno 
prvenstvo je v vodstvu Robert 
Roškar. 

MOŠTVENO PRVENST-
VO ZA MUDINCE 

Na moštvenem državnem 
prvenstvu za mladince do 20 let 
za leto 1997, ki je bilo v Slovenj 
Gradcu, je nastopilo 14 
štiričlanskih moštev. Zmagali 
so mladinci LŠK Ljubljana s 13 
točkami pred ŠK Piramida Ma-
ribor in SS Tomo Zupan Kranj 
s po 10 točkami, mladinsko 
moštvo Šahovska društva 
Ptuj je z 8 točkami zasedlo 4. do 
7. mesto. Za domačine so nasto-
pili: Matjaž Plajnšek (3,5 točke 
iz 7 partij), Viktor Napast (4 iz 
7), Helena Rižnar (5,5 iz T) in 
Jurij Cvitanič (4 iz 7)-

USPEŠEN NASTOP 
MIRKA PREL06A 

Na šahovskem tekmovanju, ki 
ga je v Radencih organiziral za 
delavce v revizijskih družbah 
Slovenski institut za revizijo iz 
Ljubljane, je uspešno nastopil 
član šahovske sekcije iz 
Spuhlje Mirko Prelog in zase-
del tretje mesto. 

TURNIR V 
POSPEŠENEM ŠAHU 

v sklopu prireditev ob "šport-
nem vikendu" je Šahovsko 
društvo Ptuj v sototo priredilo 
turnir v pospešenem šahu (15 
minut časa za igralca), ki šteje 
tudi za društveno prvenstvo. 
Zmagal je Robert Roškar, ki je 
dosegel 8 točk, drugo mesto je 
zasedel Rado Brglez s 7,5 točke 
in tretje Zlatko Roš l^ s 7 
točkami. Sledili^ so: Viktor Na-
past in Jurica Škarja s po 6,5 
točke, Helena Rižnar 6, Boris 
Žlender 5 ter Janko Bohak in 
Martin Majcenovič po 4,5 točke 
itd. 

ŠAHOVSKA ŠOLA ZA 
ZAČETNIKE 

šahovsko društvo Ptuj bo v 
okviru svoje redne dejavnosti 
tudi letos priredilo šaho\^ko 
šolo za začetnike. Sola se prične 
v petek, 3. oktobra, ob 15.30 uri 
v društvenih prostorih na Ptu-
ju, Dravska 18. Prijave spreje-
majo neposredno pred pričet-
kom šahovske šole ali pisno na 
naslov društva: ŠD Ptuj, p.p. 4. 

Janko Bohak 

PLANINSKI KOTIČEK 
Plezalna stena v Ptuju 

Planinsko društvo Ptuj že nekaj let sodeluje v akciji Mesec špor-
ta. Letos je v okviru te akcije pri Šp)ortni dvorani Mladika postavl-
jena plezdna steza, namenjena vsem kategorijam planincev oz. 
plezalcev. Stena meri v višino 6 metrov, v širino 4 metre, ima pa 
tudi en previs. 

Predstavitev in otvoritev stene je bila v petek, 12. septembra, sta-
la pa bo mesec dni, to je do nedelje, 12. oktobra. Odprta je vsak dan 
od 16. do 18. ure. V tem času so ob steni vedno prisotni tudi alpi-
nisti PD Ptuj, ki vam svetujejo in pomagajo. Kdor se bo želel 
preizkusiti v športnem plezanju, naj ima s seboj vsaj trenirko in te-
nis copate. Vstopnine ni! 

PO SVEČINSKIH GORICAH 
Jesenske zlatorumene barve in veselo oglašanje klopotcev vsako-

letno privabijo ptujske planince v najsevernejši del Slovenskih go-
ric. Tik ob državni meji s sosednjo Avstrijo se namreč vzdigujejo 
Svečinske gorice, kjer so mariborski planinci^pred leti zaznamova-
li istoimensko planinsko pot. Na pot proti Šentilju, kjer je izho-
dišče našega izleta, se bomo podali v nedeljo, 28. septembra, ob 5. 
uri z železniške postaje Ptuj. Po vožnji z vlakom nas bo pot vodila 
preko Plačkega vrha in Špičnika do Svečine, kjer se nam obeta 
pravi vinogradniški praznik, saj pripravljajo prebivalci Svečine in 
okoliških krajev prav te dni tradicionalni Svečinski praznik. Poleg 
domačih dobrot in prijetne glasbe nam bodo prirechtelji praznika 
predstavili domače običaje in jesenska opravila v vinogradih. Po 
daljšem počitku se bomo odpravili po poteh med vinogradi do 
Zgornje Ktmgote, od koder bo sledil povratek v Maribor in naprej 
do Ptuja, kamor se bomo vrnili ob 19.30 uri. Opremite se planin-
sko za lažje poti (primerna obutev). Hrana iz nahrbtnika in na šte-
vilnih stojnicah v Svečini. Cena izleta, ki vključuje celoten prevoz, 
organizacijo in vodenje, znaša za člane PD %0 tolarjev, mlade pla-
nince 900 tolariev ter nečlane PD 1200 tolarjev. Prijave z vplačili 
sprejemamo do torka, 23. septembra, v pisarni PD Ptuj v Prešer-
novi 27. Preživite lepo jesensko nedeljo v družbi ptujskih planin-
cev, na poteh med vinogradi Svečinskih goric. Če bo slabo vreme, 
bo izlet v oktobru. Vodila bosta Uroš in Primož Vidovič. 

IZLET NA POREZEN 
PD Ptuj organizira enodnevni izlet na Porezen, ki bo v soboto, 4. 

oktobra. Zbor udeležencev izleta je ob 4.45 uri na AP Ptuj. Poseb-
ni avtobus odpelje do Petrovega Brda v Baški Grapi, od tam pa se 
po peš poti odpravimo proti vrhu Porezna. Po treh urah lepe in 
razredne poti prispemo do Koče na Poreznu, ki je tikjx>d vrhom. 
Z vrha je lep razgled na severu proti Voglu, Rodici, Cmi prsti in 
ob lepem vremenu do Triglava. Po daljšem premoru sledi spust 
proti Cerknemu. Ob koncu si bomo ogledali še Bolnišnico Franjo. 
Na Ptuj se vrnemo okrog 21. ure. 

Oprema planinska, hrana in pijača iz nahrbtnika in v koči. Cena 
izleta je 3.000 SIT (prevoz, vodenje). Rok prijav je do zasedbe mest 
(20 udeležencev) ali do torka, 30. septembra. Izlet vodi Bojan Ko-
lednik - Boka. 

Odbor za informiranje in propagando PD Ptuj 
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Kuharski nasveti 
Mango 

V tem letnem času v prehrani še vedno dajem« prednost ze-
lenjavi in sadju. Nekatere vrste sadja in zelenjave so ravno 
pred iztekom svoje sezone, zato j ih vključujemo v jedi ali 
konzerviramo. Vse pogosteje in vse večkrat na trgu srečuje-
mo tudi različne nekaterim manj poznate vrste južnega sad-
ja. Ena izmed cenjenih vrst južnega sadja je tudi mango. 

Mango imenujemo tudi trop-
sko jabolko. Je nekoliko večji 
plod ne prav okrogle oblike z iz-
razito rumeno rdečo zunanjo lu-
pino. V svoji notranjosti skriva 
nekoliko večjo podolgovato 
koščico, seveda odvisno od sor-
te, saj danes poznamo različne 
oblike in barve manga, vse pa 
druži skupna dobra lastnost, da 
imajo vsi sočno rumeno ali 
oranžno meso oziroma sredico s 
kar precejšnjo količino vlaken. 
Plodovi manga so lahko težki 
tudi do 1,5 kg. Njegov tipični 
sladkasti okus se ujema z 
nešteto živili. Uporabljamo ga 
pri pripravi slanih ali mesnih 
jedi, kot so jedi iz perutnine, 
sploh s kokošjo in puranom ter 
prekajenim mesom. Zraven tega 
je okusen dodatek k sadnim so-
latam in najpogosteje podlaga 
ali osnovna in dodatna sestavina 
pri mnogih sladicah. 

Mehko zlato rumeno ali 
oranžno meso manga je zelo 
sočno, vendar v sredini vlaknas-
to in trdno priraslo k debeli 
koščici. Najbolje je, da sadež 
razrežemo po dolgern do trde 
koščice in potem izrežemo še 
meso iz lupine ali pa mango olu-
pimo in potem po rezinah 
odrežemo meso do koščice na 

poljubne kocke. 
Okus manga se dobro poda k 

perutninskemu mesu, zato 
lahko pripravimo okusno perut-
ninsko solato z mangom. Pri-
pravimo jo tako, da perutnino 
skuhamo v slani vodi, ki smo ji 
dodali krhlje limone, lovorjev 
list in zrna brinovih jagod. Ku-
hano meso ohladimo in ga 
narežemo na majhne kocke, 
prav tako narežemo olupljeni 
mango in poljubni sir. Prelije-
mo lahko z osnovnim solatnim 
prelivom, ki smo nfu dodali 
drobnjak in meliso, ali z majo-
neznim prelivom. Ponudimo 
tako, da stekleno skledo ali ser-
virni krožnik obložimo z listi 
zelene solate, pokapljamo s pre-
livom , ki ga uporabimo za ve-
zanje sestavin, in pripravljeno 
solato vsipljemo na solatni list. 
Okrasimo s kolobarji limone in 
vejico melise. 

Mango uporabimo lahko tudi 
pri pripravi toplih perutninskih 
jedi, predvsem jedi v različnih 
svetlih omakah, in to tako, da v 
klasično smetanovo omako pri 
perutniskih zrezkih v omaki 
damo tik pred koncem na drob-
ne kocke narezan mango. 
Lahko pa jih pripravimo tudi v 
mangovi omaki. Takrat v sme-

tanovo omako damo večjo 
količino naribanega manga, da 
se dobro prekuha in razpade, s 
tem pa daje omaki popoln okus 
po mangu in jo tudi obarva. Per-
utninske zrezke v mangovi 
omaki serviramo tako, da naj-
prej na krožnik položimo zre-
zek, čezenj prelijemo omako, 
narahlo potresemo z naribanim 
mangom in peteršiljem ter po-
nudimo. 

Mango pa lahko ponudite tudi 
na začetku svečane prireditve 
ali ko počivate popoldan v senci 
pokusite mango v vinjaku. Ta 
okusni aperitiv si lahko pripra-
vite tudi v naprej. Pripravimo 
ga tako, da mango olupimo, od-
stranimo koščico in ga 
narežemo na majhne kocke ena-
ke velikosti. Kocke nato 
naložimo v plasteh v čiste in ste-
rilizirane kozarce, vsako plast 
temeljito potresemo s sladkor-
jem, nato prilijemo vinjak, ki 
naj sega vsaj 2,5 cm čez mango. 
Zapremo in dobro pretresemo. 
Hranimo na hladnem prostoru 
vsaj dva meseca. Če želite upo-
rabiti takoj, uporabite stopljen 
sladkor. Stopite pa ga s pomočjo 
vode, vendar sladkorno raztopi-
no pred uporabo ohladite. Okus 
tako pripravljenega aperitiva je 
sicer manj izrazit, vendar še 
vedno dovolj mamljiv, da is ga 
od časa do časa pripravite. 

Iz manga si lahko pripravimo 
tudi samostojno marmelado, 
džem, ki ga lahko začinimo z 
ingverjem, in podobno. 

Nada 
Pignar, 
učiteljica 

kuharstva 

PRIPRAVUA MAG. BOJAN SINKO, SPEC KLIN. PSIH. / 
NEKATERI DRUGI PROBLEMI DUŠEVNEGA ZDRAVJA - 138. NAD 

Staranje in starost 
PRIPRAVA NA 
SMRT - ISIAD. 

Prav zato, ker je omenjeni 
nevrotični odnos do smrti 
tako pogost, lahko računamo, 
da ima vsak bolnik, posebno 
oni, ki je neozdravljivo bolan 
in umirajoč, resne duševne 
probleme. Zato se je pogosto 
srečati v praksi z vprašanjem 
priprave nekega človeka na 
smrt. Pogosto je vprašanje, ali 
naj se osebi pove, da je neoz-
dravljivo bolna in da bo v 
kratkem umrla. 

Odgovor ni čisto preprost. 
Nekateri strokovnjaki so sicer 
mnenja, da je treba vest bolni-
ku v vsakem primeru poveda-
ti, in opozarjajo na dejstvo, da 
je pri bolnikih z malignimi tu-
morji, ki zvedo, seveda na psi-
hološko primeren način, za 
svojo bolezen v času, ko še tra-
ja boj med rakastimi celicami 
in celotnim organizmom, 

prognoza boljša kot pri onih, 
ki jim stanje zamolčimo in 
zato ne morejo razviti vseh 
svojih nasprotnih sil. Potreb-
no pa je še upoštevati tole: 

- odpornost bolnika: pri tem 
je treba upoštevati njegovo 
starost, izobrazbo, osebnostno 
zrelost, življenjsko situacijo, v 
kateri se nahaja, prejšnje reak-
cije na bolezen, njegov pogled 
na življenje in smrt ipd, Važno 
je, da oseba ne zapade v 
potrtost in resignacijo, kajti 
ugotovljeno je, da v tem pri-
meru pride celo pri manj hu-
dih in za življenje celo nene-
varnih boleznih hitreje do 
smrtnega izida; 

- odločilnega pomena je 
način, kako nekomu spo-
ročimo diagnozo in prognozo, 
biti moramo odkritosrčni, a 
ne brutalni; 

- bolnika potem, ko mu spo-
ročimo njegovo stanje, ne 
smemo "pustiti na cedilu" ,pač 
pa mu moramo stati ob strani 

in ga bodriti. Tisto, kar potre-
buje, nista usmiljenje in 
tolažba, pač pa možnost, da 
uredi svoj odnos do življenja 
in smrti. Smrt ni privatna 
stvar, pač pa skupinski proces, 
saj vsaka smrt prizadene tudi 
svojce. Zato je posebno važno, 
da starejši ljudje, ki jim umre 
zakonski tovariš, ohranijo 
smisel življenja in znajo pre-
nesti ločitev. Ker svojim kon-
fliktom večkrat niso kos, je 
nujno, da jim jih pomagamo 
razrešiti na konstruktiven 
način. 

Tudi priprava svojcev na re-
snico o bolniku je važna nalo-
ga tako psihoterapije kot tudi 
medicine nasploh. 

Naslednjič pa bomo začeli 
podrobneje govoriti o zakonu 
in družini, o odnosih med za-
konskima partnerjema in od-
nosih med družinskimi člani 
ter o vplivu teh dogajanj na 
duševno zdravje. 

mag. Bojan Šinko 

OMEJITEV PLAČEVANJA S KARTICAMI EUROCARD 

BmtAa idaSlmh kar^ po laiermlu 
v zadnjem času je bilo v 
naših in svetovnih medijih 
moč zaslediti več objav o za-
pletih pri nakupovanju bla-
ga in storitev s karticami 
Eurocard Nove Ljubljanske 
banke po InterenetiL 

Europay International iz 
Bruslja, ki je licenčni lastnik 

Eurocarda, je obvestil banke o 
precej povečanem številu zlorab 
teh kartic v ZDA in Kanadi ter 
na Daljnem in Bližnjem vzhodu 
pri različnih oblikah nakupo-
vanja na daljavo, kjer kupec in 
kartica nista fizično prisotna. 
Bankam so hkrati svetovali po-
sebno previdnost in ustrezne 
varnostne ukrepe, saj ni šlo le 
za osamljene podvige računal-
niških hackerjev. Tako so se v 
Novi Ljubljanski banki febru-
arja letos odločili za začasen 
preklic plačila z Eurocard karti-
cami za nakupe na daljavo v 
vseh prej navedenih žariščih 
zlorabe, medtem ko so se v Ma-
leziji, Indoneziji, Singapurju, 
Indiji, Koreji, Hongkongu, na 
Tajskem, Japonskem, Tajvanu 
in Bruneju odločili za ustavitev 
plačila s karticami pri vseh 
vrstah trgovcev brez neposred-
ne avtorizacije Nove Ljubljan-
ske banke, saj je na tem 
območju prihajalo do ponare-
janja kartic. To je sicer nepopu-
laren, vendar učinkovit ukrep 
za zagotovitev varnega poslo-
vanja tako za stranke kot za 
banko. (Pri nas je znan primer, 
ko je nekaj nepridipravov izko-
riščalo številko plačilne kartice 
znane atletinje, ki je delala re-
klamo za plačilno kartico, na 
njej se je pojavljala njena prava 
številka.) 

Ker je šlo za začasen ukrep, 
svojih strank niso posebEj 
obveščali o tem. V posamezni 
primerih so svoje stranke, ki so 
kljub vsemu želele naročiti bla-
go in storitve z Internetove po-
nudbe, to omogočali z individu-
alnimi sprostitvami preklica. 
Ker so se v avgustu zlorabe po-
legle, hkrati pa so v tem času 
vzpostavili stalen način njiho-
vega zgodnjega odkrivanja, so 
se odločili, da sprostijo vse 
zaščitne ukrepe za vse vrste na-
kupov s karticami LB Eurocard. 
Žal je ta ukrep trajal le dober te-
den, saj je bilo v zadnjih dneh 
spet več poskusov zlorab s pona-
rejenimi Eurocard karticami. 
Zato so bili 3. septembra prisil-
jeni ponovno uvesti omejitev 
plačila s karticami v prej omeje-
nih državah. 

Zato vam priporočamo, da ste 
pri nakupih na daljavo skrajno 
previdni, saj zaenkrat prodajne 
poti na daljavo še niso celovito 
zaščitene. Banke se trudijo po-
sodobiti varnostni sistem, ki bo 
prepoznal vse udeležence naku-
pa, do takrat pa vam pripo-
ročamo, da pazljivo spremljate 
svoje poslovanje s karticami ter 
potrdila nakupa primerjate z iz-
piski, ki vam jih banka pošilja 
na dom. 

Milan Krajnc 

Krvodafalci 
2. september: Žvka Gorišek, 
MajŠperk 52, Marija Zdavc, Preša 
B/c, Jože Potočnik, Lušečka vas 33, 
Alojz Korez, Stoperce 70/a, Milan 
Breznik, Podvinci 59/a, Stanislav 
Meznarič, Trnovska vas 45/a, Ro-
man Letonja, Breg 57, Janez Lam-
pret, MajŠperk 51, Jože Frangež, 
Medvedce 7, Marjan Peteršič, Dor-
nava 85/b, Dragostav Lupinšek, 
MajŠperk 52, Ivan Leskovar, Zg. 
Sveča 9, Irena Kaisersberger, Sto-
govce 35/a, Marija Žuran, Cirkulane 
32, Vinko Lončarič, Jelovice 16, Ma-
rija Korez, Zg. Sveča 14, Dragica Ko-
drič, Naraplje 2/c, Jože Šentak, Sto-
govci 53, Mferija Jeza, Preša 5. 
4. september: Srečko Čeh, Blšečki 
Vrh 15, Slavko Laura, Gorišnica 139, 
Stanislav Torič, Frankovci 38, Bran-
ko Trčko, Sp. Jablane 11, Srečko 

Baklan, Sp. Jablane 16, Tomislav 
Korez, Sp. Jablane 51, Martin Golen-
ko, Sp. Jablane 10/a, Franc Cafuta,-
Zg. Jablane 18, Emil Veler, Cirkovce 
76, Anton Kump, Stražgonjca 51, 
Branko Mlakar, ŠIkole 78, Franc 
Rajšp, Destrnik 55, Bojan Clmerlajt, 
Tomaž 16, Jožef Lah, Pongrce 8, Mi-
lena Leber, Vičava 29, Darjan Predi-
kaka, Lovrenc na Dr. polju 3, Maksi-
miljan Leskovar, Cirkovce 1, Ivan 
Vidmar, Pobrežje 23/a, Stanislava 
Emeršič, Mezgovci 3, Leopold Zabu-
kovšek, Dragonja vas 2, Janez 
Amuš, Dornava 5€/c, Kari Furek, 
Draženci 87/a, Stanko Vrbek, Cirkov-
ce 42, Franc Hergan, Sp. Jablane 15, 
Štefan Potočnik, Sp. Jablane 36, An-
drej Korez, Sp, Jablane 51, Matej 
Zafošnik, Pleterje 28, Štefan Trčko, 
Sp. Jablane 11, Maksitniljan Krajnc, 
Cirkovce 1/b, Olga Šoštarič, Rimska 
pl. 17, Ptuj, Marjan Lah, Pongrce 15, 

Stanislav Čuš, Žamenci 12/a, Franc 
p d v e d , Zg. Jablane 10, Anica Čuš, 
Žamenci 1 ^ a , Franc Teskač, Zg. Ja-
blane 17, Hermina Zaje, Mihovce 
54/a, Stanko Pernat, Cirkovce 20, 
Bernard Kotnik, Stražgonjca 25, Jože 
Frangež, Sp. Jablane 3, Stanko Lah, 
Pongrce 15, Rudi Tašner, Tibolci 24, 
Franc Bezj^ , MajŠperk 85, Janko j 
Beranič, Pongrce 3, Rajko Robar, 
Šarhova 34, Gaj, Željko Dovnik, Šiko-
le 61/a, Štefan Vantur, Zg. Jablane 
25/a, Franc Kozel, Zg. Gruškovje 32, 
Danilo Beranič. Pleterje 31/a, Zlatko 
Košar, Župančičeva 1, Maksimiljan j 
Beranič, Lovrenc na Dr. polju 8, to- i 
ko Medun, Za postajo 34, Limbuš, 
Franc Trčko, Cirkovce 59/a, Boris 
Rajšp, Umbuška 48, Limbuš^ Milen- | 
ca Kmetec, ŠIkole 42, Franc Sori, Mi- j 
hovce 58, Anton Šterman,Betnavska I 
152, Maribor, Srečko Veit, Štuki j 
32/a, Damijan Lončarič, Sp. Gorica ! 

12, Ivan Teskač, Arbajterjeva 4. Ptuj, 
Vinko Baklan, Zg. Jablane 30, Miran 
Zavec, C. na Žavcerja 34, Kamnjca, 
Anton Strmšek, Zg. Jablane 28, Žiga 
Medved, Sp. Jablane 54, Miran Jako-
llč, Mihovce 56, Aleksander Novak, 
Cirkovce 22, Anton Lamberger, Ces-
ta ob ribniku 23, Miklavž na Dr. polju. 
Danilo Unuk, Zg. Jablane 38, Ivan 
Lah, Mihovce 30,-Milan Teskač, 
Prepolje 16, Miran Ostroško, Videm 
10/a, Jože Teskač, Hajdoše 46, Mi-
ran Fras, Cirkovce 68, Milan Fi-
deršek, Zg. Jablane 16, Bogomir 
MandI, Sp, Jablane 43/e, Roman 
Podgoršek, Cirkovce 1/n, Marjan 
Horvat, Krčevlna pri Ruju 72. Milivoj 
Drevenšek, Nova ulica 22, Miklavž na 
Dr. polju, Stanko Zaje, Mihovce 54/a, 
Stanko Rodošek, Cirkovce 30, 
Dražen Kečkeš, S. Severja 15, Mari-
bor, Marijan Milinovič, Cirkovce 
49/a. 

Ko poletje zaltaja ••• 
in se svita jesen, se pričenja obdobje uresničevanja 

načrtovane obnove, preureditve in urejevanja vrta za 
naslednje obdobje. Ce načrtujemo v sadnem in okra-
snem vrtu obnovo In sajenje drevnin in trajnih grmovnic, 
že v septembru pričnemo pripravljati zemljišče, koplje-
mo jama ali globoko obdelujemo zemljo, pravočasno se 
moramo oskrbeti z organskimi gnojili in nič ni prezgo-
daj, da si že sedaj zagotovimo sadike drevnin in trajnic, 
dokler je v drevesnicah in vrtnarijah izbira največja. 

Sicer pa vrtičakarje prihaja-
joča jesen razveseljuje s spravi-
lom vrtnin in zavezuje, da še na-
prej skrbno negujemo vrtno 
rastlinje. 

V SADNEM VRTU že nekaj 
časa obiramo sadove svojega 
letošnjega truda pri opravilih in 
negi sadnega drevja. Ne da bi 
že ocenjevali letošnje sadne le-
tine, pa je vendarle mogoče 
sklepati, da ni k^ posebej dru-
gačna, kot so druge povprečne. 
Ze med cvetenjem sadnega 
drevja so zaradi slabega vreme-

na bile oplojevalne motnje, kar 
je vplivalo na rast in razvoj plo-
dov skor^ pri vseh sadnih 
vrstah. Neugodne vremenske 
razmere spomladi in v začetku 
poletja so bile ugodne za razvoj 
rastlinskih bolezni in škodljiv-
cev, konec poletja pa je nasade 
prizadelo še neurje in ponekod 
toča. 

Srednje pozne in pozne sad-
ne vrste in sorte, ki v tem času 
dozorevajo, kažejo podobno 
slabšo kakovost. Odpadanje še 
nezrelih plodov je precejšnje. 

plodove napadajo ose, sršeni, 
čebele in drugi insekti. Ob vsa-
kem zbodlj^u nastane okužba 
s sadno gnilobo, zato je na dre-
vesih že precej gnijočega sadja. 
Plodovi, ki jih je napadel škrlup 
in poškodovala toča, bodo v 
kratkem prav tako pričeli gniti. 

Na spravilo sadnega pridelka 
se nnoramo v razmerah, kot so 
ob izteku letošnjega poletja, še 
skrbneje pripraviti, da ga bo 
mogoče koristno porabiti. Vse 
sadje je drevesno že toliko zre-
lo, da poškodovane plodove 
odberemo in porabimo za pre-
delavo v sadne sokove, kis, 
sušeno sadje, sadne krhlje ter 
konzerviranje. Odpadlo in na 
drevesu nagnito in gnilo sadje 
sproti pobiramo in odstranjuje-
mo iz nasada. S prebiralnim in 
večkratnim obiranjem zdravim 
in dobro razvitim plodovom 
omogočimo, da ob več svetlobe 
in zračnosti dobro dozore v ka-

kovosten pridelek, ki bo sposo-
ben dolge hrambe za ozimnico. 

V OKRASNEM VRTU obdob-
je cvetenja mnogoterih okrasnih 
trajnic, eno- in dvoletnih cvetnic, 
ki se v tem času že končuje, 
lahko s skrbno nego po-
daljšamo vse do nastopa jesen-
skih slan. Cvetlične gredice še 
naprej plevemo, opravljamo 
plitvo obdelavo tal in pre-
prečujemo zaskorjenost zemlje, 
s cvetnic odstranjujenno odcve-
tele dele rastline, odstranjujemo 
poškodovane in odmrle liste ter 
skrbimo za varstvo pred rastlin-
skimi boleznimi in škodljivci. V 
tem času se na okrasno rastlinje 
izredno širi pepelnica, ki ne da 
rastlino uniči, ker je listom one-
mogočeno asimiliranje in dihan-
je, temveč se s to boleznijo 
okuži okolje, v katerem preži mi,-
in prihodnje leto povzroča še 
več škode. Pepelnico uničinrK) 
in preprečujenno s pepelinom ali 
drugimi žveplenimi pripravki. 
Zalivanje v okrasnem vrtu ni več 
toliko potrebno kot v poletnem 
času, ker zaradi daljših noči in 

nižjih temperatur ni več to-
likšnga izhlapevanja vode iz 
rastline. 

Preureditev okrasnega vrta se 
pričenja ob začetku jeseni. Je-
sensko srenje okrasnih drev-
nin ter tržnic ima mnoge pred-
nosti pred spomladanskim. Pri 
zgodnjem sajenju se rastline 
pred zinno še dobro vkoreninijo, 
spomladi pa brez zastoja 
odženejo in tudi precej prej zac-
vetijo. Vremenske in talne raz-
mere so ob jesenskem sajenju 
ugodnejše, saj je zemlja še to-
pla in godna za rast korenin. 

V ZELENJAVNEM VRTU sre-
di septembra še lahko opravimo 
setev tistih vrst vrtnin, ki so od-
porne proti nizkim temperatu-
ram. 

Špinača je dobro .odporna 
proti mrazu, saj mlade rastline, 
če innajo razvite vsaj tri do štiri 
liste, prenesejo zimski mraz tudi 
pod -1OC. Ker ne vemo, kdaj bo 
nastopil ostrejši zinnski mraz, je 
priporočljivo do konca septenn-
bra špinačo sejati v več setvenih 
obrokih, med katerimi bo goto-

vo eden od posevkov uspel do-
bro prezimiti. 

Blitva je zelo odporna proti 
nizkim temperaturam. Manj 
občutljivi za mraz so njeni listi, 
nnedtem ko je koreninski vrat 
občutljivejši. Zato pozno v jese-
ni rastline visoko osujemo, da 
ostanejo na površini samo vrho-
vi listov, kar je posebej pripo-
ročljivo za vetrovne lege z nnanj 
snega. 

Motovileč, ki ga posejemo še 
sredi ali konec septembra, bo 
fDrimeren za pobiranje vso zimo. 
Če ga v pozni jeseni pokrijenno 
s folijo ali tuneli, ga lahko pobi-
ramo, tudi če je sneg. 

Zimsko solato sorte nansen 
in zimsko rjavko sejemo vse do 
konca septembra. Sejemo jo na 
lege, ki so zaščitene pred vetro-
vi. Če pa lega ni ugodna, pose-
vek zavarujemo pred ostrimi 
zimskimi vetrovi tako, da ga pre-
krijemo z vlaknato folijo vrtek-
som ali nanj namestinno tunele s 
polietilensko folijo. 

Miran Glušič, ing. agr. 
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fRANCIJA / EP V PRECIZNEM LETENJU 

plffcerselr cefrfi v ifci-
faiiciiosfl pristalonja 
foniaž Pliberšek, pilot Aerokluba Ptuj, se je v avgustu udeležil 
evropskega prvenstva v preeiznem letenju v evropskem Naney-
jii. Tja sta odletela s ptujsko eessno skupaj z mariborskim tek-
iiiovaleem Robijem Verbančičem. Med 52 tekmovalci iz 10 
jržav sta se generalno uvrstila Pliberšek na 14., Verbančič pa 
â 18. mesto, pri čemer pa je potrebno posebej poudariti Pli-

l|)crškov izvrsten uspeh v natančnosti pristajanja - v tej discipli-
ni je bil četrti - in tudi na disciplino časovne točnosti, kjer je 
bil'deveti. 

Ptujski pilot Tomaž Pliberšek v vrhu slovenskih in tik pod 
vrhom evropskih pilotov 

OKOU FRONTE 
VFRANCUO 
Pliberšek in Verbančič sta odle-

tela na 700 kilometrov dolgo pot, 
za katero sta potrebovala nekaj 
manj kot 6 ur, z dvosedežnim ptuj-
skim letalom Cessna. Nameravala 
sta jo preleteti brez vsmesnega 
pristanka, vendar ni šlo: "Izogniti 
sva se morala fronti, oblačnemu 
sistemu, ki se je zadrževal nad Al-
pami. Da sva obšla fronto, sva nio-
rala leteti čez Nemčijo, kjer sva 

itudi pristala. Domov grede pa je 
bilo lepo vreme in iz Francije sva 
priletela brez vmesnega postanka. 
Kot zanimivost: za pot sva porabi-
la 115 litrov goriva," je povedal 
Tomaž Pliberšek. 
Mesto Nancy, kjer je potekalo 

evropsko prvenstvo, leži približno 
150 kilometrov vzhodno od Pari-
za, v pokrajini, podobni našim 
Slovenskim goricam. "Le da so 
tam naselja strnjena in je bilo zato 
navigacijo lažje voditi kot pri nas, 
kjer so hiše posejane tako rekoč 
povsod," pripoveduje Pliberšek. 
Letališče, na katerem smo tekmo-
vali, je bilo nekoč potoiško, danes 
pa je namenjeno samo motornemu 
športnemu letenju. Tako smo vzle-
tali in pristajali na asfaltni pisti, 
kar se bistveno razlikuje od pris-
tankov na travi pri nas doma. Sicer 
pa imajo jadralni piloti drugo leta-
lišče nedaleč stran, padalci pa tret-
je. Kljub temu pa smo leteli vsi 

hkrati, mi, tekmovalci, pa tudi voj-
ska in potniški promet. Tako se je 
zgodilo, da sta me vojaška lovca 
enostavno preskočila. Nič ne za-
pletajo, vse gre, ne pa kot pri nas, 
ko imajo športna letala tako rekoč 
zaporo na območjih, kjer letijo 
potniški avioni." 

VSAKA 
SEKUNDA JE 
ODLOČILNA 

Poleg disciplin natančnosti pris-
tajanja (Pliberšek 4. mesto) in 
časovne točnosti (9. mesto) 
vključuje tekmovanje v preciznem 
letenju še opazovanje. V tej disci-
plini je pristal Pliberšek na 20. 
mestu. "Na evropskem tekmovan-
ju nalaga ta disciplina tekmovalcu 
kar dvakrat več nalog v istem času 
kot na našem državnem prvenst-
vu, tako da je ne moreš 'natrenira-
ti'. Drugače je natančnost prista-
janja in tudi časovna točnost. Pri 
časovni točnosti gre za to, da na se-
kundo ali dve natančno preletiš 
določen objekt, rob gozda, potok, 
cesto. Dovoljena napaka je dve se-
kundi. Po prvi ruti sem osvojil 
prvo mesto v tej disciplini, nato pa 
v drugi ruti nisem dovolj natančno 
izračimal leta. Ocenjujejo namreč 
pripravo na letenje in samo leten-
je. Do napake v pripravi, ki mi je 
vzela nekaj točk, pa sem prišel za-
radi premalo natančnega račtmar-
ja." 

Skratka, za resnično dober rezul-
tat na evropskem prvenstvoi potre-
buje pilot ne le domače treninge in 
znanje, pač pa tudi izkušnje. Le-te 
si pridobi na velikih tekmovanjih. 
Koliko je Pliberšek izboljšal rezul-
tat glede na svojo prvo udeležbo na 
evropskem prvenstvu, ki je bilo na 
Poljskem pred dvema letoma, pove 
sama uvrstitev: s takratnega 47. 
mesta je napredoval na 14. mesto. 
Najbolje pa so se tudi letos uvrstili 
Poljaki, Cehi in Norvežani. V se-
vernih in vzhodnih deželah je 
namreč precizno letenje doma in 
od tam so tudi najboljši piloti z 
največ znanja. 

"Na vsakem tekmovanju se 
ogromno naučiš. V Franciji sem 
naletel 45 ur, tekmoval sem z 
izkušenimi tekmovalci, korektni-
mi sodniki, tekmovanje je bilo or-
ganizirano na zelo visoki ravni." 

ŠE TEKMOVATI 
ALINE 

Tomaž Pliberšek je eden tistih 
ptujskih pilotov, ki posveča leten-
ju ves svoj prosti čas in ljubezen. 
Med letalce se je vključil s 16 leti 
in do danes naletel poleg jadralnih 
še nekaj čez 1000 motornih ur. 28-
lemi študent je tudi učitelj jadral-
nega in motornega letenja, v 
zadnjem času pa se poleg vsega 
drugega posveča predvsem šolanju 
akrobacij. Je najmlajši tekmovalec 
Aerokluba Ptuj in v zadnjih letih 
celo edini. Na letošnjem državnem 
tekmovanju, ki se je končalo av-
gusta, si je delil drugo mesto s Cel-
janom Leonom Bauerjem. "Tudi 
na državnem tekmovanju je zadnja 
leta mnogo manj tekmovalcev, kot 
bi jih lahko bilo. V Sloveniji je 
kakšnih 70 športnih letal, gotovo 
je toliko tudi usposobljenih pilo-
tov, na prvenstvu pa nas je bilo le-
tos 13. Ni več prave motivacije za 
dirke, nihče te prav ne podpre, za 
vsakogar smo le finančno breme, 
čeprav v svetu predstavljamo Ptuj 
in Slovenijo. Tokratno evropsko 
tekmovanje so mi finančno omo-
gočili Aeroklub Ptuj, Mestna 
občina Ptuj, zanj pa sem dal tudi 
svojo športno štipendijo. Raz-
mišljam, ali bi v prihodnje sploh 
še tekmoval ali ne. Dovolj mi je 
raznih nepravilnosti, ki bi jih v 
Sloveniji lahko uredili, in težav, ki 
bi jih lahko odpravili. Ena takih je 
sovpadanje državnih in evropskih 
dirk, kar se je zgodilo letos. Tako 
je tisti, ki zastopa državo na evrop-
skem tekmovanju, v slabšem 
položaju kot drugi tekmovalci, ki 
niso reprezentanti." 

Milena Zupanič 

JURSINCI 

UstmnovUi judh klub 
V občini Juršinci so v letošnjem 

letu njihovi mladi judoisti postali 
i"žavni prvaki. Tako so se kaj hi-
tro videli sadovi dobrega dela tre-
tierja in državnega reprezentanta 
Jožeta Marina. Na pobudo župana 
'ti nekaj športnih zanesenjakov je 
Prišlo do ustanovitve judo kluba 
Juršinci, pred tem so bili mladi 
tekmovalci vključeni v judo sekci-
jo J K Gorišnica. Tako bodo lažje 
•peljali naloge, ki so si jih zadali 
tla ustanovnem občnem zboru. Da 
tistanovitev J K Jtu^inci ni ravno 
t^jhna stvar, je pokazal obisk 
^članske delegacije JZ Slovenije 
tla čelu z njenim predsednikom 
^gdanom Gabrovcem. 

Danilo Klajnšek 
Ekipa JK Juršinci s trenerjem Jožetom Marinom. 

Foto: Danilo Klajnšek 

STRELSTVO / SASO POROK - TRIKRATNI PRVAK SLOVENIJE 

Priznanja povsod 
Mladinec Strelske družine Ptuj Sašo Porok je v letu 1996 dose-
gel vse, kar se da doseči. Bil je pr\ak in zmagovalec v vseh mla-
dinskih disciplinah: zračna standardna pištola, malokalibrska 
športna pištola, malokalibrska pištola proste izbire, državni 
reprezentant, priboril si je priznanje občine Ptuj za osvojen 
naslov državnega šampiona in mesto na naslovni strani strel-
skega letnega almanaha "Strelstvo '96". V letu 1997 je Sašo 
končal srednjo kmetijsko šolo. 

# Sašo, kako si se začel 
ukvarjati s strelstvom? 

"Najbolj so mi bili všeč športi z 
žogo: košarka, rokomet in nogo-
met. Dilemo je končal oče Bojan 
s predlogom, da začnemo s 
strelstvom, saj je on strelski tre-
ner, vrhunski strelec z zračno 
malokalibrsko in polavtomatsko 
puško. Sprejel sem izziv in začel 
z zračno puško. Zadetki so bili 
kar dobri, od sedem do deset. Se-
rijska puška je bila za pionirje, 
standardna puška je bila nova 
strelska ljubezen." 

# In kdaj si po streljanju s 
puško začel druženje s pištolo? 

"Trener - oče in jaz sva obiskala 
Ptuj in Strelsko družino Ptuj, 
elodorado za strelski šport. Za-
dovoljni so bili z mojimi dosežki 
in mi dali v roke zračno pištolo. 
To je, kot da bi rokometnemu 
mladincu ponudili mesto v va-
terpolo ekipi. Zdaj sem imel levo 
roko prosto in potreboval sem 
desno ter več koncentracije. To 
je bila moja košarka ali nogomet. 
Vadil sem pridno in zdaj sem 
začel borbo za prva mesta. Postal 
sem prvak regije in drugi na 
državnem prvenstvu." 

# Državno zlato? 
"Naslednje leto, lani pa sem že 

bil državni reprezentant z mla-
dinskim razredom in na držav-
nem prvenstvu v Turnišču prvič 
državni prvak." 

9 Kako se počuti državni 
prvak? 

"Odlično. Najlažje je biti 
državni prvak. Vsi so vedeli, da 
bom prvi, le jaz ne. Medalja in 
najvišja stopnička sta me prevze-
li." 

# Je bilo s tem leto 1996 

končano? 
"Ne, to je bila prva državna 

zmaga, najbolj pričakovana in 
najdražja. Če sem enkratni 
državni prvak, sem mislil, zakaj 
ne bi poskusil z malokalibrskimi 
pištolami? Pri malokalibrski 
pištoli proste izbire so bili isti 
nasprotniki in spet sem zmagal. 
Zaradi ekipe sem nastopil s 
športno pištolo in bil trikratni 
prvak države Slovenije." 

# Pa še reprezentant? 
"V reprezentanci Slovenije so 

najboljši trije mladinci in repre-
zefttant sem bil že prej kar kot 
prvak. Barvo Slovenije sem bra-
nil v Zagrebu in Ljubljani in 
počutil sem se sila ponosen, 
morda še bolj kot ob nazivu 
državnega prvaka." 

# Druga priznanja? 
"Na razglasitvi najboljšega v 

občini sem prijel priznanje, saj 
so jih prejeli vsi državni prvaki. 
Morda sem pričakoval pokal za 
uvrstitev med prvih šest. Vsa 
priznanja so človeku draga." 

# V "Strelstvu" si na naslovni 
strani... 

"Strelska zveza Slovenije naj-
boljšim podari naslovno stran. 
Stran je bila večkrat rezervirana 
za najboljšega Slovenca in naj-
boljšega v svetu Rajmonda De-
bevca, tokrat sva bila Franc Pin-
tar za drugo mesto na paraolim-
pijskih igrah v Atlanti in jaz." 

# Naslednje leto je minilo 
brez zmagovalnih državnih me-
dalj? 

"To leto me je čakala matura 
srednje šole in tretje mesto v 
državi, streljal sem nekaj tekem 
za prvo ekipo Ptuja. Manj tre-
ningov, manjše kolajne. Morda 
so tudi motivi manjši. Trikrat 
sem bil na Triglavu in prav je, da 
pridejo še drugi. Prej sem jaz lo-
vil prvake, zdaj so začeli mene." 

# Pričakovanja? 

"V Ptuju pripravijo za prvaka 
sprejem pri županu. To je lepa 
gesta. Morda bo sprejel tudi nas, 
strelce." 

# Načrti? 
"Študij na faksu in spet 

državne kolajne. Naslednje leto 
še mladinske, potem članske." 

Želje Sašo Poroka so vrh v 
športu in življenju. Tudi mi mu 
privoščimo medalje, ljubezen in 
pridno šolanje. 

SI 

ELEKTRONSKI PIKADO 
v 

Ptujianka Romana Cuiek 
državna prvakinia 

30. in 31. avgusta je v klubu 
Rodeo v Komendi potekalo 6. 
državno prvenstvo v elektron-
skem pikadu. Tja je iz vseh 
koncev Slovenije pripotovalo 
več kot 150 igralk in igralcev. 
Pomerili so se v petih različnih 
športnih disciplinah, od tega so 
lahko v mešanih, mošldh in 
ženskih dvojicah sodelovali vsi 
ljubitelji pikada, ne glede na to, 
ali so si priborili točke na kva-
lifikacijskih turnirjih. To je bil 
t.i. odprti del prvenstva. V dis-
ciplini moški posamezno so 
lahko sodelovali le tisti igralci, 
ki so izpolnjevali že vnaprej 
znane pogoje, v disciplini žen-
ske posamezno pa so lahko so-
delovale vse igralke, ne glede 
na udeležbo na turnirjih. 

Tekmovanja so potekala ne-
moteno, saj je organizator. 
Društvo Združenje lastnikov 
špormih aparatov Slovenije, 
priskrbel nove Lovvenove apara-
te in angažiral dovoljšnje število 
izkušenih oseb. 

Ptujski igralci pikada, ki že 
vrsto let osvajajo odlične rezul-
tate v elektronskem pikadu, tako 
v državnem kot v mednarodnem 

merilu, so seveda z velikim ve-
seljem sprejeli novico, da nova 
državna prvakinja prihaja iz nji-
hovih vrst, to je igralka Romana 
Čuček. Romana je svoje številne 
uspehe letos kronala s 1.mestom 
na državnem prvenstvu in sku-
paj z drugouvrščeno Mojco Hu-
mar potuje na svetovno prvenst-
vo v Luzem v Švico. Skupaj z 
njima bosta odpotovala tudi 

državni prvak Vido Erzar in 
drugouvrščeni Sergej Vodičar. 

Državno prvenstvo je 
končano, športnih tekmovanj v 
elektronskem pikadu v 
letošnjem letu pa je še veliko. 
Vse informacije v zvezi z njimi 
dobite po tel. 775-0% in na nas-
lovu: Stolp, Potrčeva 2 Ptuj. 

Irena Kovačič 

Najboljši na državnem prvenstvu v pikadu: (od leve) Ro-
mana Cuček, Mojca Humar, Sergej Vodičar in Vido Erzar 
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2. LIGA 
Rezultati 6. kroga: Rudar 

Trbovlje - Železničar 0:3, Eso-
tech Šmartno - Elan 2:2, BS 
Tehnik - Factor Črnuče 2:0, 
Drava - Šentjur 0:0, Koper - Jad-
ran Šepič 6:1, Triglav Teletv -
Aluminij 2:1, Nafta - Zagorje 
0:0, Goriške opekarne - Dravo-
grad 2:2. 
1 .TRIG. TELETV 6 5 1 O 17:5 16 
2. ŽELEZNIČAR 6 5 1 O 15:5 16 
3. KOPER 6 5 0 1 21:4 15 
4. BS TEHNIK 6 3 2 1 7:5 11 
5. ELAN 6 2 3 1 12:8 9 
6. ŠENTJUR 6 2 2 2 7:7 8 
7. DRAVOGRAD 6 2 2 2 6:7 8 
8. ESOTECHŽM. 6 2 1 3 14:15 7 
9. NAFTA 6 2 1 3 9 :10 7 
10. JADR. ŠEPIČ 6 2 1 3 8 :12 7 
11. DRAVA 6 1 3 2 3:4 6 
12. ALUMINIJ 6 2 O 4 5:8 6 
13. RUDAR TRB. 6 2 0 4 5 :10 6 
14. ZAGORJE 6 1 2 3 3:9 5 
15. GORIŠKE OP. 6 0 3 3 6:17 3 
16. FACTOR ČRN. 6 1 0 5 5 :18 3 

Pari 7, kroga: Železničar -
Drava, Dravograd - Esotech 
Šmartno, Zagorje - Goriške ope-
karne, Aluminij - Nafta^ Jadran 
Šepič - Triglav Teletv, Šentjur -
Koper, Factor Črnuče - Rudar 
Trbovlje, Elan - BS Tehnik. 

DRAVA - ŠENTJUR 
0:0 

Ptuj, gledalcev 400, sodnik 
Vivod iz Doliča. 

DRAVA : Starovasnik, Ka-
ranovič, Fanedl, A. Vršič, T. 
Vršič, Pranjič /Pucko/, Volk, 
Belec, Poznič, Križanič /Ko-
ren/, Kmetec. 

V srečanju s Šentjurjem je nad 
nogometaši ptujske Drave visela 
zahteva po zmagi. Bolje so 
pričeli gostje, vendar so pozneje 
nekoliko več ' od igre imeli 
domači nogometaši, toda to ni 
bila igra, ki bi pomenila vrnitev 
Drave v tisti ritem, ki je bil pri-
soten v pretekli sezoni. 

V drugem polčasu so domači 
nogometaši zaigrali boljše, imeli 
terensko pobudo, od 55. minute 
naprej pa še igralca več, saj je za-
radi dveh rumenih kartonov 
moral iz igre gostujoči igralec 
Kačičnik. Tudi številčne pre-
moči v polju jim ni uspelo izko-
ristiti. Zal so se Ptujčani morali 
zadovoljiti samo s točko, kljub 
temu. 

TRIGLAV TELETV • 
ALUMINIJ 2:1 (0:0) 

Kranj, gledalcev okoli 600, 
sodnik Mihalič (Koper). 

STRELCI: 1:0 Radosavljevič 
(49), 2:0 Bogatinov (52), 2:1 T. 
Emeršič (67). 

ALUMINIJ: Fideršek, Kris-
tofič, Gerečnik, Perkovič, M. 
Emeršič, Fridl (Krajnc), Kolar, 
Boškovič (Hertiš), T. Emeršič, 
Rozman, Krašovec (Gojkošek). 

V 6. krogu 2. SNL, so nogome-
taši Aluminija gostovali pri 
prvouvrščeni ekipi Triglav Te-
letv. Srečanje so minimalno iz-
gubili. Usodne so bile tri minu-
te, in sicer o4 49. do 52., ko so 
prejeli dva zadetka. Tomaž 
Emeršič je v 67. minuti rezultat 
sicer znižal, za kaj več pa tokrat 
ni bilo časa in sreče. Izredno po-
membno pa je, da Kidričani 
igrajo konstantno dobro. 

Dani lo K la jnšek 

3. LIGA - VZHOD 
4. krog: Unior - Variš 1:0, Ba-

kovci - Goričanka 1:2, Pobrežje 
- Dravinja 4:1, Odranci - Kun-
gota G"sser 4:0, Paloma-Šega -
Crenšovci 2:2, Pohorje - Kovi-
nar 0:0, Turnišče - Usnjar 1:3. 

Razpored za 5. krog, v soboto, 
20. septembra: Usnjar - Unior, 
Kovinar - Turnišče, Črenšovci -
Pohorje, Kungota G"sser - Palo-
ma-Šega, Dravinja - Odranci, 
Goričanka - Pobrežje, Variš -
Bakovci. 

I . LIGA MNZ PTUJ 
4. krog: Eltehšop Rog - Videm 

3:0, Dornava - Pragersko 8:0, 
Bistrica - Središče 2:1, 
Gorišnica - Boč 1:1, Gerečja vas 
- Slovenja vas 1:1, Hajdina -
Stojnci 5:0. 
1. DORNAVA 4 3 1 O 15:3 10 
2. HAJDINA 4 3 0 1 20:2 9 
3. SLOVENJA VAS 4 2 2 O 7:2 8 
4. GEREČJA VAS 4 2 2 O 5:3 8 
5. ELTEHŠOP RO. 4 2 1 1 10:11 7 
6. VIDEM 4 2 0 2 10:7 6 
7. STOJNCI 4 2 O 2 7:9 6 
8. SREDIŠČE 4 1 1 2 16:14 4 
9. BOČ 4 1 1 2 2:4 4 
10. BISTRICA 4 1 1 2 3:7 4 
11. GORIŠNICA 4 0 1 3 3:13 1 
12. PRAGERSKO 4 0 0 4 5 :28 O 

Razpored za 5. krog, v soboto, 
20. septembra: Boč - Gerečja 
vas; v nedeljo, 21. septembra: 
Videm - Dornava, Središče -
Gorišnica, Slovenja vas - Hajdi-
na, Pragersko - Bistrica, Stojnci 
- Eltehšop Rog. 

2. LIGA MNZ PTUJ 
3. krog: Apače - Tržeč 2:1, 

Polskava - Mladinec 1:2, 
Hajdoše - Markovci 2:1, Pago 
Leskov. - Ormož 4:1, Grajena -
Bukovci - tekma bo v sredo, 17. 
9. 
1. MLADINEC 3 3 O O 7:1 9 
2. PAGO LESKOV. 3 2 O 1 6:3 6 
3. ORMOŽ 3 2 O 1 8:6 6 

4. HAJDOŠE 2 2 O O 5:3 6 
5. APAČE 3 2 O 1 4:4 6 
6. BUKOVCI 2 1 O 1 5:3 3 
7. POLSKAVA 2 1 O 1 2:2 3 
8. TRŽEČ 3 1 O 2 3:5 3 
9. MARKOVCI 3 O O 3 2:5 O 
10. GRAJENA 2 O O 2 2:6 O 
1 1 . P 0 D V I N C I 2 O O 2 0:6 O 

Razpored za 4. krog, v nedel-
jo, 21. septembra: Tržeč -
Ormož, Apače - Polskava, Buko-
vci - Pago Leskovec, Markovci -
Podvinci; v sredo, 24. septem-
bra: Mladinec - Hajdoše 

2. SML - VZHOD 
4. krog: Dravinja - Krško El-

mont 2:7, Kovinar Štore - Želez-
ničar 0:1, Steklar - Nafta 3:2, 
Dravograd - Pragersko 4:0, 
Starše - ERA Šmartno 6:1, Bel-
tinci - Bakovci 1:3. 

Razpored za v soboto, 20. sep-
tembra: Bakovci - Dravinja, 
ERA Šmartno - Beltinci, Pra-
gersko - Starše, Nafta - Dravo-
grad, Železničar - Steklar, 
Krško Elmont - Kovinar Store. 

2. SKL - VZHOD 
4. krog: Dravinja - Krško 

Rohrbl 1:2, Kovinar Štore -
Železničar 0:5, Steklar - Nafta 
0:1, Dravograd - Pragersko 10:0, 
Starše - ERA Šmartno 3:5, Bel-
tinci - Bakovci 16:0. 

Razpored za 5. krog, v soboto, 
20, septembra: Bakovci - Dra-
vinja, ERA Šmartno - Beltinci, 
Pragersko - Starše, Nafta - Dra-
vograd, Železničar - Steklar, 
Krško Rohrbl. - Kovinar Štore. 

MLADINSKA LIGA 
MNZ PTUJ 

4. krog: Eltehšop - Videm 5:0, 
Dornava - Ormož 1:1, Bistrica -
Središče 1:1, Gorišnica - Boč 
5:2, Ger. vas - Slov. vas 1:3, 
Hajdina - Stojnci 3:0. 

Razpored za 5. krog: Stojnci -
Eltehšop, Slov. vas - Hajdina, 
Središče - Gorišnica, Ormož -
Bistrica, Videm - Dornava, Boč -
Gerečja vas. 

ČLANSKI POKAL 
MNZ PTUJ 

Rezultati 1/8 finala članskega 
pokala: Središče - Boč 6:2, 
Hajdoše - Aluminij 0:10, 
Podvinci - Gorišnica 0:2, Videm 
- Dornava 0:2, Gerečja vas -
Bistrica 2:3, Pago Leskovec -
Hajdina 1:8, Ormož - Stojnci 
0:5, Slovenja vas - Drava 1:3. 

Razpored za četrtfinale, v sre-
do, 24. septembra: Aluminij -
Središče, Gorišnica - Dornava, 
Bistrica - Hajdina, Stojnci - Dra-
va. 

Branko Lešnik 
Dani lo K la jnšek 

KOLESARSTVO 

Velika nagrada Perui^ 
nine ostala v Ptuiu 
V nedeljo je bil Ptuj kolesars-
ko obar>an, za kar so vseka-
kor zaslužni v KK Perutnina 
Ptuj in sponzor kluba Perut-
nina Ptuj. 

Že dopoldne so tekmovali mladi 
kolesarji za pokal slovenskih 
mest. Dirke so bile posvečene tra-
gično preminulemu mlademu 
ptujskemu kolesarju Mitji 
Plavčaku. Dež je dodobra namočil 
cestišče in mlade tekmovalce, a se 
ti niso veliko ozirali na to. Dirka 
je bila izredno zanimiva pri mla-
dincih. Ptujčani so imeh močno 
ekipo z lanskim zmagovalcem Ra-
dom Rogino, toda imeli so veUko 
smole z defekti in padci, tako da 
se na koncu niso mogli vključiti v 
borbo za prva tri mesta, ampak je 
Matej Marin zasedel dobro šesto 
mesto. 

V popoldanski dirki v konku-
renci Elite je presenetil domači 
kolesarski klub, ki se je na startu 
pojavil s kompletno člansko eki-
po. Prvi trije krogi so bili ize-
načeni, le na koncu tretjega kroga 
si je Avstrijec Marchel privozil 43 
sekund prednosti. To je razjezilo 
ptujske tekmovalce, ki so delovali 
izredno složno. V četrti krog je s 
15 sekundami prednosti privozil 
kolesar Perutnine Ptuj Andrej 
Muhin, ki ga je kasneje ujel še 
Andrej Komatov. V naslednji 
krog sta privozila že z več kot mi-
nuto prednosti in to prednost na 
koncu še povečala. Na cilju sta de-
lovala izredno sveže, kot da ne bi 
prevozila 157 kilometrov. Edina 
borba na tej dirki je potekala za 
tretje mesto, kjer je v ciljnem 
sprintu Andrej Hauptman uspel 
priti do tretjega mesta. 

Na 4. grand prix Puch je bilo v 
ciljni areni pred upravno zgradbo 
Perutnine Ptuj in ob progi veliko 
gledalcev, ki so lahko videli iz-
redno zanimive dirke. Prireditev 
je bila tudi nekakšna generalka za 
naslednjo dirko, ki bo 2. maja 
1998 in na kateri organizatorji 
obljubljajo izredno močno ude-
ležbo, saj naj bi nastopile tudi ne-
katere profesionalne ekipe. 

Leto 1997 bo v ptujskem kole-
sarskem klubu Perutnina Ptuj za-
pisano z velikimi črkami. Izkazali 
so so v članski konkurenci, ko so 
osvojili prvo in drugo mesto, pa 
tudi v organizaciji, to pa ni več nič 
novega, saj so ptujski kolesarski 
delavci znani kot zelo dobri orga-
nizatorji tekmovanj. 

Rezultati - dečki B: 1. Janez 
Rožman, 2. Vladimir Kerkez - oba 
Sava Kranj, 3. Vid Ogris, Bled, 8. 

Borut Majcenovič, 12. Aljoša 
Belšak, 14. Anej Jabločnik, 21. 
Matej Fradl - vsi Perutnina Ptuj; 
dečki A: 1. Miha Kraker, Sava 
Kranj, 2. Aleš Kebelj, Krka Tele-
kom Novo mesto, 3. Gregor 
Kodrič, Savaprojekt Krško, 9. Bo-
jan Belšak, 10. Denis Petek, 11. 
Matevž Zavec, 12. Bojan Potrč -
vsi Perutnina Ptuj; mladinci: 1. 
Vladimir Kazanlak, Bolgarija, 2. 
Matej Leban, HIT Casino Nova 
Gorica, 3. Matija Kotnik, Ra-
denska Rog Ljubljana,... 6. Matej 
Marin, 8. Rado Rogina, 9. Jernej 
Finšgar, 21. Marjan Kelner, 25. 
Iztok Kovačec, vsi Perutnina 
Ptuj; ELITE: 1. Andrej Koma-
tov, 2. Andrej Muhin - oba Perut-
nina Ptuj, 3. Andrej Hauptman, 
De Nardi (Italija). 

Dani lo Klajnšek 

Zmagovalca sta bila člana domačega kluba Andrej Komatov 
in Andrej Muhin, tretji pa Andrej Hauptman. Foto: M. Ozmec. 

PTUJ 
v 

Športni viked 
športni zavod Ptuj je v sodelovanju z domačimi športnimi klu-
bi organiziral športni vikend. Predstavilo se je kar petnajst 
športnih diciplin, predstavitev pa se je udeležilo okrog 5000 
obiskovalcev. 

S tem špornim vikendom so se 
vključili v mesec športa (od 12. 
septembra do 12. oktobra), kate-
rega osnovni namen je, vključiti 
čimveč ljudi v športne aktivnos-
,ti. Na našem območju se s špor-
tom ukvarja kar 6.500 občanov, 
deluje pa kar štiriinsedemdeset 
športnih klubov. Po preteklem 
koncu tedna pa se je ta številka 
najbrž povečala. 

In katere predstaviteve smo si 
lahko ogledali? AMD je orga-
niziralo vožnjo s gokarti na kar-
todromu v Hajdošah, Ribiška 
družina je pripravila že peto 
mednarodno tekmovanje v lovu 
na ribe s plovcem. Planinsko 
društvo je prikazalo veščino 
spornega plezanja in v ta namen 
postavilo umetno steno ob 
športni dvorani Mladika, v 
Moškajncih smo lahko videli pri-
kaz šolanja jadralnih pilotov, na 
kegljišču so se lahko "nametali" 
krogel vsi ljubitelji keglanja sku-
paj s člani Kegljaškega kluba, 
ptujski judoisti pa so mlade 
naučili, kako pravilno padati, in 
pričeli tečaj juda in samoobram-
be za vse kategorije ter tečaj sa-
moobrambe za ženske. Ženski 
odbojkarski klub Marsel je orga-
niziral turnir za prehodni pokal 
Mestne občine Ptuj, Brodarsko 
društvo Ranča je pripravilo 
vožnjo z vsem, kar premorejo v 
svoji "garaži", Badminton klub je 
mladim in starim prikazal pravi-
la igre, ki smo jo doslej igrali kot 
samouki. V sklopu športnega vi-

kenda je bilo tudi nekaj velikih 
tekmovanj. Največje je bila 
mednarodna kolesarska dirka za 
veliko nagrado Pucha, plavalni 
klub je prikazal skoke s pet-
metrske skakalnice in veliko za-
nimivih iger, tenišk^šola Zoki je 
pripravila dan odprtih vrat, v 
dvorani Center je bilo rekrea-
tivno igranje košarke. Karate Do 
klub je demonstriral športni in 
rekreativni karatea, svoje spo-
sobnosti pa so lahko prikazali 
tudi ljubitelji šaha skupaj s 
Šahovskim klubom. 

Mi lan Krajnc 

Plezalna stena, ki jo je posta-
vilo PD Ptuj. Foto: A. Ozmec 

Na karting stezi v Hajdošah. Foto: A. Ozmec 

STRELSTVO 

GM7 - državni prvak in rekorder 
V soboto je bilo v Ljubljani državno prvenstvo v streljanju z 
malokalibrsko pištolo proste izbire za mlajše mladince. Lani 
so ptujski strelci zmagali z ekipnim in posameznim držav-
nim rekordom, a lanski zmagovalec in rekorder ni nastopil, 
ker je letos streljal za mladince. 

Trener ptujskih strelcev je na-
povedal nova zlata odličja in re-
korde, a se do zadnjega strela ni 
vedelo, kdo bo zmagovalec. 
Vedno sta bila v vodstvu 
Ptujčana: ali državni prvak v 
dopisni državni ligi Matija 
Potočnik ali viceprvak Sloveni-
je v streljanju z zračno pištolo 
Marjan Gril. Junak tekmovanja 
je bil Marjan Gril. Lani je bil 
drugi, zdaj pa je prvak z rekord-
nimi 321 krogi. Srebrni je bil 
tudi Ptujčan Matija Potočnik s 
317 kr., tretji pa strelec iz Ško-
fje Loke Jan Miklavčič s 312 
kr.. Državni reprezentant iz 
Ptuja Robert Šimenko je bil 
četrti, najboljši predstavnik SD 
Petovioavto Ptuj pa Dejan Ko-
zel. 

Kakovost tekmovanja je bila 
visoka, saj so kar štirje tekmo-
valci streljali boljše od državne-
ga rekorda. 

SD Ptuj je postavil tudi nov 
državni ekipni rekord z 911 
krogov. 

Na vprašanje, ali je pričakoval 
prvo mesto in rekord, je Marjan^ 
Gril povedal: "Rekord sem 
pričakoval, saj sem tudi 
pričakoval naslov prvaka. Lani 
sem bil v isti disciplini vicepr-
vak, prvak je bil letos že prestar 
za mlajšega mladinca, zato sem 
bil jaz na vrsti, da postanem 
prvak in rekorder. Matija mi je 
bil blizu, včasih z nekaj krogi 
več, pač sem imel več sreče in 
malo boljše živce." 

SD Ptuj je v posamezni kon-
kurenci tako pridobil še enega 
državnega prvaka: med člani je 
to Janez Štuhec, med mladinci 
David Valič in zdaj med 
mlajšimi mladinci Marjan Gril 
ter dopisni prvaki člani Franc 
Bedrač, mladinec Matija 
Potočnik, mladinka Alenka Pe-
teršič in veteran Slavko Ivano-
vič. 

V oktobru 43odo ptujski strelci 
nastopili na državnem 
prvenstvu v streljanju s pištolo 
in revolverjem velikega kalibra. 

SI 

ORMOŽ • 
Streljanje na 
leteče cilje 

Minuli konec tedna je na stre-
lišču v Ormožu potekal 3. pokal 
Slovenije v streljanju na leteče 
cilje. Sodelovalo je 30 na-
jboljših strelcev iz vse Sloveni-
je, 22 v članski in 8 v mladinski 
konkurenci. Med člani je zma-
gal Matej Žniderčič iz Nove Go-
rice pred Igorjem Rakušem iz 
Ptuja in Karlom Pojbičem iz 
Murske Sobote. Mladinci 
strelskega društva Trap iz 
Ormoža so bili ponovno zelo 
uspešni, saj je slavil domačin 
Uroš Kukovec, drugo mesto je 
osvojil Gorazd Slemenšek iz 
Ilirske Bistrice, tretja pa je bila 
Ormožanka Maja Frangež. Tek-
movanje je služilo tudi selektor-
ju državne reprezentance za iz-
biro kandidatov za slovenske 
reprezentance. 

vki Državni prvak Marjan Gril 
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BRDO / 21 .TEKMOVALNI DAN ZA KASAČE 

Pve zmagi v Ljutomer 
NEKAJ TEŽAV IN NEVŠČENOSTI, PA TUDI PRITOŽB IN 95., JUBI-
LEJNA ZMAGA LOJZETA GORJANCA IZ BRDA 
Letošnja tekmovalna sezona v 

l^asaštvu se je krepko prevesila v 
zadnjo tretjino. Brdska prireditev 
je bila sicer dobro pripravljena, 
vendar pa bo ostala v spominu tudi 
zaradi nevšečnosti in pritožb po 
zadnji hitri dirki. Zaradi zav-
lačevanja s sodniškimi odločitva-
mi in zakasnelim objavljanjem re-
zultatov so bili nejevoljni tudi ne-
Icateri gledalci. Doživeli smo tudi 
nesrečo voznika Zvoneta Vidica v 
šesti dirki, a se je dobro končala, 
čeprav je morala posredovati prva 
medicinska pomoč. Na Brdu to-
krat ni bilo tradicionalnega tek-
movanja voznic, kar najbrž ni do-
bro, saj so gledalci tudi zaradi za-
nimivih bojev predstavnic 
nežnega spola radi prihajali na 
Brdo. Svojevrstni junak tega dne-
va je bil domačin Lojze Gorjanc, 
ki je zmagal dvakrat in dobil za 
95.zmago šampanjec. Zaradi napo-
vedane kazni mu praznik ni prine-
sel popolnega zmagoslavja. 

Rezultati dirk z Brda: 1. dirka, 
avtostart za dveletnike, 1600 m: 1. 
Ita Rina (Les, Šentjernej) 1:25,6,2. 
Duma M (Mars, Krško) 1:26,8 in 
3. Andi (Selinšek, Maribor) 
1:26,8; 2. dirka,avtostart za dvelet-
nike, 1600 m: 1. Leif B (Gorjanc, 
Brdo) 1:21,0, 2. Honey Goal (Ma-
koter, Ljutomer) 1;21,2 in 3. Con-
dren (Jerovšek, Brdo) 1:22,3; 3. 
dirka, avtostart za 3-5-letne 
kasače, 1700 m, zaslužek do 70 
tisoč SIT: 1. Igu (Rezač, Komen-
da) 1:24,9, 2. Agar (Boc, Ljublja-
na) 1:25,2 in 3. Valat Gudež, Šent-
jernej) 1:25,5; 4. dirka, avtostart za 
3-12-letne kasače, 1700 m, zas-
lužek do 260 tisoč SIT: 1. Feliks 
Lobell (Kukolj, Ljutomer) 1:22,1, 

2. Filda (Seršen, Ljutomer) 1:22,4 
in 3. Dukan MS (Lucič, Krško) 
1:22,6; 5. dirka, avtostart za 3-7-
letne kasače, 1700 m, zaslužek do 
400 tisoč SIT: 1. Senna (Žan, 
Ljubljana) 1:21,6, 2.Agil (An-
tončič, Šentjernej) 1:21,7 in 3. 
Sonja B (Jagodic, Brdo) :21,9; 6. 
dirka, avtostart za 3-12-letne 
kasače, 2100 m, zaslužek do 700 
tisoč SIT: 1. Jard II. (Cetin, 
Krško) 1:21,6, 2.Sindy (Žan, 
Ljubljana) 1:21,7 in 3. Fabian 
(Slana, Ljutomer) 1:21,9; 7. dirka, 
avtostart za 3-12-letne kasače, 
2100 m, zaslužek do 1,2 milijona 
SIT: 1. Koran Keystone 
(Tramšek, Ljutomer) 1:21,8, 2. 
Amita (Jureš, Ljutomer) 1:21,8 in 
3. Armena (Marinšek, Brdo) 

1:22,4; 8. dirka, avtostart za 
domače in uvožene kasače, 2100 
m: 1. Meadovv Meritime (Gorjanc, 
Brdo) 1:19,7, 2.Alija II. (Skube, 
VisokoJ) 1:20,5 in 3. Somebody 
Lied (Žan, Ljubljana) 1:20,6. 

M.TOŠ 

22. TEKMOVALNI 
DAN V MARIBORU 

Na hipodromu Kamnica pri Ma-
riboru se je končal 22. tekmovalni 
dan za kasače, ki ga je pripravila 
kasaška sekcija KK Maribor. Ta 
praznuje letos 115-letnico obstoja 
in uspešnega delovanja. Sobotne 
dirke so bile nekoliko slabše obi-
skane kot prejšnje, kljub temu pa 

so organizatorji pripravili lepo 
šponno prireditev, ki je minila 
brez kakršnihkoli zapletov in 
težav. Ob koncu tekmovalne ka-
riere so podelili spominsko lento 
rekorderki slovenske reje med ko-
bilami in zmagovalki lanskoletne-
ga kasaškega derbija, mariborski 
kobili Lenti. Za slovo je nastopila 
z voznico Nino Lovrenčič, odslej 
pa bo dajala dobre potomce. 

Rezultati dirk iz Kamnice: L 
dirka, avtostart za dveletne kasače, 
1600 m, zaslužek do 20 tisoč SIT: 
1. Rion (Puhar, Ljutomer) 1:26,0, 
2. Valerija (Predan, Maribor) 
1:26,5 in 3. Cann (Dovžan, Visko) 
1:26,7; 2. dirka, avtostart za 3-12-
letne kasače, 2050 m, zaslužek do 
150 tisoč SIT: 1. Igu (Rezač, Ko-
menda) 1:25,5, 2. Valat (Judež, 
Šentjernej) 1:25,5 in 3. Oksa 
(Kovačič, Maribor) 1:26,0; 3. dir-
ka, avtostart za 3-12-letne kasače, 
2050 m, zaslužek do 250^tisoč SIT: 
1. Fao Lobell (Humek, Šentjernej) 
1:24,3; 2. Aramis (Mikša, Mari-
bor) 1:24,5 in 3. Freska AS (S.Sla-
vič, Ljutomer) 1:24,7; 4. dirka, av-
tostart za 3-12-letne kasače, 2050 
m, zaslužek do 350 tisoč SIT: 1. 

Ida MS (M.Slavič, Ljutomer) 
1:24,9; 2. Perica B (Kuhar, Brdo) 
1:25,0 in 3. Lišpa B (Marinšek, 
Brdo) 1:25,1; 5. dirka, avtostart za 
3-12-letne kasače, 2050 m, zas-
lužek do 500 tisoč SIT: 1. Agil 
(Antončič, Šentjernej) 1:22,3, 2. 
Sonja B (Jagodic, Brdo) 1:22,7 in 
3. Vilijan (Bevc, Ljubljana) 1:23,6; 
6. dirka, avtostart za 3-12-letne 
kasače, 2050 m, zaslužek do 700 
tisoč SIT: 1. Jard (Cetin, Krško) 
1:24,3,2.Lamex B (Lucič, Zagreb) 
1:24,3 in 3. Lui B (Gregorc, Brdo) 
1:24,6; 7. dirka, avtostart za 3-12-
letne kasače, 2050 m, zaslužek nad 
700 tisoč SIT: 1. Ira MS (M.Slavič, 
Ljutomer) 1:20,2, 2. Amita Gureš, 

Ljutomer) 1:20,8 in 3. Alija (Sku-
be, Visoko) 1:20,9. 

Naslednja kasaška preizkušnja 
bo že to nedeljo v Ljutomeru, kjer 
bodo pripravili dirko za DP trilet-
nih kasačev za rejsko nagrado mi-
nistrstva za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano. 

M.TOŠ 
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Modema glasba je povezana z moder-
nimi plesi, ob katerih mladi sproščajo 
svojo energijo. 

Vodilna vokalna soul skupina v 90. 
BOYZ II MEN nastopa v postavi 
Shawn Stockman, Michael McCary ter 
brata Nathan in Wanya Morris. Fantje 
so prodali več kot 30 milijonov plošč in 
se štirikrat povzpeli na vrh lestvice 
Billboard Hot 100 malih plošč s sklad-
bami End of the Road, 111 make Love 
to you, On Bended Knee in One Sweet 
Day (duet z Mariah Carey). Izvrstni 
BOYZII MEN prepevajo še eno izvrst-
no vokalno soul harmonijo, 4 SEA-
SONS OF LONELINESS 
ki bo jeseni del novega albuma Evolu-
tion. 

JANET JACKSON trenutno snema 
novo zgoščenko, ki bo šesta v njeni ko-
lekciji (po zgoščenkah Control, 
Rhythm Nation, Janet, Remixed in De-
sign of a Decade 86-%). Veliko prese-
nečenje JANET je dokaj netipičen ko-
mad z naslovom GOT 'T IL IT'S 
GONE ki vsebuje sample 
skladbe Big Yellow Taxi pevke Joni 
Mitchell ter del rapa dokaj neznanega 
raperja Q-Tipa. 

Britanska pevka LISA STANSFIELD 
je svojo pevsko kariero začela v koncu 
80. v plesni skupini Cold Cut. Čudovita 
LISA promovira povprečno pesem 
THE LINE ki na maksi singlu 
vsebuje Loop the Loop remiks, ki ga je 
v svojem sulu naredil Todd Terry. 

švicarski pevec D.J. BOBO se je rodil 
5. januarja 1%8 kot Rene Bauman. Ve-
liko energije pa je D.J. BOBO vnesel 
tudi v novi plesni hit SHADOWS OF 
TEH NIGHT ki izstopa spet 
po izvrsmih ženskih back vokalih. 

SASH je na pot glasbene slave stopil s 

komadom Encore Une Fois in se v glas-
benem svetu potrdil še s komadom 
Ecuador. SASH tokrat sodeluje s pevko 
LA TREC v novem plesnem komadu 
STAV ( * * * ) z albuma It's my Life. 

Girl Power gibanje (prvakinje tega gi-
banja se Spice Girls) je najbolj razvito v 
Veliki Britaniji. Manjša založba Lon-
don Records je izvedla tekmovanje 
mladih ženskih skupin. Zmagale so 
punce po imenu ALL SAINTS,,ki so 
posnele pop komad I KNOW WHERE 
i r S A T ( ¥ ¥ * ^ . i 

I 

Upam, da je med bralci tega članka tudi i 
kakšen poslušalec country glasbe, saj 
sem se med sprehodom po Internetu 
ustavil na aktualni country lestvici. Na 
njej trenutno vladajo tele skladbe: The-
re Goes - ALAN JACKSON, Hovv was 
I to Knovv - JOHN MICHAEL 
MONTGOMERV, We were in Love -
TOBY KEITH, Dancin' Shaggin on 
die Boulevard - ALABAMA, What the 
Heart Wants - COLLIN RAYE, Day 
in, Day out - DAVID KERSH, You & 
You Alone - VINCE GILL, I f s ali the 
same to me - BILLY RAY CYRUS, 
The Shake - NEAL McCOY, Everyw-
here-TIMMcGRAW... 

Trenutno najpopularnejša country 
pevka je LEANN RIMES, saj je celo na 
5. mestu aktualne ameriške lestvice 
Billboard Hot 100 z balado Hovv do I 
Live. Mlada, komaj 15-letna LEANN 
je sedaj priredila pesem YOU LIGHT 
UP MY LIFE ki jo je v ori-
ginalu prepevala Debbie Boone. 

ikikik 
TRISHA YEARWOOD je gotovo med 
najpopularnejšimi country pevkami in 
pred dvema tednoma se je na policah s 
ploščami pojavil njen kompilacijski al-
bum.(Songbook) A Collection of Hits. 
TRISHA tokrat prepeva v duetu v slav-
nim country pevcem Garthom Brook-

som izvrstno balado IN ANOTHER'S 
EYES 

Britanski indie ročk band BLUR ses-
tavljajo Damon Albarn, Graham Co-
xon, Alex James in Dave Rovvntree. 
BLUR izgubljajo dvoboj z Oasis, ven-
dar so pripravili novi komad M.O.R. 
( * * * ) ; nanj je le malo vplival ročk iz 
sedemdeseuh. 

ROBBIE WILLIAMS končuje sne-
manje debitanskega albuma, ki ga bo 
izdal za založbo Chrysalis. Krivulja 
kvalitete glasbe žal upada in "navihani" 
ROBBIE bo le težko uspel s skladbo 
SOUTH OF THE BORDER ( * * *). 

Islandska pevka BJORK je svojo karie-
ro začela pri bandu Sugarcubes. Delav-
na BJORK bo konec septembra izdala 
novo zgoščenko z naslovom Homoge-
nic in na njej bo tudi lepa pesem s čud-
nim naslovom JOGA 

THE VERVE so že tri krat razpadli in 
se nato ponovno sestali, vendar so šele 
letos poleti okužili množice s skladbo 
Bitter Sweet Symphony. THE VERVE 
so prejšnji teden prišli na vrh lestvice v 
Veliki Britaniji z balado THE DRUGS 
D O N T WORK ki sloni 
na izredno poučnem besedilu in ob njej 
se z lahkoto tudi zaspi! 

Irska senzacija THE KELLY FAMI-
LY je ob koncu počitnic navdušila na 
svojem koncertu v Ljubljani več kot 
30.000 svojih oboževalcev. Po izredni 
prodaji zadnjih dveh albumov Over the 
Hump in Almost Heaven bo skupina še 
letos izdala novi album, na katerem bo 
tudi njihova nova pesem Because it's 
Love v kateri je glavni so-
list Angelo Kelly. 

David Breznik 

V JAMI 
Manjša skupina ljudi nas stopa 

v jamo. Čeprav sem že nekajkrat 
bil v njej, me spet zajamejo prav 
posebna čustva... 
Takoj me objame prijeten hlad 

in ozrem se po čudovitih stvarit-
vah matere narave. Na tisoče let 
jih je ustvarjala, zdaj pa jih 
imam jaz "čast" občudovati. Iz-
pod stropa viseči stalaktiti, s tal 
rastoči stalagmiti, zavese, ki se 

vijugasto vlečejo po stropu ... 
Tako majhnega in nebogljenega 
se počutim v mogočni dvorani, v 
kateri se bleščijo kristali apnen-
ca, kot da bi opazoval sneženje 
in ga v nekem trenutku ustavil... 
Pravi nebeški mir mora biti tu, 
ko ni ljudi, ki bi ga s svojim sme-
hom in pogovarjanjem kalili. 
Želim si, da bi bil sam, da bi 
lahko poslušal, kaj mi govorijo 
apnenaste tvorbe, kaj mi govori-
jo prebivalci tega naravnega 

IVJZEK 
Dober den vsaki den! Po stori 

navodi vam pišem pismo v ne-
delo. Te man pač največ cajta, 
gnes pa še dež gre. Celo noč je 
ie škreblalo po strehi. Dež je 

tak malo potreben bija, 
^amo jutri naj bi že drgoč sun-
ce sijalo. Saj vete, kak smo 
'^osik in še gnešji den rečemo: 
Bog daj deža, ke mo lehko 
^alo leža!" Lepi so toti stori 
pregovori in resnični tudi. Lid-
ie so pač že negi negda zlo pa-
^tni bili, če glih si novodob-
^iki mislijo ali pa mislimo, da 
^mo edini na sveti vso pamet 
"o svet prinesli Samo se malo 
^otnislite. Najvejkši izumi in 
iznajdbe so se rodili z geniji 
^ed že davno v prqšjen stolet-

ali pa še malo nazaj. Mi 
^ j samo dograjuvlemo ali pa 

boj rušimo tisto, kaj so rodo-
pred ruimi naredlL Včosik je 

^la borba za delovne uspehe, 
pa je na vrsti borba za 

^lost. Samo si poglednite šov, 
se nam obeta okoli 

^^^ajočih se volitev predsedni-
države. O kandidatih nemo 

nič dobrega in nič slabe-

ga, citira pa bi mojega sosida 
Jtiža, kije reka, da ma Kučan 
za protikandidate samo fraj-
kinclare. Če si nedo stranke 
bivše pomlodi zmislile 
kokšnega boj žmetnega kandi-
data, te volitve sploh neso po-
trebne in bi lehko prišparali 
dosti dnara. Saj pozrmte tisto 
politično rimo, ki provi, da 
bomo voli drgoč volili vole... 

Pa bodi zadosti o politiki. V 
toten mesci smo pokopali dve 
svetovno zruini ženski - mater 
Terezo in princeso Diano. Na 
televiziji sen gleda zodjo slovo 
od obeh in ni me sram priznati, 
da sen meja obakrat solze v 
očeh. Obe sta blipoosebleni do-

^brotnici, Diana še rosno trdo-
da, mati Tereza pa že v častit-
livi starosti. Provijo, ke sta 
meli obe obličje angela in na 
široko odprto srce za pomoč 
revežom in bolnikom. Kaj je 
sploh lepšega rui sveti, kak če 
pomagaš nekami, ki je pomoči 
potreben. 

Resnica pa je tudi ta, da bi 
lehko bila oba pogreba manj 
razkošna, dnar, ki so gaponu-
cali za Trezin in Dianin 
posmrtni spomin, pa ponucali 
za kaj humanega. Eden od 
ekonomistov je baje zračuna, 
da bi z dnarom od obeh pogre-
bov zgradili deset vejkih špito-
lav z medicinska oprema vred 
Treza in Diana bi bili ponosni 
na to! 

Pa srečna z opominom, da 
sta živleje in smrt blišč in 
beda, kak pač gdo gleda na to. 

Vaš Lujzek 

a^Mladi dopisniki 
templja ... Res je čudovito. Po-
polnoma si zbistrim glavo in sto-
pam dalje, nekaj korakov za sku-
pino. Vodič razlaga o nastanku 
jame in podobno, a zakaj besede, 
zakaj se ne bi vsi prepustili bla-
godejnim občutkom. Zaslišim 
žuboreti vodo in ugotovim, da 
smo prišli do podzemne reke, ki 
prinaša hrano človeškim ribi-
cam ... Počasi se začne strop 
spuščati vse bliže k tlom, dokler 
ne ostane samo majhen hodnik, 
v katerem je še hladneje. Počasi 
se hodnik razširi in v oči mi po-
sveti sonce. 

Stopim na plan in se ozrem: 
nad mano se dviga mogočna 
vzpetina, za katero se skriva 
jama. Stopim dalje, in ko zas-
lišim petje ptic, smeh iz bližnje-
ga gostišča in hropenje avtomo-
bilov, pozabim na vse občutke, 
ki so pred trenutkom še tako na 
glas odmevali v moji glavi... 

Martin Škafar, 8. a, 
OŠ Kidričevo 

NAŠ AKVARIJ 
Doma imam akvarij, ki drži 

360 litrov vode. V njem plava ve-
liko rib iz porečja Amazonke in 
drugih tropskih krajev. Tropske 
ribice so ene najbolj živobarvnih 
živali na zemlji. Pestrost tele-
snih barv imajo svoj namen. 
Riba se lahko skrije pred plenil-
cem, prepodi sosednjo ribo s 
svojega ozemlja, opozarja druge, 
da je strupena ali pa da je pri-
pravljena za drst. Večina rib se 
razmnožuje tako, da odlagajo 
svojo jajčeca (ikre) in semenčice 
(mleko) v vodo, iz iker se razvi-
jejo ribe. Pri nekaterih ribah pa 
se mladiči skotijo živi. Zato ribe 
ločimo po razmnoževanju, ime-
nujejo se ikrnice in živorodke. 

Za naš akvarij največ skrbita 
ati in mami. Potrebno je 
vzdrževati notranjost, čistočo 
vode, nivo vode, prehranjevanje 
rib. Jaz in Aljoša sva še pre-
majhna, da bi za vse to skrbela. 
Akvarij in ribice v njem lahko le 
opazujeva. Najbolj so mi všeč ce-

bre, kraljeve neonke, cinklje -
uničujejo polže, oklepni somiči -
pobirajo smeti po tleh in anci-
strus, ki mu z bratom praviva 
globinski sesalec. To so moji 
hišni ljubljenci, ki bi jih zelo po-
grešal, če jih ne bi več imel. 

Sergej Jakomini, 2.b, 
OŠ Kidričevo 

DOGODIVŠČI-
NA MALEGA 
MARSOVCA 
PIKIJA 

Tam nekje na Marsu živi Mar-
sovec Piki. Je majhne postave in 
zelene barve. Zelo je nagajiv in 
dobrodušen. 

Nekega dne se je odločil, da gre 
raziskovat Zemljo. Z letečim 
krožnikom je potoval skozi ves-
olje. Bila je težka pot. Umikati se 
je moral zvezdam in kometom. 
Pristal je na našem vrtu in prišel 
v mojo sobo. Bil je lep in urejen. 
Prebudil me je šum. Pogledala 
sem in pred seboj zagledala Mar-
sovca. Zelo sem se prestrašila. 
Predstavil se je in tako sva posta-
la prijatelja. Rekel je, da bo nekaj 
časa na Zemlji, in bila sem zelo 
vesela. Ko sem mu razkazovala 
mesto, so ga prijeli policaji in re-
kli, da bodo z njim delali poiz-
kuse. Tega jim nisem dovolila in 
sem se na vso moč trudila, da bi 
ga rešila. Ampak policajev je bilo 
preveč. Prišla sehi domov, pokli-
cala prijatelje in jih prosila za 
pomoč. Vsi so takoj pomagali in 
skupaj smo rešili Pikija. Bila 
sem zelo vesela. 

Piki je moral nazaj na Mars. 
Obljubil mi je, da me bo obiskal 
vsake počitnice. 

Sanja Metličar, 3. b, 
OŠ Kidričevo 

MOJA MUCA 
Moji muci je ime Puhko. Je po-

sebne pasme, ki se imenuje 
čokoladno bali mačka, spada pa 
v družino siamskih mačk. Stara 
je pribl ižno tri leta. Ima zelo 
košat rep. Oči ima modre, kadar 

pa se razjezi, ima rdeče. Ima zelo 
dolge brke in je zelo igriva. 
Včasih mi že kar nagaja, poseb-
no rada mi nagaja, ko kaj pišem. 
Ne spuščam je iz hiše, ampak 
samo na balkon. Je zelo lepa in 
tudi čista. Takšna je moja muca. 

Jasna Tominc, 4. a, 
OŠ Kidričevo 

NAJDENČEK 
Nekega lepega dne sem šla ven. 

Zunaj sem zagledala najdenčka. 
Najdenček je bil pes, bel kakor 
sneg in malce rjav. Imel je zelene 
oči in je bil ubogljiv. Zelo je bil 
žejen. Dala sem mu vodo. Ko jo 
je popil, sem mu dala še kost. 
Našel je cunjo in jo cufal. Tekal 
je za palico in preganjal ptice. Na 
ovratnici je pisalo njegovo ime 
"Runo". Z zobmi je preluknjal 
žogo. Proti večeru je odšel na 
sprehod. Prišel je čez dve uri. 
Nato sem ga okopala in odšel je v 
pasjo utico. Najedel se je in za-
spal. Drugo jutro sem šla v trgo-
vino in Runo je šel z menoj. Ku-
pila sem mu pasjo čokolado in 
odšla sva domov. Zelo dober pes 
je bil. Čez tri leta je zbolel in po-
ginil. 

Katja Mesarič, S.b, 
OŠ Kidričevo 

ČOKOLADA 
Čokolada ima nas rada. 
Okrogla, debela, suha ali cela. 
Ko sleče si ovitek. 
Odvije moj se jezik in reče: 
"Lada, kako se imava midva 

rada!" 
Ako čokolade ni. 
Dlaka se mi zježi, 
A tudi čokolada je vesela, ker 

ni bila del mojega jela. 
Uroš Trstenjak, 6.a, 
OŠ Kidričevo 

BREZ 
NASLOVA IN 
RIME 

Nisem vedela za naslov pesmi. 
Sem iskala, sem iskala 
in nič našla. 
Naenkrat kot strela v glavo. 
Seveda! Brez naslova! 
Laura Sršen, 6.a, 
OŠ Kidričevo 

PROMETNI 
ZNAK 

Prometni znak 
ob cesti stoji, 
vsakomur veselo se smeji. 
Glej me, pešec, kolesar. 
Vidva sta prav dober par! 
Hej, ustavi, ti voznik! 
Me ne vidiš? 
Nisem skrit! 
Prometni znaki so zato, 
da jih vsi opazimo 
in jih upoštevamo. 
Maja Cvetko, J. a, 
OŠ Ljudski vrt 

TOVARNA 
SMEHA 

Nekega dne je bila zemlja zelo 
žalostna, ampak da bi to pre-
prečili, smo morali ukrepati. S 
prijatelji smo se našemili v klov-
ne, da bi ljudi zabavali, ampak 
oni so imeli dolge obraze. Na ra-
diu je bila oddaja o smehu, am-
pak nihče je ni poslušal, zato 
smo jo razglasili po vsem mestu. 
Nekateri ljudje so se začeli izsel-
jevati iz mesta. Na Marsu so že 
delali zgradbe, da bi se ljudje v 
miru dolgočasili. Mi smo to ho-
teli preprečiti, zato smo delali 
poizkuse z živalmi in z rastlina-
mi. Nekatere živali so pisale svo-
jo oporoko od žalosti, rastline pa 
so že, ko so pomislile na poizku-
se, ovenele. 

Nekega dne pa nam je uspelo. 
Naredili smo zdravilo za smeh 
in še zabavo. Ko smo to poizku-
sili na želvi, si je nataknila roler-
je; doma je priredila "žurko", "ce-
pala" pa se je tako hudo, da so jo 
poslali v bolnico za prizadete. 
Prodaja tabletk se je povečala in 
mi smo si zgradili tovarno sme-
ha. Tabletke so prodajali že po 
celi zemlji in uspelo nam je 
uniči t i dolgčas. Cel svet je 
"žural". Še dedki in babice so ho-
dili v disko. Starši so igrali na lo-
teriji in bili so srečni, ko so izgu-
bili. Nikjer na svetu ni bilo 

' dolgčas. 
Uroš Požgan, S.b, 
OŠ Kidričevo 
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Oropali ielotno Dravsko dolino 
Vsi prisotni akterji novinarske konference, ki jo je skli-
cala sekcija avtoprevoznikov pri območni obrtni zbornici 
Ormož, so se strinjali, da v zadnjih 10 ali 20 letih ni bilo 
na področju gramoznice v Ormožu narejenega nič. Pa je 
bilo od predstavnikov agrarne skupnosti Frankovci takoj 
slišati, da to nI res, narejenega je bilo menda veliko, ven-
dar slabega. Slišati je bilo, da naj bi bilo med Ormožem 
in Obrežem nekoč okrog 500 hektarjev gozda, sedaj jih je 
ostalo še 20 do 35 hektarjev, pa še ti niso varni pred pro-
fita željnimi zaslužkarji. 

Predstavnik avtoprevoznikov, ki 
jih je v Ormožu kar 38, Rudolf 
Kirič je povedal, da imajo avtopre-
vozniki velike težave, ker ni dela. 
Ob upoštevanju dejstva, da se gradi 
obvoznica, je povedano skoraj ne-
verjeteno, toda po trditvah Kiriča 
drži. Domači avtoprevozniki si 
iščejo delo po okoliških mestih, 
kjer zaradi stro-škov prevoza seve-
da ne morejo biu konkurenčni, v 
Ormož pa vozijo gramoz iz ptujske 
in ljutomerske gramoznice. Pripel-
jani gramoz je seveda precej dražji 
in menda bi samo pri gradnji ob-
voznice prihranili 70 milijonov to-
larjev, če bi imeli v Ormožu ureje-
no gramoznico. V njej bi po bese-
dah predsednika območne obrtne 
zbornice Ivana Kukovca lahko do-
bilo delo v začetku vsaj pet dela-
vcev, ob utečenem poslovanju pa bi 
bilo lahko tudi 10 zaposlenih. Tudi 

vlaganja, ki so za to potrebna, bi 
lahko omejili na 2 milijona 
nemških mark. Poleg tistih, ki bi 
se z gramozom ukvarjali, pa bi ko-
rist imeli tudi uporabniki, saj bi 
bil domači gramoz cenejši. Gra-
moznica je z ureditvenim načrtom 
predvidena na področju Jurkovca, 
zainteresirani pa imajo tudi vizijo 
sanacije po njeni izrabi. 

Kje je torej problem, zakaj gra-
moznice, če bi bila tako koristna za 
vse, še ni, nam iz vsega povedanega 
ni uspelo razbrati. Tudi iz sicer 
obširne analize stanja v Sloveniji 
in okolici, ki ga je podal 
predsednik občinskega sveta Alojz 
Sok, ne. O problematiki gra-
moznice so se pogovarjali tudi na 
minuli izredni seji občinskega sve-
ta, vendar kaj so se dogovorili, tudi 
ni povsem jasno, saj naj bi bili ob-
likovani različni sklepi. Morda se 

bo stvar pojasnila na ponedeljkovi 
seji občinskega sveta, na katero so 
povabili tudi predstavnike 
različnih ministrstev. 

Iz obsežne dokumentacije, ki 
smo jih prejeli na novinarski kon-
ferenci, pa lahko zapišemo, da je 
skupščina občine Ormož v januar-
ju 1992 sprejela odlok o ureditve-
nem načrtu za gramoznico Jurko-
vec. Na obrtni zbornici so se pos-
kusili organizirati v družbo, ki bi 
vodila postopke za pridobivanje 
koncesije za gramoznico, pa so 
načrti splavali po Dravi. Za gra-
moznico si prizadeva več intere-
sentov. Ecoenergetika je prvo vlo-
go za pridobitev dovoljenja na mi-
nistrstvo za okolje in prostor 
vložila marca 1996, to je vlogo pos-
redovalo ministrstvu za gospo-
darske dejavnosti, to pa je 17. apri-
la lani naložilo Upravni enoti 
Ormož, da izpelje postopek. Za 
pridobivanje lokacijskega dovol-
jenja so morali pridobiti še dodat-
ne dokumente, kjer pa se je vse 
skupaj pričelo zapletati. Pri izrisu 
izvlečka iz ureditvenega načrta so 
najprej morali dokazati lastništvo 
parcel. To pa je bilo oteženo zaradi 
nejasnosti, ali gre za kmetijsko ali 
nezazidno stavbno zemljišče. Po 
podaljšanju roka so UE Ormož 
dostavili vse zahtevane dokumen-
te, ta pa je vlogo odstopila mi-

nistrstvu za okolje in prostor. Po 
mnenju Ecoenergetike je bila za 
reševanje vloge pristojna UE 
Ormož, saj gramoznica obsega 
23,8 hektarjev, spremljujoče 
površine, ki so večje, pa bodo na-
menjene za turistično dejavnost. 
Konec aprila je bila sklicana loka-
cijska obravnava. V podjetju Eco-
energetika menijo, da so bili 
kršene njihove pravice, in zahteva-
jo čimprejšno rešitev svoje vloge. 

Najnovejši zaplet pa je dilema, 
ali je lokacijsko dovoljenje pogoj 
za koncesijo ali koncesija za loka-
cijsko dovoljenje. Res je, da nove 
zakonodaje na tem področju še ni 
in se tudi na ministrstvih ne 
izražajo povsem jasno oziroma si 
njihova mnenja nasprotujejo. In 
vendar so uspeli gramoznice ure-
diti v sosednjih mestih, tako da se 
poraja iskreno vprašanje, zakaj to 
ni mogoče tudi v Ormožu. To, da 
je stanje neurejeno, pa zaslužkar-
jev seveda ne ovira, da ne bi nadal-
jevali stare tradicije kopanja gra-
moza na črno ali po domače - kra-
je. Morda bo več jasnega po 
ponedeljkovi seji občinskega sveta, 
zdi se pa, da so si zainteresirani 
preveč metali polena pod noge in 
zato stvari niso stekle, kot bi lahko. 

vk i 

PTUJ / LASTNIKI STANOVANJ OGORČENI NAD PODJETJEM ZA STANOVANJSKE STORITVE 

16 stanovalcev ovadilo direktorja 
"Prepovedujemo vsakršno delo v zvezi s sanacijo kotlovni-
ce CMD 8-12 Ptuj. Vsa dela, ki so že opravljena, je 
potrebno postaviti v prvotno obratovalno stanje," so zapi-
sali stanovalci treh vhodov bloka v Ciril-Metodovem dre-
voredu na Ptuju ta ponedeljek, potem ko so delavci Ja-
mesa po nalogu Podjetja za stanovanjske storitve, v kate-
rega upravljanju je del bloka, pričeli delo v kotlovnici. 
Približno polovica stanovalcev se namreč ni strinjala s 
sanacijo kotlovnice, saj je Podjetje za stanovanjske sto-
ritve našlo izvajalca del za dvakrat višjo ceno, kot so ga 
našli stanovalci bloka sami. 16 od 34 lastnikov stanovanj 
se je podpisalo pod ovadbo, ki so jo vložili v torek pri 
državnem tožilcu na Ptuju proti direktorju Podjetja za 
stanovanjske storitve Janezu Belšaku "zaradi poškodo-
vanja tuje stvari" in drugih vzrokov. Stanovalci so 
ogorčeni, ker so demolirali kotlovnico brez njihovega 
soglasja. Zgodba se je pričela že lani. 

Lani spomladi so namreč sta-
novalci podpisali pogodbo o up-
ravljanju stanovanj s Podjetjem 
za stanovanjske storitve. "Ker to 
podjetje ni izpolnjevalo pogodbe 
o upravljanju, nas je 8 stanoval-
cev pogodbo pisno preklicalo že 
v oktobru," je povedal stanovalec 
Bojan Zvonar. "Takrat so se 
začeli problemi. Streha je zama-
kala, nujno jo je bilo potrebno na 
novo prekriti. Podjetje za stano-
vanjske storitve je bilo kot up-
ravljalec večinskega dela stano-
vanj pristojno za zbiranje 
ponudb in izbor najugodnejšega 
ponudnika. Z njihovim izborom 
se nismo strinjali, zato smo sami 
zbirali ponudnike in se odločili 
za Jožeta Najvirta iz Lenarta, ki 
je opravil posel skoraj polovico 
ceneje, kot je ponudilo Podjetje 
za stanovanjske storitve. Ali 
drugače: tisti z največjim stano-
vanjem so plačali približno 120 
tisoč tolarjev namesto 170 tisoč 
tolarjev." 

Še v istem letu, torej lani, pa je 
želel upravljalec sanirati tudi 
kotlovnico. "Nismo bili za to. 
Peči so stare 24 ali 25 let, nor-
malno so obratovale. Trdim, da 
niso bile potrebne zamenjave. 
Predvsem pa ne v istem letu, ko 
smo prekrivali streho, pa tudi 
kurilna sezona se je že pričenja-
la. Vso zimo so nato peči obrato-
vale. Kljub temu je Podjetje za 
stanovanjske storitve naročilo 
projekt pri Projekti inženiring, 
ki je stal 978 tisoč tolarjev, 
Belšakovo podjetje si je 
obračunalo 250 tisoč tolarjev kot 
nosilec investicije, skupni pred-

račun sanacije kotlovnice z de-
lom vred pa je znašal 15 milijo-
nov 710 tisoč tolarjev," razlaga 
stanovalec Bojan Zvonar. 

"Odločno smo nasprotovali sa-
naciji kotlovnice in res niso 
pričeli z delom. Avgusta letos 
sem zbral ponudbe in našel pri-
mernega izvajalca iz Ljubljane, 
gospoda Lenassija z vsemi kom-
petencami, ki bi prenovil kotlov-
nico po vzoru sanirane kotlovni-
ce bloka na drugi strani ceste za 
7 milijonov 200 tisoč. Torej za 
dvakrat nižjo ceno kot izvajalec 
Podjetja za stanovanjske storit-
ve!" 

PRAVICA 
ODLOČATI O 
SVOJI LASTNINI 

o tem, da so našli ugodnejšega 
ponudnika, so seveda stanovalci 
obvestili upravljalca, Podjetje za 
stanovanjske storitve. Šele takrat 
pa so se pričeli pravi problemi. 
"Prejeli smo dve pismi od odvet-
nika Branka Resnika, v katerih 
nas je pozival, da predložimo vso 
dokumentacijo v zvezi s ponu-
dnikom njemu. Ocenjujemo, da 
so nas hoteli zastrašiti. Vse, kar 
je bilo potrebno, smo dostavili 
direktorju Podjetja Janezu 
Belšaku in z njegovim odvemi-
kom nimamo nič. Predvsem ne 
zato, ker imamo pravico odločati 
o svoji lastnini, v tem primeru o 
kodovnici," je ogorčeno pripove-
doval Bojan Zvonar. 

Ta ponedeljek so pričeli dela-
vci podjetja Tames rezati peči. 
Kot smo že zapisali v začetku, so 

stanovalci delo takoj prepoveda-
li, naslednji dan pa vložili tudi 
ovadbo zoper direktorja Janeza 
Belšaka, ki jo je podpisalo 16 sta-
novalcev. Ali lahko nekdo, ki ni 
lastnik niti mu lastniki ne dovo-
lijo posegov v svojo lastnino, 
kljub temu počne prav to? Ali 
lahko kar tako, na svojo pest od-
strani kotle centralne kurjave in 
jih zamenja z novimi, kar bo sta-
lo vseh 34 stanovanj več kot 15 
milijonov tolarjev? 

OKROGLA MIZA 
O STANOVANJSKI 
PROBLEMATIKI 

Stanovalci so poslali pismo z 
obrazložitvijo svojih problemov 
tudi županu Miroslavu Luciju. 
"Ali takega upravnika sploh 
potrebujemo?" so se vprašali 
med drugim v pismu. In tudi: 
"Prav tako nam je neznanka, za-
kaj ste sklenili pogodbo o up-
ravljanju vaših enot (op. občins-
kih) z nekom, ki se zavzema za 
najdražjo varianto sanacij, 
čeravno veste, da tovrstne storit-
ve plačujemo vsi davkoplačeval-
ci. /.../ Naprošamo Vas, da nam 
odgovorite, kdo od vas moralno 
in drugače drži hrbtenico g. Ja-
nezu Belšaku. /.../" Seveda 
pričakujejo županov odgovor, si-
cer pa nameravajo sklicati tudi 
okroglo mizo na temo upravljan-
ja s stanovanji na Ptuju. 

Okrogla miza utegne biti zelo 
zanimiva in odmevna, saj zadeva 
problematika stanovalce v 2000 
stanovanjih na Ptuju. Podjetje 
namreč upravlja s približno 2000 
stanovanji, med njimi je 640 
neprofitnih, 700 stanovanj 
pravnih oseb in 685 stanovanj v 
zasebni lasti. Upravljanje stane 
600 tolarjev mesečno po stano-
vanju. Stanovanja so v lasti vsaj 
treh vrst lastnikov in problemi 
vzdrževanja skupnih prostorov, 
strehe, kanalizacije ... bodo iz 
leta v leto bolj pereči. Na 
vprašanja bodo tokrat najbrž od-
govarjali lastniki Podjetja za sta-
novanjske storitve. Podjetje je 
po naših podatkih imelo letos 
spomladi 3,35 milijona ustano-
vitvenega kapitala, njegovi so-
lastniki pa so bili DP Stano-
vanjski servis, d.o.o. (1,35 mili-
jona ali 44,7 %) in 9 zasebnikov. 
Med njimi imajo največji delež 

direktor Janez Belšak (16%), 
Slavko Vamberger in Silva 
Bezjak (8,8 %). Čeprav je up-
ravljanje po stanovanjskem za-
konu predpisano za vse bloke z 
več kot desetimi stanovanjskimi 
enotami, koncesije na Ptuju za 
tovrstno dejavnost občina ni 
razpisala. Podjetje za stano-
vanjske storitve si je tako vsaj za 
upravljanje občinskih stanovanj 
in stanovanj v lasti podjetij 
očitno ustvarilo monopolni 
položaj, kar ni bil noben prob-
lem. Pred odkupom stanovanj 
po stanovanjskem zakonu je 
namreč Stanovanjski servis 
skrbel za vsa družbena stanovan-
ja kot popoln monopolist in 
očitno se preobraženo podjetje v 
pretežno zasebnih rokah, ki ga 
vodijo nekdanji uslužbenci, 
temu primerno obnaša tudi se-
daj. 

In kaj je povedal o sanaciji 
kotlovnice direktor podjetja Ja-
nez Belšak? Ni želel komentirati 
problema, pač pa nas je napotil k 
odvetniku Branku Resniku, ki 
ga je Podjetje za stanovanjske 
storitve pooblastilo za vodenje 
postopkov v zvezi s kotlovnico v 
CMD 8-12: "Postopek za sanaci-
jo kotlovnice je bil začet na»po-
budo stanovalcev in je bil izpel-
jan 7. julija na zboru stanoval-
cev. Prisotnih je bilo 68,38 % sta-
novalcev glede na velikost stano-
vanj, 60,32 odstotka jih je bilo za 
sanacijo kotlovnice po ponudbi 
za 15,7 milijona tolarjev, o čemer 
je bil sprejet sklep in zbrani po-
dpisi. Po stanovanjskem zakonu 
je za redna vzrževalna dela do-
volj soglasje večine stanovalcev." 
Kaj boste storili, če sola-
stniki ne bodo plačali del, 
s katerimi se niso strinjali 
in zakaj prihaja do tako 
velikih cenovnih razlik? 

"Za izterjavo plačil seveda obs-
tajajo uradni postopki. Bil sem 
za ugodne j š^rešitev in sem sta-
novalcem pisal, naj pošljejo 
ugodnejšo ponudbo, s katero 
razpolagajo. Niso je poslali in 
tako ne vem, ali jo sploh imajo, 
prav tako bi bilo šele iz ponudbe 
videti, zakaj prihaja do cenovne 
razlike," je še povedal odvetnik 
Branko Resnik. 

M i l e n a Zupanič 

HUDI RANJEN PRI 
SKOKU IZ KABINE 

v četrtek, 11. septembra, okoli 
14. ure je voznik tovornjaka, 57-
letni Mirko B., državljan Hrvaške, 
poskušal na klancu v naselju 
Grajena zagnati motor svojega 
tovornjaka. Toda tovornjak se je 
namesto naprej začel vse hitreje 
premikati nazaj. Voznika je 
najbrž zajela panika, skočil je iz 
kabine in se pri tem huje ranil. 
Tovornjak je pristal v jarku, na 
njem pa je le za 50 tisočakov 
škode. 

OTROK NA CESTO PRED 
AVTO 

Po lokalni cesti od Gomile pro-
ti Juršingim je,v petek, 12. sep-
tembra, ob 17. uri vozil osebni 
avto 29-letni Silvo K. s Polen-
šaka. V naselju Senčak mu je z 
desne strani stopil na cesto otrok 
A.L., star nekaj nad dve leti. Kljub 
zaviranju je avtomobilist zadel ot-
roka in ga zbil po cestišču. Hudo 
ranjenega so prepeljali v bol-
nišnico, kjer so zdravniki storili 
vse, da so otroku rešili življenje. 

Z AVTOM V TRAKTOR 
Od Spodnje Hajdine proti Zag-

rebški cesti v Ptuju je v petek, 12. 
septembra, okoli 20. ure vozil 
osebni avto 40-letni Maksimo M., 
državljan BiH, Med vožnjo je trčil 
v traktor, ki ga je nasproti pravil-
no po svoji desni vozil 23-letni 
Marko V. iz Apač na Dravskem 
polju. V trčenju je bil voznik Mak-
simo M. lažje ranjen, njegova so-
potnica pa huje. 

TRČILA V KRIŽIŠČU 
V soboto, 13. septembra, ob 

22. uri sta v križišču Maistrove in 
Raičeve ulice v Ruju trčila z 
osebnima avtomobiloma 24-letni 
Roman B. iz Ptuja in 27-letni Bo-
ris B. s Pobrežja, občina Videm. 
V trčenju sta se oba voznika huje 
ranila. 

VLOM V 
STANOVANJSKO HIŠO 

V stanovanjsko hišo v Zgornji 
Voličini, občina Lenart, je v sre-
do, 10. septembra, v popoldans-
kih urah neznanec vlomil in od-
nesel predvsem denar. Po oceni 
je lastnici Elizabeti T. povzročil 
škodo za okoli 230.000 tolarjev. 

Z RAZGRETEŽI NA 
HLADNO 

V soboto, 13. septembra, 
zvečer je bila v Koresovi ulici v 
Ptuju (na desni strani reke Drave) 
zabava, na kateri so bili precej 
glasni. To je bil vzrok, da jih je 
okoli 23. ure prišla ptujska poli-
cijska patrulja opozorit. Ude-
leženci zabave so bili užaljeni, 
okoli deset najbolj razgretih se je 
spravilo nad policiste, ki so mo-
rali poklicati na pomoč še dve 
patrulji. Po krepkem merjenju te-
lesnih moči in uporabi strokovnih 
prijemov je policistom uspelo 
skupino obvladati in jih spraviti 
na hladno prenočevanje. Srečali 
se bodo še s sodnikom za 
prekrške. 
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RODILE SO - ČESTITAM^ 
Katica Rajh, Zg. Ključarovci 
25, Tomaž - dečka; Ivanka Di, 
vjak, Novinci 36, Vitomarci -

' deklico; Renata Fergola, Ivan-
jkovci 40, Ivanjkovci - Aljaža; 
Darja Mušič, Podlehnik 4/a, 
Podlehnik - Blaža; Veronika 
Štumberger, Mezgovci 40, Dor-
nava - deklico; Sonja Petek, 

• Šardinje 36, Vel. Nedelja . 
dečka; Marija Novak, Vel. 
Brebrovnik 24 - Uroša; Meliia 
Čurin, Vitan 2, Kog - Nejca; 
Brigita Butolen, MajŠperk 109, 
MajŠperk - Saro; Tanja Štefa-
nec, Rimska pl. 9, Ptuj - Evo; 
Metka Potočnik, Arbajterjeva 
5. Ptuj - Majo; Anica Toš, Hva-
letinci 21, Vitomarci - Karoli-
no; Irena Krulc, Skorba 27/a, 
Ptuj - Iris; Lidija Čuš, 
Kraigherjeva 18,- Ptuj - Leo; 
Dunja Krajnc, Rimska pl. 8, 
Ptuj - Ino; Anica Kostanjevec, 
Markovci 15, Markovci -
dečka; Dominika Kmet, 
Juršinci 19/a - Urbana; Valerija i 
Bezjak, Vodova 21, Ptuj - Kevi- i 
na; Stanka Voglar, Zagrebška^ 
50/b, Ptuj - Tjašo. 
POROKE: Ivan Pučko, Kved-' 
rova 4, Ptuj, in Janja Pučko,' 
Štrafelova 15, Ptuj; Robert Vi-"-
dovič in Martina Emeršič, Slo-i 
venski trg 6, Ptuj. J 
UMRLI SO: Tugomira Bo--
hinc, CMD 12, Ptuj, 1921, t i 
6. septembra 1997, Angela 
Janžekovič, Formin 22, ^ 1926,; 
t 5. septembra 1997, Ivan 
Bezjak, Bresnica 44, 1911, t 
5. septembra 1997, Ana Trop, 
Strmec pri Ormožu 15, t- 1909, 
16. septembra 1997, Daniel Ca-
futa, Na hribu 2, Ptuj, 1954, t 
7. septembra 1997, Milan Ma-
jcenovič, Dravska ul. 11, Sre-
dišče ob Dravi, ;}U918,19. sep-
tembra 1997, Terezija Horvat, 
Janežovski Vrh 27, * 1912, t 6. 
septembra 1997, Terezija Kuja-
vec, Mezgovci ob Pesnici 27, Jî  
1921, t 10. septembra 1997, 
Ivan Zavec, Mala Varnica 17, * 
1934, t 9. septembra 1997. 

PTUJ • V petek, 19. septem-
bra, bo ob 19. uri v gledališču 
premiera otroške predstave Oj, 
čudežni zaboj nemškega avtoî  
ja Paula Maara v režiji Petra 
Srpčiča. 
SLOVENSKA BISTRICA * V 
viteški dvorani gradu Slovenska 
Bistrica bosta v petek, 19. sep-
tembra, ob 19. uri Klemen Ra-
movš in Simona Zorc-Ramovš 
predstavila Prešernove Sonete 
nesreče, ki jih je leta 1992 ug-
lasbil skladatelj Primovž Ra-
movš; ta bo na prireditvi prav 
tako prisoten. Organizator glas-
benega večera, ki sodi med 
"Starobistriške večere", je Za-
vod za kulturo Slovenska Bistri-
ca. 
MAJŠPERK • Dvanajst 
deležencev slikarske kolonije v 
občini MajŠperk bo jutri, 19. 
septembra, ob 18. uri v prosto-
rih občinske zgradbe razstavilo 
svoja dela. Razstava bo odprta 
v dneh prvega občinskega 
praznika, tri najboljša likovna 
dela pa bodo nagrajena. 
ŠTATENBERG • V soboto, 20. 
septembra, bo ob 18. uri odprta 
razstava likovnih del udeležen-
cev 6. Talumove likovne koloni-
je, nato pa koncert Petra 
Lovšina. 
PTUJ • V gostilni Lužnik 
razstavlja slike Rozina Šebetič. 
PTUJ • V Blagovnici razstavlja 
slike Vilma Kac. 
PTUJ • V galeriji Drava 
razstavlja karikature Aljana Pri-
možič. 
PTUJ • Na gradu razstavlja sli-
ke Albin Lugarič. 
ZG. KUNGOTA • Rujski slikar 
Branko Gajšt, član likovne 
sekcije DPD Svoboda, je ob 
koncu tedna odprl vrata razsta-
ve v razstavišču Mi-vi v Zg. Kun-
goti. Razstavil je olja z motivi 
krajine, razstava pa bo odprta 
do 28. septembra. 
KINO PTUJ • Ta teden je ob 
18. in 20. uri na ogled film Iz-
gubljeni svet - Jurski park, nas-
lednji teden pa ob 18. uri Iz-
gubljeni svet - Jurski park, ob 
20.30 pa Popolna oblast. 


